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OSNOVNOŠOLSKI 
NE ZA CELJSKO KOČO 

Ravnatelji celjskih osnovnih šol niso navdušeni nad pripravo zimske šole v naravi na celjskem smučišču. Stran 5. 

ZGORELA JE V 
STANOVANJU 

Je šlo v požaru pri Dramljah za samomor? Stran 22. 

N E P R E Z R I T E : 

PIVOVARSKA VOJNA 
PRED RAZPLETOM 

LUJO IZ TEATRA 

BOGATINOV NIMA RAKA 

PRVI KUPON ZA IZLET 
100 KMEČKIH ŽENSK 
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ALMIN DOM V GOSTILNI? 
Sporno poimenovanje nekdanjega Železarskega doma na Svetini po Almi Karlin. Stran 8. 

P O G R E B S P E T IZ NOGAVICE 
Za pogrebne stroške je treba po novem več odšteti iz svojega žepa. Stran 4. 



2 DOGODKI 

Podlesnik odstopil 
od kandidature 

v Portorožu bo 26. in 27. 
januarja kongres Liberal
ne demokracije Slovenije. 
M e d drugim bodo volili tu
di novo vodstvo stranke. 
M e d kandidati za podpred
sednika je bil do torka pred
sednik celjskega mestnega 
odbora LDS Zdenko Podle
snik, a je od kandidature 
odstopil. 

Svojo odločitev pojasnju
je s tem, da je bila verjetnost, 
da postane podpredsednik, 
majhna, pomembneje pa se 
mu zdi, da ima Celje člana 
sveta stranke, za kar pa ima 
on sam več možnost i . Kot 
kandidat za podpredsednika 
bi namreč to možnost, pra
vi, izgubil. 

Zdenko Podlesnik pravi, da 
je s svojo kandidaturo želel 
vodstvu stranke povedati, da 
Slovenija ni enako Ljubljana 
ter da gre kandidate za visoke 

položaje v vodstvu stranke is
kati tudi izven nje. Poleg tega 
so ga za mesto podpredsed
nika kandidirali člani sveta 
celjskega mestnega odbora 
stranke. 

Podlesnik dodaja, da je bilo 
Celje resen kandidat za pri
pravo kongresa. A ko se je 
izkazalo, da ga v enem dne
vu ne bo mogoče zaključiti, 
se je izkazalo, da Celje nima 
dovolj prenočišč za 800 lju
di, ki jih pričakujejo na kon
gresu. »S tem ko sem od kan
didature odstopil sam, pa sem 
verjetno marsikaj, olajšal dru
gim v predvolilnem predkon
gresnem preigravanju,« še 
pravi Zdene Podlesnik, ki se 
strinja, da je policentrični 
razvoj Sloveni je zaenkrat 
vodstvu LDS tuj, a je tudi to 
v prihodnje mogoče spreme
niti. 
N A T A Š A GERKEŠ LEDNIK Zdenko Podlesnik 

Medijski tefiniki se bodo 
izobraževali v Štorah 

v prihodnjem šolskem le
tu bodo v Srednji strojni šoli 
v Štorah pričeli ob strojniš
kih programih, ki so jim zve
sti že več kot petdeset let, z 
izobraževalnim programom 
medijski tehnik. Program je 
zanimiva novost na celjskem 
območju. Izobraževanje bo 
trajajo štiri leta in je primer
no tudi za dekleta. 

»Poleg splošnih ciljev vzgo
je in izobraževanja bodo dija
ki sistematično nadgrajevali 
splošno izobrazbo pri vseh te
meljnih splošno izobraževal
nih predmetih, značilnih za 4-
letno srednješolsko izobrazbo. 
Osvojili bodo strokovno teo
retična in praktična znanja, ki 
so pomembna za kvalitetno iz
vedbo kompleksnih delovnih 

nalog in samostojno poklicno 
delo,« poudarja ravnatelj šole 
Tomaž Štolfa. 

V programu medijskega teh
nika bodo spoznavali osnove 
grafičnega proizvodnega pro
cesa, razvijali sposobnosti za 
barvno zaznavanje in dosega
nje harmonije med formo in 
barvo. Pridobili bodo znanja 
iz informatike in uporabe ra

čunalnika pri strokovnem de
lu. Naučili se bodo računalniš
ko podprto oblikovati tekst, sli
ko in grafiko za tiskane medi
je, pa tudi zvok za multime-
dialne izdelke ali za uporabo v 
digitalnih medijih. 

V program izobraževanja se 
bodo lahko vključili učenci, ki 
so uspešno končali osnovno ali 
nižjo poklicno šolo oziroma 
njej enakovredno šolo po prejš
njih predpisih ter priložili 
zdravniško potrdilo, da ni 
zdravstvenih ovir za izobraže
vanje po programu. 

MBP 

Evri v Celju 
Največja zamenjava denarja v zgodovini človeštva, kot slikovito opisujejo uvedbo 

evra v članicah evropske denarne zveze, še vedno odmeva, prav tako ne jenja zani
manje za novo evropsko valuto. 

Tudi zato delegacija evropske komisije, ki v Sloveniji že več kot mesec dni vodi informa
cijsko kampanjo in predstavitev evra, nadaljuje delo. V ponedeljek so evro predstavili v 
Volksbank-Ljudski banki v Celju. Informacijska okenca delegacije evropske komisije je 
doslej obiskalo več kot pet tisoč Slovencev, ki jih je doslej najbolj zanimal videz evra ter 
način in stroški menjave posameznih valut v evro. Spletno stran, ki jo je komisija postavila 
na naslovu www.evro.evropska-unija.si pa je doslej obiskalo že več kot 10 tisoč ljudi, ki 
največkra uporabijo "evrokonverter", s katerim preračunavajo vrednosti drugih valut v evre. 

BS, Foto: CD 

Ponovljen 
razpis za * 
čistilno 
napravo 

v Uradnem listu, ki je iz
šel v ponedeljek, je Mestna 
občina Celje objavila ponov
ljen razpis za izgradnjo cen
tralne čistilne naprave v Ce
lju, ki ga bo financiral evrop
ski sklad ISPA. Tako naj bi 
se v drugo vendarle hitro raz
rešil zaplet v zvezi z izgrad
njo centralne čistilne napra
ve. Prvi razpis je bilo treba 
razveljaviti, ker je v javnost 
prehitro pricurljala novica o 
izbiri izvajalca gradbenih del. 

Tokrat je predviden 45-
dnevni razpisni rok, kot ga 
je ob razveljavitvi prvega raz
pisa obljubil evropski komi
sar Erik van der Linden. V pič
lem mesecu dni od razvelja
vitve je prišlo do objave raz
pisa v evropskem in sloven
skem uradnem listu, kar je 
pet mesecev manj, kot so po
trebovali za pripravo prvega 
razpisa. 

Ponudbe morajo biti od
dane do 18. februarja, od
pirali pa jih bodo na ta dan 
javno, ob 13. uri, v prosto
rih podjetja Vodovod kana
lizacija Celje. V razpisu je 
d o l o č e n o , da mora jo biti 
gradbena dela v z v e z i z iz
gradnjo centralne čisti lne 
naprave dokončana najka
sneje do konca leta 2004. 

Sodelujejo lahko podjetja 
katerih letni promet grai 
benih del vsako leto, od j( 
ta 1998, presega 26 miliji 
nov ev rov , projektant f 
mora imeti izkušnje s pn 
jektiranjem najmanj treh p 
zapletenost i podobnih pn 
jektov v zadnjih petih leti) 

Ponudbe bo pregleda 
petčlanska volilna komisi 
ter opazovalci iz vrst miii 
strstva za okolje in prosto 
finančnega ministrstva j 
predstavniki evropske unij 
Kriterij za izbiro ponudnils 
bo najnižja cena, ponudbaf 
bo morala ustrezati tudi ai 
ministrativnim in tehničnii 
kri teri jem. NGl 

Eni so stavkali, drugi 
sicušaii delati 

M e d torkovo dopoldan
sko stavko v Slovenskih že
leznicah je stavkalo tudi ve
liko zaposlenih na celj
skem območju. Železniška 
postaja Celje, ki je po pot
niškem prometu druga naj
večja v Sloveniji, je bolj kot 
ne samevala. Potniki, ki za 
stavko niso vedeli, so bili 
redki. 

Šef postaje Celje Ludvik 
Goričan je povedal , da so 
prejeli kar nekaj klicev za
skrbljenih šolarjev in njiho
vih staršev, ki niso vedeli ka
ko se bodo lahko vrnili v do
mače kraje. Iz mesta ob Sa
vinji je po stavki odpeljal pr
vi vlak ob 13.15 uri v Sveti 
Rok ob Soth, v njem pa so 
bili predvsem šolarji iz bolj 

ali manj oddaljenih krajev 
celjskega območja. 

Sicer pa so v torek med 
drugim stavkali premikači, 
strojevodje, sprevodniki ter 
del tehnično v o z o v n e dejav
nosti, svoje delo pa so sku
šali normalno opravljati, na 
primer, zaposleni v potniš
kih blagajnah, vlakovni od
pravniki, v različnih vzdrže
valnih službah ter v vodenju 
prometa. Vsi železničarski 
sindikati zadnji torek namreč 
niso stavkali. 

Mednarodni vlaki in nuj
ni tovorni vlaki so med stav
ko vozi l i normalno. 

Člani Sindikata Slovenskih 
že leznic (SSŽ) so peturno 
stavko organiziral i zaradi 
nespoštovanja kolektivne po

godbe za dejavnost železni 
kega prometa in podpisani 
dogovorov s strani upravi 
»Za nas je stavka neuprav 
čena, vendar smo takoj pr 
pravljeni na nove pogovori 
pričakujemo pa tudi, da b 
sindikalna stran sprejela ni 
še pogoje ter b o m o doseg 
za obe strani sprejemljiv d( 
govor ,« je Sandi Salkič, vodj 
službe za organizacijsko k( 
municiranje na Slovenski 
železnicah, obrazložil stališč 
uprave. Po Salkičevih bes< 
dah je zaradi zastoja prišl 
do manjše materialne škodi 
dodal pa je, da zaradi petil 
nega trajanja večina potniko 
tako delavcev kot šolarjev, m 
moteno prišla do služb in šo 

BRANE JERANKI 

Galerija Keleia odpira vrata 
Galerija Keleia odpira da

nes, v četrtek, vrata v Stane-
tovi ulici. Ob odprtju bodo 
pripravili izbor del tujih av
torjev iz zbirke Keleia. Us
tanova Keleia, ki ima sedež 
v Ljubljani ter ambicijo, da 
se preseli v Celje, bo tako sko
zi galerijo napravila prvi ko

rak k Celju. Skupni jezik so 
našli z vodstvom Mestne ob
čine Celje, ki je za galerijo 
uredila prostore. Najemni
no pa bo Ustanova Keleia po
ravnavala z umetniškimi deli 
iz zbirke. Celjski župan Bo
jan Šrot j im je tudi obljubil, 
prostore za hrambo celotne 

zbirke v depoju, ko ga bo d J 
bilo Celje in bo služil cel" 
skemu gledališču, muzejem 
in galerijam. Današnjega od
prtja se bosta udeležila tudi 
direktor Ustanove K e l e ^ 
Matjaž Gruden ter celjski žM 
pan Bojan Šrot. § 

http://www.evro.evropska-unija.si


DOGODKI 

Bodoče mamice k 
socialnim delavkam 

Postopno uveljavljanje dodatnih pravic iz starševskega varstva in družinskih prejemkov - 120 
oziroma 150 dni posvojiteljskega dopusta 

Bodoče mamice, ki priča
kujejo naraščaj tja do sredi
ne marca, se že lahko ogla
sijo v centru za socialno de
lo v svojem kraju ter uredijo 
vse potrebno za nastop po
rodniškega dopusta. Lahko 
izbirajo, ali bodo porodniš
ki dopust, ki je namenjen pri
pravi na porod ter negi in 
varstvu novorojenčka takoj 
po porodu in traja 105 dni, 
nastopile 42 dni pred dolo
čenim rokom poroda, vseka
kor pa ga morajo 28 dni pred 
dnem, ki ga je ginekolog do
ločil za rojstvo otroka. Uve
ljavitev porodniškega dopu
sta morajo bodoče mamice 
od 1. januarja naprej urejati 
v centru za socialno delo v 
svojem kraju in ne več, tako 
kot do konca lanskega leta, 
neposredno pri delodajalcu. 

Bodoče mamice lahko vse 
potrebno za uveljavitev po
rodniškega dopusta uredijo 
v času 60 dni pred predvide
nim datumom poroda, vse
kakor pa morajo o nastopu 
porodniškega dopusta obve
stiti tudi svojega delodajal
ca. To morajo storiti 30 dni 
pred nastopom porodniške
ga dopusta. Izjemno pomem
bno je, da mamice vse po
trebno za uveljavitev pravi
ce do porodniškega dopusta 
uredijo pravočasno, saj v pri
meru, da nastopa porodniš
kega dopusta najmanj 28 dni 
pred predvidenim datumom 
poroda ne uredijo pravoča
sno, izgubijo neuveljavljene 
oziroma zamujene dni. Pra
vico do izkoristka dodatnih 
dni imajo le v primeru, če 
rodijo prej, kot j im je to izra
čunal ginekolog - to pa mo
rajo dokazati s po t rd i lom 
zdravnika. Do starševskega 

dopusta so upravičeni vsi za
posleni , kmetje, vrhunski 
športniki, pod do ločen imi 
pogoji pa tudi osebe, ki pre
jemajo nadomestila, in še ne
kateri drugi. Novost , deni
mo, je tudi pravica do porod
niškega dopusta za bodoče 
mamice, ki v času poroda še 
ne bodo dopolnile 18 let in 
so učenke, dijakinje ali štu
dentke - pravico do 77 dni 
porodniškega dopusta lahko 
prenesejo na otrokovega očeta 
ali katerega od starih staršev. 

Pravico do očetovskega do
pusta b o d o lahko bodoč i 
očetje uveljavljali s prihod
njim letom (v letu 2003 bo 
trajal 15, leta 2004 45 dni, 
leta 2005 pa že 90 dn i ) , že 
zdaj pa se lahko oče in ma
ma dogovorita, kdo med nji
ma in koliko časa bo uveljav
ljal 260 dni dopusta za nego 
in varstvo otroka. Pomembno 
je le, da ta dopust ne traja 
dlje kot 260 dni, starša ga ne 
moreta koristiti istočasno, 
novost pa je ta, da ga lahko v 
celoti uveljavlja oče tudi v 
primeru, ko mama ni zava
rovana in te pravice nima. 

Nov zakon prinaša z le
tošnjim januarjem tudi spre
membe v uveljavljanju pra
vic do družinskih prejem
kov. Gre za uveljavljanje 
starševskega dodatka, po
moči ob rojstvu otroka, 
otroškega dodatka ter dodat
kov za veliko družino in za 
nego otroka, medtem ko se 
bo pravica do uveljavitve del
nega plačila za izgubljeni 
dohodek uveljavila s 1. ja
nuarjem prihodnjega leta. 

Starša lahko del tega do
pusta (največ 75 d n i ) , ki se 

sicer začne koristiti takoj po 
iz teku mater inega porod
niškega dopusta, izkoristi
ta tudi do o t rokovega do
polnjenega 8. leta starosti. 
Zakon prinaša novost, da se 
lahko pravice do daljšega do
pusta seštevajo, do slednjega 
pa so upravičeni starši ob 
rojs tvu d v o j č k o v ali več 
hkrati rojenih otrok, nedo
nošenčka, otroka, ki potre
buje posebno nego in vars
tvo , in tudi, ko se novoro
jenček rodi v družino, kjer 
sta ž e dva otroka mlajša od 
8 let. 

Z januarjem so do 120 dni 
za otroka od štirih do dese
tih let oziroma 150 dni do
pusta za otroka od enega do 
četrtega leta starosti upravi
čeni tudi posvojitelji, ki lah

ko ta dopust - namenjen zbli-
žanju z novim družinskim 
članom - izkoristijo istoča
sno. 

Novosti, ki j ih pr inaša 
nov Zakon o starševskem 
varstvu in družinskih pre
jemkih , je precej. Vodja 
enote za starševsko varstvo 
in družinske prejemke v 
Centru za socialno delo Ce
lje Mojca Koren svetuje bo
dočim mamicam oziroma 
staršem, da se po podrob
na pojasnila oglasijo v cen
tre za socialno delo v svo
jem kraju, vsekakor pa mo
rajo bodoče mamice pravo
časno poskrbeti za uvelja
vitev svojega porodniškega 
dopusta. 

V primeru posvojitve no
vorojenčka pa novim staršem 
pripada tudi pravica do po
rodniškega dopusta ter dopu
sta za nego in varstvo otro
ka. V vseh teh primerih so 
starši upravičeni do nadome
stila, pri čemer je nekaj no
vosti tudi pri obračunu na
domestil. Novost pa je pra
vica do dobroimetja, ki jo v 
primeru da iz kakršnega ko
li razloga starša ne izkoristi
ta dopusta za nego in varstvo 
otroka v celoti, starša lahko 
največ v višini petkratnika 
pripadajočega nadomestila 
namenita za plačilo otroko
vega varstva, najemnine za 
stanovanje ali reševanje sta
novanjskega vprašanja. 

I V A N A STAMEJČIČ 
Foto: GREGOR K A T I C 

Nova 
zdravstvena šola 
Srednji zdravstveni šoli, 

ki domuje v skrajno utes
njenih prostorih, se vendar
le obeta novogradnja. Po 
večletnih prizadevanjih jim 
je prednovoletni sprejem dr
žavnega proračun zagoto
vil milijardo tolarjev do le
ta 2004, občina pa je že ob
javila arhitekturni natečaj 
za podobo nove zgradbe. 

Zavod za planiranje in iz
gradnjo (ZPI) je v ponedelj
kovem Uradnem listu RS ob
javil javni natečaj za arhitek
turno rešitev Srednje zdravs
tvene šole v Celju ter za urba
nistično in prometno uredi
tev tega območja. Ponudbe bo 
ZPI sprejemal do 15. februar
ja, nato pa jih bo ocenila se
demčlanska strokovna žirija, 
sestavljena predvsem iz arhi
tektov, v njej pa je tudi ravna
teljica Srednje zdravstvene šo
le Marija Marolt. Natečaj pred

videva tudi denarne nagrade. 
Prva znaša dva in pol milijo
na, druga milijon in 600 ti
soč ter tretja milijon tolarjev. 
Za odkup še treh elaboratov 
pa je skupno na voljo milijon 
in pol tolarjev. 

Ravnateljica Maroltova pra
vi, da bi se gradnja po naj
bolj optimistični možnost i 
lahko začela avgusta letos, po 
pesimistični pa oktobra. V šo
li, kjer se srečujejo z izjem
no prostorsko stisko, saj 700 
dijakov ter 50 zaposlenih bi
va v 1500 kvadratnih metrih 
šolskega prostora, se novo
gradnje ze lo veselijo. Pred
videna proračunska milijar
da tolarjev je sicer premalo 
za novogradnjo s telovadni
co vred, vendar je Marolto
va prepričana, da bodo do
datna sredstva našli, ko se bo 
gradnja vendarle pričela. 

N G L 

Mnenje z zadržkom je 
pozitivno 

Poročilo računskega sodišča le potrjuje dobro gospodarjenje v 
Mestni občini Velenje, meni župan Srečko Meh 

Računsko sodišče Repub
like Slovenije je, kot smo že 
poročali, pregledalo poslova
nje Mestne občine Velenje med 
leti 1996 in 1999 in izdalo mne
nje s pridržkom. Očitke ra
čunskega sodišča je na novi
narski konferenci pojasnje
val župan Srečko Meh. 

Po mnenju sodišča je bilo v 
poslovanju velenjske občine več 
nepravilnosti pri obnovi Starega 
Šaleka in pri rekonstrukciji Ki
dričeve ceste, manj bi lahko v 
teh štirih letih potrošili tudi pri 
plačah. Sporna naj bi bila še 
poroštva, ki so v letu 1999 pre
segla zakonsko dovoljeno vi
šino. Računsko sodišče še me
ni, da zagotavljanje prostorskih 
pogojev za delo občinskega sveta 

in svetniških skupin za kar je 
občina poravnala celoten zne
sek najemnine prostora poli
tični stranki kot najemniku pro
stora, lahko pomeni prikrito fi
nanciranje politične stranke. 
Pregled poslovanja je trajal od 
maja do IZ decembra lani. Pre
gledali so 18 področij dela in 
imeli pripombe na 6 področij. 
Nekaj manjših nepravilnosti pri 
izplačevanju plač so že odpra
vili, za ostale, na katere opo
zarja poročilo računskega so
dišča, pa Srečko Meh meni, da 
ukrepi niso potrebni. Res je bilo 
nekaj nepravilnosti pri finan
ciranju obnov Kidričeve ceste 
in Starega Šaleka, vendar po
godbe, ki jih je podpisal in do
datna dela, ki jih je oddal brez 

javnega razpisa, niso imele ško
dljivih posledic. Popraviti bo 
tako treba le odlok, ki ureja fi
nanciranje svetniških skupin, 
kar pa bo mestni svet opravil 
takoj, ko ga bodo, na prihod
nji seji, seznanili z ugotovitva
mi računskega sodišča. Meh je 
tudi menil, da je poročilo ko
rektno, da so ugotovljene ne
pravilnosti res bile, da pa je na 
splošno poročilo potrdilo do
bro gospodarjenje Mestne ob
čine Velenje s proračunskim de
narjem. Zato poročilu račun
skega sodišča tudi niso ugovar
jali, posebej veseli pa so bili, 
da sodišče ni ugotovilo nobe
nih nepravilnosti pri plačah za 
voljene funkcionarje. 

BS 

POSVETU 
Na robu vojne 

N E W D E L H I / 
I S L A M A B A D , 6. januarja 
- Dvodnevni vrh Združenja 
držav Južne Azije (SAARC) , 
ki je minuli konec tedna po
tekal v znamenju napetosti 
med Indijo in Pakistanom, 
se je končal z vnovičnim ro
kovanjem voditeljev obeh dr
žav, pakistanskega voditelja 
Perveza Mušarafa in indijske
ga premiera Atala Beharija 
Vajpayeeja. Gesta pakistan-j 
skega voditelja sicer ni vzbu
dila toliko pozornosri kot 
»roka prijateljstva«, ki jo je 
Vajpayeeju ponudil v sobo
to. Indijski premier je pote
z o pakistanskega voditelja 
pozdravil, vendar je pouda
ril, da mora Pakistan bolj od
ločno nastopiti v boju pioti 
terorizmu. Vajpayee je predi 
tem zavrnil uradne pogovo
re z Mušarafom ob robu vr
ha. Indijski obrambni mini
ster George Fernandes je za
gotovil, da Indija ne bo ni
koli prva uporabila jedrske
ga orožja. Po njegovem mne- • 
nju se mora Pakistan zdaj od
ločiti, kaj bo naredil s svo-
jim jedrskim orožjem. | 

Orožje 
namesto 

knjig? 
J E R U Z A L E M , 6. januar- | 

ja - Izraelski premier Ai lol 
Šaron je obtožil palestinske 
oblasti in njihovega vodi
telja Jaserja Arafata, da igra 
jo glavno v logo v svetovni 
teroristični mreži . Po Šaro-
novih besedah to mrežo vodi 
Iran, ki želi v svetu izzvatif 
smrt in trpljenje. Izraelska 
vojska je na Rdečem mor
ju v četrtek prestregla to
vorno ladjo Karine A s 50 
tonami orožja in jo nato pre
peljala v Elat. Kot je dejal 
Saron, je bila ladja name
njena proti Gazi in če je 
izraelska vojska ne bi pre
stregla, bi to o g r o z i l o 
izraelsko prebivalstvo na ob
močju od Tel Aviva do ju
dovskih naselbin na Zahod
nem bregu in Gazi. KoliCi-
na zaseženega orožja doka-' 
zuje, da skušajo palestinske!! 
oblasti izvesti terorisrična-
dejanja, je poudaril Šaron. 

Odstop 
Ruggiera 

Rim, 6. januarja - V so
boto je odstopil italijanski-
zunanji minister Renatol 
Ruggieri zaradi spora s |)i L 
mierom Silviom Berlusco-
nijem, potem ko je minister^ 
v intervjuju trem ministr
skim kolegom očital evro-
skepticizem v času uvedbe 
evra. Italijanski predsednik 
Cario Azegl io Ciampi je v 
nedeljo uradno poveril pre
miera Silvia Berlusconija za 
začasno vodenje zunanjega 
ministrstva. Kot se izvedelo 
iz Rima, naj bi Berlusconi 
vodenje diplomacije prev
zel za dlje časa, novega zu
nanjega ministra naj bi na
mreč določili šele po parla
mentarni razpravi, ki naj je 
ne bi zahtevala samo opo
zicija, ampak tudi Berlus
coni sam. 



4 AKTUALNO 

Pogreb spet iz 
nogavice 

Za pogrebne stroške je treba več odšteti iz svojega žepa - Pogrebnine le še svojcem pokojnika, 
ki z dohodki v koledarskem letu pred smrtjo ni presegel poldruge minimalne plače 

Do 22. decembra lani je v Slove
niji veljalo enotno določilo, da je 
Zavod za zdravstveno zavarova
nje Slovenije ( Z Z Z S ) izplačal tiste
mu, ki je poskrbel za pogreb po
kojnega, enotno 112.698 tolarjev 
pogrebnine, kar je pomenilo 80 od
stotkov nujnih stroškov pogreba 
ali približno polovico stroškov pov
prečnega pogreba v državi. Poslej 
velja zaostren režim, po katerem 
je višina pogrebnine odvisna od 
gmotnega položaja pokojnika, dr
žava pa bo na ta račun letos pri
hranila 380 milijonov tolarjev. 

Državnozborski poslanci so 27. no
vembra po hitrem postopku sprejeli 
novelo zakona o zdravstvenem vars
tvu in zavarovanju - novosti, ki prina
šajo spremembe oziroma omejevanje 
pravic iz obveznega zdravstvenega za
varovanja, pa so uveljavili že z 22. de
cembrom. V zdravstveni zavarovalni
ci računajo, da bo novela, ki ureja si
cer bolj socialne kot zdravstvene pra
vice, prinesla letos 1,3 milijarde to
larjev prihranka. Približno 430 mili
jonov tolarjev v letu 2002 bodo v ZZZS 
prihranili na račun omejene pravice 
do pogrebnine in posmrtnine. 

Po besedah Franca Kelherja iz 
celjskega pogrebnega podjetja Ve-
king se pri izbiri pogreba za po
kojnika svojci zadnje čase obna
šajo vse bolj racionalno. Pravilo
ma pri žarnih pokopih naročajo na
vadne, cenovno najbolj ugodne kr
ste, pri vencih ali ikebanah izbi
rajo sezonsko cvetje... 

Pogrebnine, ki jih na zahtevo svoj
ca pokojnega po 22. decembru iz
plačujejo v Z Z Z S , so odvisne od 
gmotnega položaja umrlega v kole
darskem letu pred njegovo smrtjo. 
Zaenkrat znaša pogrebnina med 
111.796 in 74.530 tolarji oz i roma 
med 60 in 40 odstotki povprečne me
sečne bruto plače v Republiki Slo
veniji za obdobje med lanskim ja
nuarjem in septembrom. Do pogreb
nine pa niso upravičeni svojci po
kojnika, katerega dohodki so prese
gali poldrugo minimalno plačo v tem 
obdobju (ta znesek je trenutno 
114.024 tolar jev) . 

Z gotovino do 
večnega počitka 
v praksi so svojcem pokojnika do 

22. decembra poskušali zadevo čim
bolj olajšati tako, da so pogrebna pod
jetja ob sestavi računa za pogreb av
tomatično odštela znesek pogrebni
ne, ki jim jo je kasneje nakazal ZZZS, 
svojci pa so takoj plačali le razliko 
do polne cene za pogreb, kakršnega 
so izbrali. » P o izkušnjah, ki jih ima
m o s pogrebi v Celju zadnja leta,« 
pravi direktor celjskega pogrebnega 
podjetja Veking Franc Kelher, »se je 
ta znesek vrtel okoli 100 tisočakov.« 
V povprečju namreč cene pogrebov, 
ki jih za pokopane na celjskem mest
nem pokopališču izberejo svojci, do
segajo okoli 220 tisočakov. 

Svojci, ki so poskrbeli za pogreb 
umrlega, morajo po novem vložiti 
zahtevek za izplačilo pogrebnine 
na matično območno enoto oziro
ma izpostavo Z Z Z S , v kraj torej, 
kjer je imel pokojnik urejeno ob
vezno zdravstveno zavarovanje . 
Zahtevku morajo priložiti izpisek 
iz matične knjige umrlih ali prija
vo smrti, kartico zdravstvenega za
varovanja umrle zavarovane ose
be, originalni račun za opravljeni 
pogreb na ime plačnika, E M Š O , 
rojstni datum in davčno številko 
umrle zavarovane osebe (v koli
kor ta podatek ima) ter številko 
bančnega računa, na katerega naj 
mu nakažejo pogrebnino. 

Ker se je v preteklosti kar nekaj
krat zgodilo, da so imeli v podjetju 
težave z izterjavo računov, saj se svojci 
oziroma dediči pokojnega niso uspe
li dogovoriti o tem, kdo in koliko bo 
prispeval za pogreb, so uveljavili pra
vilo, da je potrebno stroške pogreba 
pokriti takoj, torej še preden pokoj
nega položijo k večnemu počitku. 

Na celjskem mestnem pokopališču, 
s katerim upravlja podjetje Veking, let
no pokopljejo okoli 360 ljudi. Stroš
ki smrti so v Celju, če jih primerjamo 
z drugimi kraji po Sloveniji, nekje v 
zlati sredini. Klasični pokop - za kate
re se zadnje čase odloča vse manj lju
di - stane svojce pokojnika, ki izbere

jo bolj običajno, nikakor pa ne najce- \ 
nejšo krsto, dobrih 170 tisoč tolarjev, i 
od tega pa na storitve pogrebnega pod- i 
jetja odpade dobrih 110 tisočakov. V s e ; 
več ljudi, v Celju med 65 in 70 odstot- \ 
ki, se zadnje čase odloča za žame po- \ 
kope umrlih. Za žarni pokop je treba \ 
odšteh dobrih 190 tisočakov, v tej ce-j 
ni pa je nekoliko višji delež storitev-
(vključno s prevozom pokojnika in nje-1 
govo upepelitvijo), ki znaša nekaj manj • 
kot 150 tisoč tolarjev. »Seveda,« pravij 
Kelher, »so tudi primeri, ko svojci iz-
berejo razkošnejše različice, tako da, 
je bilo za naše najdražje pogrebe v zad-; 
njem času treba odšteti od 450 do 500' 
tisoč tolarjev.« ! 

Zaradi ukinitve pogrebnin po 22. \ 
decembru večjih težav ni bilo, ljud-; 
je pa so nezadovoljni, ker je do spre- j 
membe prišlo tako na hitro. »Ljud- j 
je so bili premalo obveščeni,« je pre-' 
pričan Kelher, ki še dodaja, da je ' 
cenzus, preračunan na bruto plače j 
postavljen previsoko, svojci, ki soj 
do izplačila pogrebnin (in tudi po- ^ 
smrtnin) upravičeni, pa imajo v tre- j 
nutkih, ko jim je zaradi smrti bliž-: 
njega že tako ali tako hudo, še do-; 
datne birokratske opravke, ki so jim i 
bili do 22. decembra prihranjeni. ' 

i 
Tu pa vseh stroškov s smrtjo še ni^ 

konec. Svojci morajo namreč porav-j 
navati še letno najemnino za grob; a i 
roko na srce, slednja v Celju za enojni • 
ali žarni grob znaša 2.300 tolarjeVj 
letno, kar preračunano v cene nagrob-j 
nih sveč pomeni, da smo pokoj ne-^ 
mu vsak mesec prižgali svečo manj. • 

Sito tudi za 
posmrtine 

Do 22. decembra so bili do posmrt
nine v enotnem znesku ene zajam
čene plače (nazadnje 46.319 tolar
jev) kot enkratne denarne pomoči 
ob smrti zavarovanca upravičeni vsi 
družinski člani, ki jih je ta preživ
ljal do svoje smrti. Poslej je tudi pra
vica do posmrtnine omejena; veza
na pa je na gmotni položaj pokojni
ka. 

Posmrtnina lahko znaša od četr
tine do deset ine povprečne meseč
ne bruto plače v Republiki Slove
niji, zaenkrat - dokler ne bodo znani 
podatki o dohodkih zavarovanca za 
leto 2001 - jo obračunavajo na ob
dobje od januarja do septembra pre
teklega leta, kar znaša 46.582 oz i 
roma 18.633 tolarjev. Pri tem pa 
je treba upoštevati , da do posmrt
nine niso upravičeni v z d r ž e v a n i 
družinski člani pokojnika, ki je s 
svojimi dohodki v koledarskem letu 
pred svojo smrtjo presegel zakon
sko določeni cenzus poldruge mi
nimalne plače v istem časovnem ob
dobju (trenutiio je to 114.024 to
lar jev) . Tudi za izplači lo posmrt
nine morajo vzdrževan i družinski 
člani pokojnika vložit i poseben zah
tevek v območn i enoti oz i roma iz
postavi Z Z Z S , kjer je imel pokoj 
nik sklenjeno o b v e z n o zdravstve
no zavarovanje . Za leto 2002 velja 
ocena, da bo na takšen način zdravs
tvena zavarovalnica prihranila 50 
mi l i jonov tolarjev. 

I V A N A STAMEJČIČ 

Za pogreb svojca bo treba poslej odšteti bistveno več. Bo zato kasneje za urejanje groba 
zmanjkalo denarja? 

PO DRŽAVI 

Odlikovana 
filharmonija 
U U B U A N A , 8. januar. 

ja - Predsednik države Mi. 
lan Kučan je Slovenski fij, 
harmoniji (SF) izročil zlati 
častni znak svobode Repni 
like Slovenije. S tem naj. 
višjim državnim odlikova
njem se je zahvalil za tri 
stoletja trajajočo umetnig. 
ko poslanstvo, ki ga je SJl 
podedovala od svoje pred. 
hodnice, Academiae phit 
ha rmon ico rum Labaceii 
sium. Predsednik je obe 
nem iz roč i l odlikovanj« 
več posameznikom, ki sf 
p o m e m b n o pr ispeval i \ 
razvoju osrednje glasben« 
ustanove na Slovenskem; 
di r igentu Samu Hubadi 
srebrni častni znak svobo 
de RS, dr. Mirku Cuderma-
nu, Ivu Petriču, Alenki Sak-
sida in Borisu Šinigoju p< 
častni znak svobode RS. Is 
to odlikovanje je v imenu 
odso tnega Igorja Ozima 
prevzel njegov brat Vojko 
O z i m . 

Opojni kostanj 
K O P E R , 8. j a n u a r j a 1 

Cariniki v koprskem pri? 
stanišču so v zabojniki ! 
na ladji Hornbeam na reci 
ni ladijski liniji Drač - Koi 
per odkri l i 841,8 k i logr^ 
ma marihuane, skrite v b^ 
lah kostanjevega listja, i 
p o m o č j o pol ic i je so z mq 
bi ln im ren tgenom pregl^ 
dali vseh 240 bal kosta^ 
n jevega listja in odkr i l 
829 pake tov kakovostni 
marihuane, s katero bi pre 
prodajalci na d e b e l o zai 
s luzih med 3000 in 3501 
n e m š k i h mark za kiloj 
gram. Pošiljka p repoved^ 
ne d roge je bila namenje^ 
na v eno od d ržav zahoda 
ne Evrope . Gre za drugi 
najtežjo poši l jko v kopti 
skem pristanišču, potert 
ko so julija lani odkr i l 
skoraj tri tone tega m a m i 
la. 

Nove sodne\ 
metle 

L J U B L J A N A , 7. januaP 
ja - Minister za pravosod 
je Ivan Bizjak je na preil 
log sodnega sveta za dobe 
šestih let imenova l osen 
predsednikov in štiri pod 
predsednike sodišč. Me( 
njimi sta tudi Franc Du 
še, predsednik višjega so 
dišča v Celju in Andrej Pa 
vl in , predsednika cel jske 
ga okrožnega sodišča. 

Slovenka leta 
novinarka j 

U U B L J A N A , Z janua^ 
ja - Moskovska dopisnid 
R T V Slovenija Vlasta Jes^ 
ničnik je po izboru bral 
in bralcev revije Jana Sld 
venka leta 2001. Jeseničnf 
kova je bila ena izmed red 
kih novinark, ki je poroča 
la iz Afganistana. Nagrad« 
je posvetila vsem afganistaii 
skim ženskam, ki po nje 
nih besedah še vedno nimž 
jo pravice do lastnega iM 
Ijenja. 

- Š t . 2 -10. j a n u a r 2002 -



TEMA TEDNA 5 

Osnovnošolski ne za 
Celjsko kočo 

Ravnatelji celjskih osnovnih šol pretežno niso navdušeni nad pripravo zimske šole v naravi na celjskem smučišču 

Mestna občina Celje je la
ni v ureditev smučišča na 
Celjski koči vložila več de
set milijonov tolarjev. M e d 
drugim so pričakovali, da 
bo na novo urejeno smu
čišče postalo zanimivo za 
celjske in okoliške osnov
ne šole, ki so otroke v zim
ske šole v naravi doslej vo
zili pretežno na Pohorje. A 
so se v občini ušteli. Čeprav 
so ponudbe osnovnim šo
lam poslali pravočasno, pr
vič že maja, se za Celjsko 
kočo ni odločila niti ena od 
celjskih in okoliških os
novnih šol. Z razlogom, za
trjujejo ravnateljice in rav
natelji. 

Občinski javni gospodar
ski zavod za urejanje javnih 
površin in gospodarjenje z 
javnimi objekti (ZPO) je vsem 
osnovnim šolam v regiji že 
maja poslal program zimske 
šole v naravi. Še enkrat so ga 
poslali septembra, niti ena od 
šol pa se na ponudbo ni od
zvala. Petdnevna šola v nara
vi na Celjski koči bi veljala 
okoli 24 tisoč tolarjev. V ce
no so vključili štiri polne pen-
zione, avtobusni prevoz iz Ce
lja do Celjske koče in nazaj, 
smučarske vozovnice ter iz
vedbo ponujenega programa 
s štirimi smučarskimi vadi
telji. Dva do trije pedagogi iz 
matične šole bi morali skr
beti za otroke v vseh vmesnih 
urah, ki jih ne zajema pro
gram, poleg tega prva dva dni 
tudi za popoldanski program. 
Cena bi veljala za skupino naj
manj 45 otrok. Če bi jih bilo 
manj, bi se tudi cena poviša
la. Obenem so ravnateljem po
slali tudi ponudbe za pripra
vo smučarskega športnega 
dne na Celjski koči. 

Ravnateljice in ravnatelji 
celjskih osnovnih šol so se 
enoglasno strinjali, da se je 
občina lani zares potrudila s 
predstavitvijo Celjske koče. 
Po drugi strani navajajo ar
gumente, zakaj se niso odlo
čili zanjo. 

Smučišče 
neprimerno za 

začetnike 
v III. Osnovni šoli so Celj

ski koči načelno naklonjeni. 
Ravnatelj Janez Domitrovič 
pravi, da je bil eden od po
budnikov in zagovorn ikov 
Celjske koče, zato na njiho
vi šoli velja priporočilo, da 
se tam, kolikor je le mogo
če, pripravijo športni in na
ravoslovni dnevi. »Drugače 
pa je z z imsko šolo v naravi. 
Po mojem trdnem prepriča
nju in s t rokovnem znanju 
Celjska koča ni primerna za 
smučarje začetnike. Teh pa 
je v osnovni šoli vse več. Se
veda bi bilo logično, da zim
ske šole v naravi pripravlja
mo na Celjski koči. A šele 
potem, ko bo poskrbljeno za 
teren za smučarje začetnike. 
Zanje bi bilo idealno smu
čišče na Svetini, a je na ža
lost zapuščeno.« Dokler teh 
terenov ne bo, se bodo pri 
njih še naprej odločal i za 
zimsko šolo v naravi pri Treh 
kraljih na Pohorju. Janez Do
mitrovič dodaja, da priprav
ljajo za sedme razrede pri 
njih tudi t.i. šolo v naravi z 
naravo. Tu je poudarek na po-
hodništvu. Lani so predvide-
H, da bi jo pripravili na Celj
ski koči. Zbrali so, kot je po
trebno, tri ponudbe in ugo
tovili, da je bila najugodnej
ša z Boča. Zato so se okto
bra odpravili tja. 

Podobno kot Janez Dom-
tirovič razmišlja tudi podrav-
nateljica Osnovne šole Lava 
Nuša Markovič. Na njiho
vi šoli, pravi, menijo, da je 
na Celjski koči nevaren pred
vsem smučarski iztek, saj 
lahko kdo zdrsne tudi čez str
mi previs na Celjski koči. Za
to se pri njih ne odločajo za 
Celjsko kočo zaradi varno
sti otrok. »Nihče nam ne mo
re zagotoviti , da se na Celj
ski koči kateri od otrok ne 
bo odpeljal čez previs po hribu 

navzdol , proti dolini. Zato 
nas tudi ne zanima priprava 
zimskega športnega dneva 
Celjski koči . Letos b o m o 
odšli v dom Planinka, ki je 
po leg Poštarskega doma, 
otroci bodo smučali na Are-
hu. Smučišče tam je primer
nejše kot na Celjski koči, po
nudba za organizacijo šole v 
naravi pa ugodnejša. Otroci 
spijo v sobah, ki so oprem
ljene s kopalnicami in stra
nišči, po dva do štirje so v 
sobi. Šolo v naravi izdatno 
subvencionira Ministrstvo za 
šolstvo, znanost in šport. Na 
Celjski koči je ne .« 

Na Areii z 
razlogom 

Ravnateljica IV. osnovne 
šole Nevenka Matelič Nun-
čič pravi, da je odgovor na 

vprašanje, zakaj pri njih ne 
gredo na Celjsko kočo, ze lo 
preprost: »Zimsko šolo v na
ravi že vrsto let pripravlja
mo na Arehu. Že decembra 
sklenemo pogodbo vnaprej 
za prihodnje leto. Organiza
cija tam je odlična. Nudijo 
nam zares kakovostno biva
nje, prehrano, vaditel je , 
smučarske v o z o v n i c e , 
spremstvo učitelja. Cena je 
24 tisoč tolarjev, torej ena
ko kot na Celjski koči. Pre
pričana sem, da na Arehu za 
ta denar dobimo več kot bi 
na Celjski koči. Poleg tega, 
če ni snega, lahko zadnji dan 
pred pričetkom zimske šole 
v naravi le-to odpovemo. Pri 
Celjski koči te klavzule, za 
primer slabega vremena, ni. 
Celjska koča tudi ne krije 
stroškov učiteljev-spremlje-
va lcev .« 

Podobno meni tudi Ivan
ka Mar ic , ravnateljica OŠ 
Frana Kranjca. Tam ne pri
pravljajo zimske šole v na
ravi v klasični obliki, pač pa 
jo ponudijo v okviru izbir
nih vsebin vsem učencem od 
prvega do osmega razreda. 
Tudi pri njih gredo vsako le
to na Areh, ker so tam izjem
no zadovoljni . Lani, na pri
mer, je tik preden bi bilo po
trebno oditi, zbole lo precej 
prijavljenih otrok, pa tudi uči
teljica, zato so termin pre
stavili na marec. Okoli 12 od
stotkov otrok iz njihove šo
le se v povprečju udeleži te 
izbirne vsebine. Maričeva do
daja, da so letos seznanili 
starše z možnostjo zimske 
šole v naravi na Celjski ko
či, a so se tudi oni raje odlo
čili za Areh. 

V Osnovni šoli Ljubečna so 
se vendarle odločili pripraviti 
zimski športni dan na Celj
ski koči. Otroke so tja pope
ljali v ponedeljek. Za zimsko 
šolo v naravi pa se niso odlo
čili. Vsako leto se namreč pri
javijo na razpis Centra šol
skih in obšolskih dejavnosti, 
ki ima nastanitvene zmoglji
vosti v Skomarju, na Rogli in 
v Kranjski Gori. Tisti, ki na 
njem uspe, ima zimsko šolo 
v naravi izdatno subvencio
nirano. Tudi v tem šolskem 
letu so na razpisu uspeli in 
zimsko šolo v naravi pripra
vili na Skomarju, za 12.500 
tolarjev. Ravnatelj Mart in 
Grosek pravi: »Če nam pre
ko centra na razpisu ne bi us
pelo v prihodnje, pride v po-
štev za zimsko šolo v naravi 
tudi Celjska koča.« 

Predraga šola 
v naravi 

Sicer pa je vsem osnov
nim šolam skupno, da star
ši vse težje zmore jo plačilo 
z imske šole, še bolj prob
lematičen je nakup smučar
ske opreme. Vse več je očitno 
družin, ki ne smučajo, cene 
smučarskih vozovn ic so na
mreč z e l o zasoljene, smu
čarska oprema pa draga. Za
to v Prvi osnovni šoli, v OŠ 
Hudinja, OŠ Frana Roša in 
v I I . Osnovni šoli zimskih 
šol v naravi ne prirejajo. 

V Prvi osnovni šoli ravna
telj Branko Močivnik pra
vi , da jih tudi ponudba Celj
ske koče ni prepričala, da bi 
v prihodnje pričeli priprav
ljati z imske šole. Skoraj za
go tovo pa bodo na Celjski 

koči pripravili športni dan, 
na katerem bodo o t rokom 
ponudili smučanje in san
kanje. 

Igor Topole, ravnatelj II . 
Osnovne šole, pravi, da otro
kom raje ponudijo plavanje, 
p o h o d n i š t v o in p o d o b n o . 
Denarja za nakup smučarske 
opreme šola nima, zato je 
ne more posojati tistim, ki 
so brez nje. O zimski šoli v 
naravi pri njih zaenkrat 
sploh ne razmišljajo. 

Jože Berk, ravnatelj Os
novne šole Hudinja, pojas
njuje, da so pri njih vrsto 
let sistematično pripravlja
li z imsko šolo v naravi. Ker 
je postajala staršem ta za
radi drage op reme vse bolj 
nedostopna, je vse več otrok 
ostajalo doma. Zato so jo 
ukinih. Tako je že tretje le
to. Ponudijo pa jo v okviru 
špor tnih o d d e l k o v šole . 
» M o r d a se b o m o prihodnje 
leto vendarle odločili za Celj
sko kočo, saj se nam je po
nudba zdela precej ugodna.« 
Podobno meni tudi ravnatelj 
Osnovne šole Frana Roša Mi
lan Dobnik. » N i č n imamo 
proti Celjski koči . Prihod
nje šolsko leto se b o m o po
trudili, da bi z imsko šolo 
tam tudi pripravili. Če po
v e m po pravici, lani maja ni
sem verjel, da bo občini do 
z i m e uspelo urediti vse ti
sto, kar so postorili . Pri nas 
doslej ni bilo z imske šole v 
naravi. Prav je , če se je po
trudila občina, da se potru
d imo tudi mi in jo prihod
nje leto pr ipravimo na Celj
ski k o č i . « 

N A T A Š A GERKEŠ LEDNIK 
Foto: GREGOR KATIC 
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Prepolovljena \ 
ljubljanska pivovarna 

Se pivovarska vojna bliža razpletu? - V Laškem so se po prodaji Kadovih delnic v Unionu spet zavili v molk - Bodo 
spodbijali veljavnost najnovejše belgijske ponudbe? I 

Belgijska pivovarna Inter-
b r e w je v torek postala naj
večja posamična lastnica 
ljubljanske pivovarne. Z na
kupom 10,4 odstotka Unio-
novih delnic, ki jih je imela 
Kapitalska družba, je svoj de
lež povečala na dobrih 38 od
stotkov. Poznavalci pravijo, 
da lahko Belgijci, ki po no
vem za delnico ponujajo 90 
tisočakov, računajo še na 
približno 11 odstotkov Unio-
na, to pa naj bi bilo tudi vse. 

V Pivovarni Laško, tako je 
vsaj slišati neuradno, bodo svoj 
delež obdržali. Skupaj s prija
teljskimi podjetji in z delnica
mi, ki so jih 21. decembra lani 
odkupili od slovenske odškod
ninske družbe, obvladujejo 50 
odstotkov ljubljanske pivovar
ne, za povrh pa imajo še tride
set delnic. Scenarijev, kako naj 
bi se od zdaj naprej odvijala 
pivovarska vojna, ki traja že sko
raj pol leta, je več. Se bo prese
lila v sodne dvorane, ali pa bo
do, kot ugibajo nekateri, Laš-
čani bodisi objavili prevzem ali 
pa vendarle prodali delež, ki 
ga imajo v Unionu? Če so prvi 
delovni dnevi novega leta mi
nili predvsem v pričakovanju, 
kaj bo z deležem, ki ga ima v 
Pivovarni Union, naredila pa
radržavna Kapitalska družba, 
bodo najbrž prihodnji tedni te
kli v ugotavljanju, kdo in kako 
(če sploh) je kršil sicer ohlap
no slovensko prevzemno zako
nodaj o. 

Je interbreini 
kršil zakon o 
prevzemih? 

lnterbrew je namreč v to
rek, ko je bilo že jasno, da je 
izbranec Kapitalske družbe, 
ki je za svoj delež v Pivovarni 

Union iztržila 4,2 milijarde 
tolarjev, znova, če četrtič, zvi
šal svojo ponudbo. Devetde
set tisočakov, s katerimi je so
deloval tudi na Kadovi licita
ciji, ki je bila v ponedeljek, 
je za de ln ico ponudil tudi 
vsem ostalim delničarjem 
Uniona. Ponudba za odkup 
delnic - zadnja veljavna bi se 
iztekla prav danes, 10. januar
ja, se je podaljšal še za sedem 
dni, to je do 17. januarja. 

Je Interbrevv z zvišanjem ce
ne še za tri tisočake kršil slo
vensko zakonodajo? Zakon o 
prevzemih določa, da je treba 
novo ponudbo objaviti vsaj se
dem dni pred iztekom veljav
ne, kar pomeni, da bi jo mo
rali Belgijci uradno objaviti že 
3. januarja in ne šele včeraj. 
Se bo Laško pritožilo, in če se 
bo, kako bodo ukrepale pri
stojne institucije? Na odgovo
re bo treba še malo počakati, 
za zdaj pa je jasno, da bodo 
Laščani zaradi nove ponudbe 
Interbrevva morali za Unionove 
delnice, ki so jih konec minu
lega leta odkupili od Sloven
ske odškodninske družbe, do

plačati še 164 milijonov tolar
jev. V pogodbi so se namreč 
zavezali, da bodo v primeru, 
če bo kdo za Unionovo delni
co plačal več. Sodu doplačaU 
razliko od prodajne cene. 

Belgijci bi radi 
še Sodove 

delnice 
Tik pred zakl jučkom re

dakcije smo izvedel i , da je 
ljubljansko okrožno sodišče 
zavrnilo pri tožbo Laščanov 
na začasno odredbo, ki j im 
prepoveduje nadaljnje kupo
vanje Unionovih delnic. Po 
še neuradnih informacijah naj 
bi v Laškem ž e pripravljali 
pr i tožbo za višje sodišče. 

Ugovor je laška pivovarna 
vloži la na začasno odredbo 
sodišča, izdano 24. decem
bra lani. Z njo je bilo naj
večji slovenski pivovarni pre
povedano razpolaganje z del
nicami Uniona, ki so jih ku
pili od Slovenske odškodnin
ske družbe, in tudi kupova
nje novih delnic. Odredba je 
Laščanom zvezala roke. N i 

so se mogli potegovati za Ka-
dov delež, saj jih je sodišče 
(kako prikladno) še pravi čas 
iz loč i lo iz igre. Zato je bil 
Intrebrevv edini udeleženec 
ponede l jkove licitacije, na 
katero je sicer Kapitalska 
družba povabila še nekaj slo
venskih podjetij. 

Na naroku, ki je bil v to
rek dopoldne , so Belgijci iz
koristili zakonsko predvide
no možnost odgovora na ugo
vor. Ker Pivovarna Laško ves 
čas postopka zatrjuje, da ima 
zaradi prepovedi razpolaga
nja z Unionovimi delnicami, 
kupljenimi od Soda, škodo 
v višini izplačane kupnine 
(dob re 4,9 mili jarde tolar
j e v ) , je Interbrew predlagal, 
da se kljub prepovedi prodaje 
teh delnic tretjim osebam 
Laškemu omogoč i , da sprej
me Interbrevvovo javno po
nudbo za odkup vseh delnic 
Uniona. Belgijce očitno ze
lo » m u č i « zdaj ž e bivši So
d o v de lež v Unionu. 

Laško že ima 
načrtovani 

nadzor 
Bi Laško ob dovolj visoki 

ceni Union celo prodalo? za
hodno od Trojan so mnogi v 
to že skoraj trdno prepriča
ni, vendar v Laškem vztraja
jo . Kljub vsem zapletom so 
še naprej prepričani, da j im 
bo uspelo združiti slovensko 
industrijo pijač, še posebej 
zdaj, ko so tudi domači vla
gatelji pokazali zanimanje za 
takšno združitev in podprli 
njihova prizadevanja. Po Ka
dovi prodaji Unionovih del
nic so se sicer zopet zavili v 
molk, preko svojega tiskov
nega predstavnika so sporo

čili le, da se bodo o novih 
ukrepih odločali po izteku bel
gijske ponudbe. Bodo morda 
takrat objavili prevzem? 

Uradno so lastniki 24,1-od
stotnega deleža v Pivovarni 
Union, vendar naj bi preko 
prijateljskih podjetij ž e do
segla svoj cilj, to je nadzoro
vati nekaj več kot 50-odstot-
ni delež ljubljanske pivovar
ne. P revzemne ponudbe to
rej naj ne bi potrebovali , če
prav so bili konec minulega 
tedna še mnogi prepričani, 
da se pripravljajo na javno 

ponudbo za odkup preosta-£ 
lih Unionovih delnic. Slišati^ 
je namreč bilo, da se o financ-^ 
ni pomoč i pri tem ze lo re-"̂  
sno dogovarja s predstavni-'^ 
ki N o v e Kreditne banke Ma-f 
ribor. ^ 

Lahko torej po vsem, kar-
se je dogajalo v minulih dneh,' 
do 17. januarja, ko se izteče' 
Interbrevvova ponudba, pri
čakujemo še kakšno presene
čenje? Možnosti seveda so. Ta-' 
ko teoretične kot tudi drugač
ne. 

JANJA INTIHAR 

Na Kadovo prodajo Unionovih delnic so se prvi odzvali v 
Slovenski nacionalni stranki. V izjavi za javnost so zapi
sali, da so nad dejanjem zgroženi, ogorčeni in trpko razo
čarani. Kapitalski družbi očitajo, da je s tem, ko je prodala 
del podjetja, ki je eden od stebrov slovenskega gospodars
tva, prodala tudi slovenske nacionalne interese ter se pri
družila slovenskemu sodstvu, ki je Pivovarno Laško izlo
čilo iz konkurenčnega boja. Oglasil se je tudi poslanec 
SLS-i-SKD Franc Kangler, ki ugotavlja, da je Kadova proda
ja očiten znak, da se je LDS dokopala do samoodločanja v 
gospodarstvu, neposredno pa je to dokaz, da je minister za 
finance Tone Rop v zadnjem času po naročilu predsednika 
vlade Janeza Drnovška zelo aktivno lobiral. Kadovo odlo
čitev, da proda delnice v času, ko je bilo z odredbo sodišča 
Laščanom onemogočeno sodelovanje pri nakupu Uniono
vih delnic pod enakimi pogoji kot pivovarni Interbrevv, pa 
je Kangler označil kot veliko sramoto. 

Upnike bi imeli 
za lastnike 

Konec tega tedna b o potekel rok, do katerega morajo 
upniki Mesarstva Šentjur, ki je od lanskega decembra v 
prisilni poravnavi , prijaviti svoje terjatve. Podjetje, ki je 
v lasti Grude-Jurmes, ima za 580 milijonov tolarjev ter
jatev in za dobrih 200 milijonov neodplačanih kratko
ročnih posojil. 

Največji upniki Mesarstva so država, oz i roma ministrs
tvo za okol je in prostor ter dobavitel j i , med katerimi pred-
njačita Emonina farma Ihan v Domža lah in šentjurska M e 
ja. V podjetju še niso pripravili načrta finančne reorgani
zacije, vse bolj pa se nagibajo k temu, da bi prepričali 
nekatere upnike, naj terjatve spremenijo v kapitalske de
l e ž e . 

Poleg finančne reorganizacije bodo v Mesarstvu pripravi
li še načrt kadrovske sanacije, korenitejše spremembe pa 
naj bi dož ive l tudi proizvodni program. V podjetju, ki zdaj 
zaposluje okrog sto ljudi, bodo namreč letos ukinili klanje, 
kar tudi pomeni , da bo okrog 25 delavcev izgubi lo de lovno 
mesto. Direktor Grude-Jurmes Rado Tržan je pred kratkim 
zatrdil, da zaradi tega ne bodo izgubili tudi služb, saj naj bi 
jih prerazporedil i na druga dela. 

JI 

Se Etol brani pred prevzemom? 
Etol iz Škofje vasi je v 

zadnjem mesecu delež last
nih delnic povečal že na do
brih 17 odstotkov. Se pri
pravlja na o b r a m b o pred 
morebitnim prevzemom ali 
pa se je vodstvo podjetja od
ločilo za managersk i od
kup? 

O d g o v o r a na vprašanje 
nam v minulih dneh ni uspe
lo dobiti, saj je bil predsed
nik uprave Ivan Ferme služ
beno odsoten, nedosegljiva 

pa je bila tudi vodja finanč
nega oddelka Brigita Čoki . 
Poleg Etola, ki je zdaj drugi 
največji delničar podjetja, je 
lastniški de lež povečala tudi 
Nacionalna finančna družba, 
saj imata njeni pooblaščeni 
investicijski družbi skupaj že 
več kot 30 odstotkov vseh Eto-
lovih delnic. Še pred časom 
je bilo slišati, da naj bi N F D 
delnice tega uspešnega celj
skega podjetja kupovala 
predvsem za kranjsko Savo, 

ki naj bi načrtovala p revzem 
Etola, vendar so vsi odgovorni 
takšno možnost od ločno za
nikali . 

V Etolu so kljub recesiji, 
ki so jo čutih zlasti v zad
njih mesec ih , lani dosegl i 
gospodarski načrt. Po prvih 
ocenah so ustvarili bl izu 5 
milijard tolarjev pr ihodkov 
od prodaje in okrog pol mi
lijarde tolarjev čistega do
bička. Vendar z rezultati ni
so povsem zadovoljni , saj so 

p repr ičan i , da imajo nâ  
vzhodnih in jugovzhodnih tr
gih Evrope še vel iko rezer
v e , svojo prisotnost pa mo
rajo okrepiti tudi v državah 
E v r o p s k e uni je . Nekatera 
predstavništva na vzhodu so 
zato ž e preobl ikoval i v me
šana podjetja, letos pa na
meravajo lastno podjetje us
tanoviti še v Srbiji, kamor 
naj bi preselil i tudi del proi
z v o d n j e . 

JI 

Dobra ocena Banke Celje 
Mednarodna bonitetna agencija Fitch je na podlagi ugod

nih poslovnih rezultatov Banke Celje v letu 2000 in v pr
vih devetih mesecih minulega leta zopet potrdila dobre 
bonitetne ocene, ki jih banki dodelila že predlani. 

Kot so sporočili iz Banke Celje, je agencija napovedala tudi 
možnost zvišanja ocen, ki zdaj temeljijo na dobri kapitalski 
ustreznosti, likvidnosti in donosnosti banke, pa tudi na zdra

vi strukturi aktive. Analitiki so kot pozi t ivno ocenili tudi 
prilagajanje banke na vse večjo konkurenco v slovenskem 
bančnem prostoru ter strateško povezovanje z N o v o Ljub
ljansko banko. S takšno bonitetno oceno se je Banka Celje 
uvrstila med investicijsko sprejemljive banke, kar pomeni, 
da ne sodi le med vodilne slovenske banke, temveč tudi V 
kategorijo najboljših bank srednje in vzhodne Evrope. J| 
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Pipenbaher 
spet hotelir 

Po prodaji hotela Donat je Jože Pipenbaher kupil 
Zdraviliški dom - Čez nekaj mesecev se bo pričela 

prenova Soče 

tistriški poslovnež Jože 
^enbaherjet ikpred izte-
3 m minulega leta kupil 
draviliški dom ter hotela 
yria in Strossmayer. Ob-
kti, ki jih je sicer že moč-
3 najedel zob časa, velja-
' za najbolj znamenite v 
ogaški Slatini. Zadnjih ne-
|jj let so bili v lasti Sloven
ke investicijske banke, ki 

!

je za prodajo odločila za-
di bančne zakonodaje. Ta 
daga bankam, da se mo

lijo odpovedati nepremič-
inam, ki so jih pridobile s 
jhotom. 

'lesedah Jožeta Pipen-
i rja bodo primopredajo 
Djektov opravili v celoti še-^ 
• ta mesec. Kolikšna je bilaj 
jpnina, ni že le l razkrit i , i 
pvedal je le, da je pri na-; 
bpu sodelovalo tudi nekaj 
i e g o v i h poslovnih partner-
V . Neuradno je slišati, da 
ai bi Pipenbaher v nakup 
draviliškega doma in obeh 
otelov vloži l najmanj toli-
D denarja, kolikor ga je iz-
žil za hotel Donat, ki ga je 
ini prodal l jubljanskemu 
odjetju Ers, oz i roma nje-
Dvemu lastniku Študentske-
lu servisu iz Maribora. Pi-
enbaher se bo g lavne pre-
ove objektov lotil šele pri-
odnje leto, saj pravi, da bo-

0 dela tako zahtevna, da se 
D treba nanje temelji to pri-
raviti. Poleg tega bodo mo
di spoštovati tudi navodi-
t zavoda za varstvo narav-
e in kulturne dediščine. Še 
!tos pa bodo nadaljevah z 
bnovo gledališke dvorane 
Zdraviliškem domu, ki jo 
J začela že Slovenska inve-
^cijska banka, zgradili naj 
1 tudi novo kotlovnico. » K o -
k o bo stala prenova, je za 

zdaj še težko napovedati. Šte
vilke bodo bolj jasne takrat, 
ko b o m o vedeli , kakšno vse
bino b o m o dah obema ho
teloma, oz i roma za kakšno 
raven ponudbe se b o m o od
ločili . Računamo, da bo na
ložba vredna najmanj 10 in 
največ 28 mil i jonov ev rov ,« 
pravi Jože Pipenbaher. 

Kot je znano, so se za Zdra
viliški dom zanimali tudi v 
Steklarni Rogaška, o naku
pu hotela Strossmayer, kjer 
so sobe za goste z napotnica
mi zavoda za zdravstveno za
varovanje, pa so razmišljali 
tudi v slatinski družbi Zdravs
tvo. Ko so se pričela resna po
gajanja s Slovensko investi
cijsko banko, so oboji od na
mere odstopili. »Ocenili smo, 
da smo z nakupom hotelov 
Soča in Slovenija ter večin
skega deleža nekdanje matič
ne družbe Zdravilišče Rogaš
ka ž e dosegli mejo, ki smo si 
jo za sedaj zastavili pri kapi
talskih naložbah v tur izem,« 
pojasnjuje A lb in Šrimpf, di

rektor družbe Rogaška Cry-
stal - Hotelirstvo in turizem, 
in dodaja: »Na jb rž bi bilo 

Slatinski steklarji trenut
no obnavljajo Hotel Slove
nijo, ki so ga decembra la
ni kupili od Kmečke druž
be. V hotelu, ki bo zopet od
prt 1. februarja, bodo nekaj 
sob preuredili za svoje po
slovne partnerje. V kratkem 
naj bi se pričela tudi obsež
na prenova hotela Soča, saj 
bo steklarna z 20. januar
jem že lahko pričela črpati 
25 milijonov evrov tujega 
posojila. Z dograditvijo bo 
hotel, ki naj bi ga odprli mar
ca prihodnje leto, pridobil 
pet zvezdic. 

drugače, če bi steklarna v sla
tinski turizem posegla že kak
šno leto ali dve prej, kar pa 
seveda ni bilo mogoče . Naj
prej smo namreč morah re
šiti lastne p rob leme .« 

Čeprav steklarji ne želijo 
komentirati Pipenbaherjeve-

J o ž e Pipenbaher 

ga novega nakupa hotelov, je 
mogoče čutiti, da se z bistriš
kim poslovnežem, ki ima v 
Rogaški Slatini družbo Ter
m e Rogaška s termalno re-
viero, kljub prodaji pa bo še 
naprej upravljal tudi hotel 
Donat, ne razumejo ravno 
najbolje. Šrimpf sicer pravi, 
da bi se z lastniki vseh zdra
vil iških ob jek tov radi č im 
prej dogovor i l i o strategiji 
skupnega trženja, vendar bi 
moral prvi korak narediti Pi
penbaher. Ta pa enako pri
čakuje od steklarne, oziro
ma konzorcija, v katerem so 
še Zdravstvo Rogaška, bistriš
ko podjetje Plod, ki ima v la
sti hotela Savo in Zagreb, ter 
Mesnine Žerak iz Rogatca. 
Glede na to, da se ž e več kot 
štirinajst dni ne morejo po
goditi niti o ceni, ki bi jih za 
uporabo bazenov v termalni 
rivieri plačevala Rogaška Cry-
stal, bo pot do dogovora naj
brž ze lo dolga. 

JANJA I N T I H A R 

Polzelani p red 
e v r o p s k o k o n k u r e n c o 
Podjetje Dat-Con je z lastnim razvojem in znanjem 

prehitelo konkurenčna evropska podjetja 
Polzelsko podjetje Dat-

Con je pred letom uspelo pri
dobiti posel na mednarod
nem javnem razpisu za do
bavo dveh mobilnih elektro 
optičnih sistemov ter ene
ga stacionarnega sistema. 
Posel se je financiral iz sred
stev programa Phare. 

Ti sistemi so namenjeni od
krivanju ilegalnih prehodov 
državne meje. V projekt so 
vložili ogromno svojega zna
nja in povsem upravičeno so 
lahko ponosni na lasten raz
voj , saj so s svojim znanjem 
»prehi te l i« močno tujo kon
kurenco. 

V sistem je vgrajena naj
sodobnejše oprema, ki jo je 
mogoče dobiti na evropskem 

trgu, od najsodobnejših ter
movizijskih kamer do laser
skih meri lnikov razdalje in 
seveda veliko lastne program
ske opreme. Cel sistem je ra
čunalniško voden in omogoča 
uporabniku enostavno roko
vanje ter mu zagotavlja zelo 
natančne navigaci jske ter 
druge podatke. Sistem uprav
ljata dva operaterja. »Poseb
nost tega posla je bila, da smo 
morali uporabiti vrsto spe-
cihčnih znanj s področja ko
munikacije, industrijskih kr
milnikov, poznavanja navi
gacije in opt ike . Dokazal i 
smo, da smo sposobni opra
viti tako zahtevno delo, zato 
lahko upamo, da b o m o tudi 
v prihodnje uspešni pri pri

dobivanju takšnih poslov na 
tovrstnih mednarodnih jav
nih razpisih,« pravi direktor 
podjetja Stane Plaskan. 

Podjetje Dat-Con posluje 
že deseto leto, v njem pa je 
zaposlenih deset ljudi. Pla
nirajo širitev svoje dejavno
sti, saj bodo že januarja od
prli enoti v Ljubljani in Za
grebu. Podjetje razpolaga z 
z e l o široko paleto lastnih 
pro izvodov s področja me
rilnih sistemov ter specialne 
elektronike in ravno temu po
dročju bi radi v prihodnje na
menili največ pozornosti. Ve
liko pozornosti pa namenja
jo lastnemu razvoju in zna
nju. 

US 

Žana dokončno Mercatorjeva 
I Urad za varstvo konku-
ence je po štirih mesecih pre-
ojanja izdal odločbo, da kon-
entracija trgovskih družb 
/lercator in Žana ni v nas-
»rotju s pravili konkurence. 

Mercator je že sredi minu-
?8a leta pridobil 25,9 odstot
ka delnic žalskega podjetja, 
lekaj dni pred iz tekom leta 
>a je končno podpisal pogod-
>o tudi o nakupu 52-odstot-
^^'^^ deleža, ki ga je v Žani 

imela Emona Blagovni cen
ter. Kot je povedal direktor 
Žane Dolfe Naraks, name
rava Mercator letos odkupi
ti še preostale delnice pod
jetja, ki jih imajo v lasti še 
Žanina družba pooblaščen-
ka in nekateri zaposleni. 

Žana ž e od julija lani, ko 
je z Mercatorjem podpisala 
10-letno pogodbo o sodelo
vanju, posluje po standardih 
»najboljšega soseda«, pa tu

di vse njene poslovne enote 
dobivajo Mercatorjevo podo
bo. Tako so novembra lani 
že prenovili samopostrežno 
trgovino v pritličju blagov
nice v Žalcu, kjer trenutno v 
drugem nadstropju urejajo še 
salon pohištva. S preselitvi
jo nekaterih pisarn bodo pri
dobili dodatnih 160 kvadrat
nih metrov prodajnih povr
šin, tako da bo nov salon meril 
dobrih 550 kvadratov. Nalož

ba bo veljala pet mili jonov 
tolarjev, dela pa bodo kon
čana še ta mesec. 

Predvidoma marca bodo 
Žalčani skupaj z Mercatorjem 
pričeli prenavljati tudi blagov
nico Lena v Levcu. Objekt bo
do razširili in mu dali novo 
notranjo in zunanjo podobo, 
naložba, ki naj bi jo zaključi
li v štirih mesecih, pa bo ve
ljala 600 milijonov tolarjev. 

JI 

FINANCE 
Vrednostni papirji deinišlcili družb 

Vrednostni papirji investicijsicih družb 

Tečajnica 

Borzni indeicsi 

* v tednu od 2.1.2002 do 8.1.2002 
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Almin dom v gostilni^ 
Nekdanji Železarski dom na Svetini naj bi se preimenoval v Almin dom - Strokovnjaki temu odločno nasprotuji 

kršeno je vprašanje osebnostnih pravic 
Tabla »Almin d o m « , ki se 

je na poti na Svetino poja
vila sredi decembra, vodi 
pa k nekdanjemu Želez
arskemu domu, je presene
tila marsikoga. Po svetov
ni popotnici in pisateljici 
A l m i M . Karlin naj bi se 
imenova l nov objekt na 
Svetini - zasebni hotel, ki 
ga je zgradilo podjetje Hu
dournik. Njej je posvečena 
tudi spominska soba v re
stavracij i . Kar l inova ra
zen, da je pokopana na Sve
tini in da je ta kraj rada obi
skovala, s hišo, ki naj bi 
se imenovala po njej , za
gotovo n ima ničesar. Še 
več, njen pravi dom, hiša 
v Pečovniku 44, v kateri je 
živela do svoje smrti, je zad
nja leta žalostno propadal . 

Edino, kar naj bi v » A l m i -
nem domu« spominjalo na pi
sateljico in svetovno popot
nico, je povečava desetih raz
glednic, ki jih je Alma Kar
lin prinesla s potovanj okoli 
sveta, globus, na katerem so 
označena njena potovanja in 
bronast kip, ki ga je izdelal 
Franc Purg. 

Takšno poimenovanje je 
predlagal Tone Zimšek, ki, 
kot pravi, čuti močno pove
zavo z A l m o Karlin. »Tako 
smo se odločih v želji, da bi 
spomin na A l m o v Celju po
novno zaživel . Almin dom 
naj bi bil delček loka, ki bo 
spominjal na življenje zna
menite Celjanke, in sicer sku
paj z njeno hišo v Pečovniku 
in z g robom na Svetini, v ka
terem sta pokopani Alma in 
T h e a , « pravi Zimšek, ki na 
vprašanje, kaj bo potem s hi
šo, v kateri je Alma dejan
sko živela, odgovarja: »Ta hiša 
bo dopolnitev v tem loku. Do
slej Celjani za A l m o niso na
redili ničesar in čas je, da se 
to spremeni,« pravi Zimšek 
in doda, da bi morah Sloven
ci pogledati » i zza meja svoje 
zaplankanosti«. 

»Njen dom je 
bil v 

Pečovnikulff 
Etnologinja zavoda za 

varstvo naravne in kulturne 
dediščine Božena Hostnik 
meni drugače: » P o dolgih le
tih bojev za ohranitev Almi -

nega domovanja v Pečovni
ku smo sedaj tik pred konč
no rešitvijo. Lani oktobra je 
bila hiša razglašena za kul
turni spomenik, v sodelova
nju z Muzejem novejše z g o 
dovine smo pripravili načr
te za restavriranje hiše in pro
gram, ki se bo v njej izvajal 
po zaključeni obnovi . Hiša 
je bila strokovno ocenjena in 
pogovori dedinje s predstav
niki M O C o odkupu že pote
kajo. Pravi Almin dom je hi
ša v Pečovniku 44, kjer je ži
vela do svoje smrti. Načrti 
za restavriranje hiše so pri
pravljeni, z obnovo bomo za
čeli takoj po tem, ko bo 
Mestna občina Celje hišo od
kupila. Kaj storiti, da bo hi
ša postala dostojen spome
nik, ki bo pričal o življenju 
in delu A l m e Karlin, se do
govarjamo z Muzejem novej
še zgodovine v Celju, kjer so 
že pripravili okvirni program 
dejavnosti,« pravi Hostniko-
va in dodaja, da so jo kolegi, 
ko je govorila o »hiši A l m e 
Karlin«, opozori l i , da ta hiša 
ni bila nikoli Almina last -
lastnica hiše, v kateri sta ži
veli , je bila Thea Gamelin. 
»Zato od takrat uporabljamo 
ime Domovanje A l m e Karlin. 
Edino pravo domovanje Kar-
linove je hiša v Pečovniku 44 
in to je potrebno ohranid na 
vsak način. Nikakor ni do
pustno, da se njeno delo in 
ime izkoriščata v komercial
ne namene in da se po njej 
imenuje neka hiša, ki je v bis
tvu restavracija, in to le za
to, ker je v njej deset razgled
nic in z namenom, da bi va
njo privabili čim več obisko
valcev.« 

Kršitev 
osebnostnih 

pravic 
»Glede na to, da ni zakonite 

dedinje nihče vprašal, ali do
voli uporabo imena Alme Kar
lin, je to pravno vprašanje, ki 
se dohka kršitve osebnostnih 
pravic. Le-te so določene v 35. 
členu Ustave RS, na katerega 
se lahko sklicuje dedinja hi
še. Če bodo ime A l m e Karlin 
zlorabljali oziroma uporab
ljali v komercialne namene, 
bi bilo morda vredno razmi
sliti o razglasitvi imena za kul

turni spomenik, kar bi dolo
čal zakon o zaščiti lika, ki pa 
bi ga bilo potrebno znova spre
jeti,« pravi dr. Miha Trampuž, 
pravnik z Avtorske agencije 
Slovenije in dodaja, da mor
da ni najboljše, da se dedinja 
poda v tožbo, saj bi postopki 
predolgo trajah, da pa je upo
raba imena v komercialne na
mene brez dovoljenja vseka
kor moralno zelo sporna in v 
nasprotju z ustavo. 

Dedinje niso 
vprašali 

» N a d dejstvom, da skuša
jo izkoristiti ime A l m e Kar
lin v komercialne namene, 
sem ogorčena in čudim se, 
da nas ni nihče ničesar vpra
šal,« pravi dedinja zapušči
ne po Thei Gamelin Helena 
Ojsteršek, ki je pred leti pod
pisala dovoljenje za to, da so 
lahko člani KUD A l m e Kar
lin tako poimenovali kultur
no društvo. »Takrat sem to z 
veseljem naredila, čeprav je 

bilo treba nenehno hoditi na 
občino in podpisati ne v e m 
koliko vlog. Zato je še bolj 
nenavadno, da so tokrat to 
kar zamolčali ,« pravi Ojsterš-
kova in dodaja, da bo poi
skala pravno pomoč. Sicer pa 
je hiša v Pečovniku 44 oce
njena na približno 4,5 mili
jona tolarjev. Ocena je bila 
izdelana že 31. avgusta lani, 
Ojsterškova pa jo je dobila 
šele v decembru. » O d takrat 
še nisem govorila z nikomer, 
pogovori o prodaji hiše se bo
do nadaljevali v januarju, vse
kakor pa se mi zdi , da so za
deve pripravljene v naprej, 
da pri vsem skupaj nekaj ni 
v redu, zato se bom, preden 
se bomo karkoli odločili, pos
vetovala z odvetn ikom.« 

Poklicali smo tudi direk
torja podjetja Hudournik Sta
neta Zakelška, ki je bil ze 
lo jedrnat. »Vse skupaj naj vas 
nič ne briga, ne vem, zakaj 
se vmešavate, novinarji nima
te nobene pravice spraševa
ti, kaj bo v hiši in kako se 
imenuje. Gre za zasebno last 
in če se bom tako odločil, ot
voritve sploh ne b o , « nas je 
odpravil Zakelšek. 

Tako ostaja še več odprtih 
vprašanj. Tudi o namenih lju
di, ki se imajo v Celju za po
membne kulturne ustvarjal
ce. Če so njihovi nameni -
tudi v zvez i z »Almin im do
m o m « - tako nedolžni, kot 
trdijo da so, ni razloga, da se 
ne bi predstavili s polnim ime
nom in da - nenazadnje - ne 
bi pomagali pri programski 
zasnovi in restavriranju hi
še, v kateri je resnično ž ive
la Alma Karlin. 

A L M A M . SEDLAR 

Nov objekt na Svetini, ki naj bi se imenoval Almin dom. 

KJCOMENTIRAMO 
Povezave 

v zadnjih letih se je zelo 
povečalo število tistih, ki ču
tijo duhovno ali kakršno ko
li drugačno povezanost z Al
mo Karlin. Edino, kar lahko 
pri tem obžalujemo, je, dajo 
čutijo šele pol stoletja po nje
ni smrti. Karlinova - ali nje
na duša, saj se je veliko uk
varjala z ezoteriko - se ob 
vsem, kar se v zvezi z njo do
gaja danes, najmanj obrača 
v grobu na Svetini. 

Hiša v Pečovniku 44, sku
paj z zapuščino (od katere je 
veliko leži po kleteh števil
nih celjskih hiš) ponuja pri
ložnost, da se ohrani spo
min, kakršnega si zasluži. 
Ta hiša ima zgodovinsko 
vrednost in Celje ne bi sme
lo zapraviti priložnosti, da 
bi jo kupilo in obnovilo. 

Lahko pa, daje dogovorje
no drugače. Z izjemo aktiv
nosti podžupanje Janje Ro
mih v Mestni občini Celje na
mreč ni bilo prav velikega in
teresa za restavriranje Almi-
nega pravega domovanja, o 
»spominski sobi na Svetini« 
pa se je govorilo že pol leta. 
Vendar takrat govoric nihče 
ni vzel resno. 

Še vedno je težko verjeti, 
da je v tem mestu morala ena 
zadnjih vrednot. Denar pa, 
očitno, ena prvih. Če je bila 
Alma ezoterično tako moč
na, kot ji pripisujejo, potem 
se hiši, ki bo neupravičeno 
nosila njeno ime, ne bo naj
boljše godilo. Vanjo lahko 

trešči strela. Lahko zavejt 
di hudournik. Vendar so si 
nji, na srečo, zelo minlj 
Spomin na Almo Karlin 
je večen. 

A L M A M . SEDL 

Smerokaz na poti na Svetino. 

Š t . 2-10. j a n u a r 2002 
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Lujo iz teatra 
Borut Alujevie: igralec, intendant, politik, gostitelj komedije, dedek 

Domala vsak Celjan, ki 
se količkaj zanima za kul
turo, posebej za gledališče, 
pa tisti, ki spremljajo do
gajanja v mestnem svetu ob
čine Celje, in oni, ki so kdaj 
igrali ali spremljali vater
polo (bil je pravičen sodnik) 
v Celju, ga poznajo. Vsi ga 
kličejo: Lujo. 

Lujo iz teatra, Borut Alu-
jevič, je zdaj že šestnajst let 
upravnik (sam pravi tej vlogi 
intendant) gledališča. Začel je 
kot igralec. Občasno, če so 
potrebni vskoki v predstavo, 
ker kdo na hitro zboli , zna 
biti še vedno igralec. Znan je 
po tem, da se na hitro nauči 
"tekst manjkajočega v igralskih 
vrstah in brez velike treme se 
pojavi na odru, čeprav se je 
poklicnemu igranju odrekel. 
Kadar se umakne iz arene, zna 
biti »zlat i« dedek. To vlogo 
ima zelo rad. Kdo je pravza
prav Lujo iz teatra? 

Lujo igralec 
Kako ste se, Ljubljančan, 

znašli v ansamblu celjske
ga gledališča? Vas ni vlekla 
Ljubljana, kot danes veči
no mladih igralcev? 

Bilo je to v sezoni 1966/ 
i67, ko sva s kolegom, igral
cem Brunom Baranovičem iz 
istega letnika akademije (te
daj se je pisal še Vodopivec) 
^edla na avtobus in se pripe

ljala v Celje, kjer so tedaj is
kali nove igralce. In ostala. 
Oba. Kot nadebudna mladca 
sva želela, »da bi najina luč 
izgorevala s čim večjo moč
j o « , kot je to za Salierija na
pisal Peter Shaffer. 

Ste tudi v resnici »izgo
revali« za ta poklic, za ka
terega imate diplomo v že
pu? 

Če sem iskren in pošten: 
ne dovolj . Bolj me je vleklo 
v druge, tedaj še nisem ve
del, da bodo to ravno uprav-
niške vode. Sem se pa res na 
drugih, upravnih področjih 
kar dobro znašel. 

Pa vendar je za vami v 
tako imenovanem igral
skem obdobju kar lepa vr
sta vlog. V slovenskem lek
sikonu Kdo je kdo. Draga 
Bajta, je stolpec pod Aluje-
vič, Borut, (16. 5.1942 v Lj.) 
igralec, član SLO Celje, kar 
zajeten kupček vlog. To
rej . . . 

Veliko. Veliko pa jih je bi
lo tudi manj pomembnih, a 
očitno ne neopaženih. Od leta 
1966 se jih je vendarle mo
ralo nekaj nabrati: od Can
karjevega Kadivca v predstavi 
Za narodov blagor leta 1966 
do razbojnika Rogovileža v 
istoimenski predstavi leta 
1986... 

...tedaj smo v našem ča
sopisu v naslovu napisali: 

Rogovi lež postal uprav
nik.. . 

Saj pravim, da je tega že 
šestnajst let. In toliko let 
upravnikovanja, ki ni vse
lej lahko.Tukaj pogosto le
tijo polena in včasih cele 
skladovnice pod noge. Saj 
se je tudi na tem mestu po
trebno boriti za obstanek in 
predvsem za obstanek hiše, 
za več kot 50 zaposlenih, če
tudi ti občasno vržejo mre
ž o , da bi me »nes l i .« Pa mo
ram obvladati tudi to v logo . 

Lujo 
intendant 

»Pregnani« v upravniš-
ke vode po lastnih ambici
jah se uspešno držite nad 
gladino. 

N o . . . pri zadnjem imeno
vanju sem doživel hud od
por nekaterih iz hiše, ki so 
krenili celo do župana in ima-
li sto razlogov proti meni, s 
čimer so me sicer hudo pri
zadeli . A po naravi nisem 
zamerljiv, zato sem tudi to 
»p rež ive l« . To je pač gleda-
hšče. 

Sta si bila s prejšnjim žu
panom Jožetom Zimškom 
zaradi strankarske pri
padnosti bolj na roko kot 
z zdajšnjim? Vam je šlo te
daj intendanstvo bolje od 
rok? 

Bila sva kolega ž e iz mla
dih let. Veliko sva tudi poz
neje delala skupaj v stran
ki, ko smo se borili proti 
Demosovi diktaturi. Res, da 
sva se z Z imškom bolj poz
nala in da sva se lahko po-
trepljala po ramenih, ko je 
»karavana šla dal je«. . . To
da župan Šrot, s katerim 
nisva iz iste stranke, če je 
to sploh pomembno , se je , 
ko so mi majali stolček iz 
lastne hiše, zavze l zame z 
besedami: »Zakaj pa Lujo 
ne bi bil upravnik, ko je ven
dar eden redkih direktorjev, 
ki vodi hišo brez izgube. Do
kler bo tako, ga je potreb
no podpirati, ne pa rušiti.« 

No, če sami sebe (včasih 
za šalo včasih zares) ime
nujete »intendant« (bese
do so povzeli tudi nekate
ri upravniki drugih gleda
liških hiš) , naredite še re
vizijo svojega dela v minu
lih letih. 

Upam si trditi, da sem za 
celjsko kulturo, ne samo za 
teater, veliko naredil, da sem 
morda prav zato pogosto na 
tapeti, češ, kaj spet Lujo ho
če. V brk tistim naj spom
nim na pomembne prenove 
hiše, vredne skupaj vsaj 100 
mili jonov tolarjev in več, ki 
jih je bilo potrebno prido
biti bodisi z ministrstva, bo
disi z občine, pogosto pa iz 
blagajne lastne hiše, kjer 
smo za to obnovo prispeva
li vsaj tretjino denarja. Za
to si upam trditi, da dobro 
gospodar imo. 

In kaj ste takega nare
dili? Otipljivega, vidnega? 

Delali smo postopoma. V 
dokaz tistim, ki menijo, da 

to ni mogoče: kar štiri leta 
smo obnavljali streho gleda
lišča, ker pač ni bilo denar
ja, pa okolico gledališča. Tu
di fasado smo naredili v dveh 
fazah, obnovili sedeže v dvo
rani in sanitarije za obisko
valce, tla na odru, gardero
be za igralce in frizernico... 
Da ne bi prišlo do delovne 
nesreče, smo na odru preno
vili vrvišče. Dovolj otipljivo, 
če ne že vidno. 

Lujo politik 
Včasih se je o vas govo

rilo, da » b o Lujo postal žu
p a n « . 

V resnici nikoli nisem imel 
teh ambicij. 

Kako krmarite s svojimi 
najožjimi sodelavci? Dose
danji umetniški vodja M a 
tija Logar odhaja, na raz
pisu sprejeti kandidat Sa
mo Strelec vam je dal ko
šarico in odšel v Maribor. . . 
V torek ste se v gledališču 
odločali o vedejevstvu za 
umetniškega vodjo. 

Odločali, a ne odločili. M o 
goče bo več znanega o tem, 
kdo bo prevzel vede palico 
umetniškega vodje čez me
sec dni: ali nekdo iz hiše ali 
kakšen zunanji član. 

Ne glede na to je položaj 
v gledališču zadnje čase, če 
ne kritičen, pa napet. Ne sa
mo zaradi iskanja novega 
umetniškega vodje, tudi za
radi tožbe občine do celj
skih kulturnih ustanov. Ali 
je res, da režiser predstave 
Tramvaj poželenj, Aleksan
der Jure, toži gledališče, češ 
da mu je povzročilo veliko 
moralno škodo, ko mu je 
odvzelo začeto režijo (to je 
nato dokončal Matija Lo
gar)? 

Res je! Delo mu je šlo pre
počasi od rok, stroški so na
raščali že na vajah, igralci so 
se pritoževali. Jurcu so vaje
ti začele uhajati iz rok in smo 
se, zaradi terminov, ki so nas 
vezali za premiero, z njim po
slovili. Zdaj nas toži za odš
kodnino in povzročeno mo
ralno škodo, čeprav smo mu 
plačah 80 odstotkov hono-. 

rarja, ker smo menili, da ni 
opravil dela v celoti in pre
miera ni bila pod njegovim 
imenom, ampak Logarjevim. 

Kakšni so izgledi, da Jure 
dobi tožbo? 

Slabi. Predstava je bila po
tem čisto drugačna in ni bila 
Jurčev plagiat. Res pa je, da 
so igralci z njim delali dva 
meseca in da so sledi osta
le . 

V teatru je že tako, da je 
treba imeti pogosto trdo ko
žo. Še dobro, da vi, kot pra
vite sami zase, niste zamer
ljivi. Kaj pa, če gre kdo čez 
rob? 

Ga tožim. V moji karieri 
se je to zgodi lo samo enkrat. 
Razpleta še ni. Zdaj ne bi po
greval. Sicer pa sem do ljudi 
»l jubeznivo vl juden.« 

Lujo in 
komedija 

Vse je lahko komedija, če 
zna človek stvari obrniti na 
veselo stran Talijine maske. 
Zares veselo pa je v celjskem 
gledališču v času festivala, 
zdaj že tradicionalnih Dne-
vov komedije. Od 25. ja
nuarja, do 17. februarja bo 
Celje spet najbolj nasmeja
no mesto v Sloveniji, Je za 

dneve smeha ob koncih ted
nov vse nared? 

Skoraj vse. Predvsem pa je 
bistveno, da je Celje po zaslu
gi tega festivala postalo pre
poznavno v gledališkem pro
storu, pri nas in zdaj tudi v 
zamejstvu, na Hrvaškem in v 
Avstriji... Gledališče se je iz
kazalo kot dober organizator... 

... in dober gostitelj igral
ske komedijske smetane tu
di v družabnem smislu. 

Samo veseli smo lahko, če 
je res tako, in da je Bačkova 
ideja »meso postala«. (Marjan 
Bačko je upokojeni igralec, ki 
se ga drži ime »oče dnevov ko
medije«, o. p . ) . 

Kako vam uspeva gojiti ta 
festival? 

Z de lom in dobro vol jo , 
predvsem pa z veliko gmot
no podporo in razumevanjem 
številnih sponzorjev in do
brotnikov. In z dobrohotno na
klonjenostjo občinstva, ki si 
preprosto želi smeha, zaba
ve, dobre volje, druženja in 
novih poznanstev. V tem ča
su je vse to mogoče najti le v 
naši hiši. 

To pa je že epp... Hvala 
za pogovor, Borut Alujevič-
Lujo . 

MATEJA PODJED 
Foto: GREGOR KATIC 

Lujo (na sredini) v družbi z Zijahom Sokolovičem po premieri : Moje srce je v Zvorniku ostalo in ministrico 
za kulturo Andrejo Rihter. 
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člani društva Zvezdica na prednovoletnem srečanju. 

Zvezdica^ da bi 
spregledali? 

So slepi in slabovidni otroci res samo za zavod? Zakonca Jagarinec sta prepričana, da ne! 
v Sloveniji je 177 otrok, starih 

do osemnajst let, ki so registrira
ni pri Zvezi društev slepih in sla
bovidnih Slovenije. Na Celjskem 
je takšnih predšolskih otrok pet. 
Vse več je njihovih staršev, ki so 
prepričani, da je te otroke, če ni
so prizadeti še kako drugače, mo
goče vključiti v običajne vrtce in 
šole. V tujini to uspešno počno 
že vrsto let, rezultati so odlični, 
v Sloveniji pa se tako imenova
na integracija uvaja s počasnimi 
koraki. Starši, ki se zavzemajo 
zanjo, so zato ustanovili Druš
tvo slepih in slabovidnih otrok 
Slovenije, imenovano Zvezdica. 
Predseduje mu Celjanka Marija 
Jagarinec. 

Marija Jagarinec je skupaj z mo
žem Vladom borka. Njuna četrto-
šolka Sari je običajna deklica. Njen 
petletni bratec Kristjan prav tako. 
Le da je od rojstva slep. Zdravniki 
tega najprej niso vedeli , starši pa 
so pri Kristjanovih dveh mesecih 
zaznali, da z njegovim v idom ni vse 
tako, kot bi moralo biti. Ko sta se, 
težko sicer, sprijaznila, da bo njun 
otrok slep, sta sklenila, da mu bo
sta omogoči la normalno odrašča
nje, v družinskem okolju, proč od 
zavodov, kamor slepe in slabovid
ne v Sloveniji še vedno najraje na
potijo. Marija se zaveda, da je za
to, ker je trmoglava in verjame v 
svoj prav, marsikomu trn v peti. A 
se s tem ne obremenjuje. 

Kristjan se 
odlično znajde v 

vrtcu 
Ko je Kristjan dopolni l dve leti 

in pol , so se Jagarinčevi odloči l i , 
da ga vpišejo v vrtec. Glede na oko
liš sta se starša pozanimala , kak
šne so možnos t i , da njun otrok 
obiskuje enoto Hribček vrtca Ani 
ce Černejeve. » V Celju sva bila in 
sva še deležna iz jemne podpore 
iz vseh strani. Celjska občina je 
pokazala iz jemen posluh za naji
no prošnjo, kar je v Sloveniji prej 
izjema kot pravi lo, ko se pogo 
varjam z drugimi starši. Tudi v 
vrtcu samem se je vzgoji tel j ica iz
j emno angažirala. Sedaj Kristjan 
hodi v vrtec ž e dve leti in se tam 
odl ično počuti , sovrstniki so ga 
medse sprejeh normalno, prav ta
ko vzgo j i t e l j i ce .« 

V Sloveniji so zakon o usmer
janju otrok s posebnimi potreba
mi sprejeli šele lani. Ta o m o g o č a 
integracijo slepih in s labovidnih 
otrok v šole in vrtce, vendar pa 
so v praksi še hude ovire . »Tudi 
za to , ker v Z v e z i društev slepih 
in s labovidnih Slovenije integra
ciji niso najbolj naklonjeni. Še naj
manj pa v Zavodu za s lepo in sla
bov idno mladino v Ljubljani, kjer 
so prepričani, da bi morali vsi to
vrstni otroci k n j im,« pr ipovedu
je Jagarinčeva. » V Celju smo si ž e 
leli vsaj enkrat mesečno t if lope-
dagoga, ki bi z otroki sicer moral 
delati enkrat tedensko. S pomoč
jo vrtca Zarja in ravnateljice Ma
rije Grešak smo sedaj uspeli to 
omogoč i t i predšolskim o t rokom 
vsaj enkrat mesečno . Starši sle
pih in s labovidnih otrok so p o g o 

sto slabo obveščeni o vseh pravi
cah, ki jih imajo njihovi otroci . 
Žalostno je , da tisto, kar o m o g o 
ča zakonodaja, starši in njihovi 
otroci dobi jo le, če si to izbor i jo . 
Na primer, na vsakih 10 let pri
pada otroku radijski sprejemnik. 
Denarni dodatek dobi jo starši, če 
v e d o , da j im pripada in ga zahte
vajo. Ko to storijo, pa ga ne prej
mejo za nazaj. Otrokom pripadajo 
brezplačno tudi razni terapevtski 
p r ipomočki , pa Braillov stroj, a 
šele ko se naučijo Brai l love pisa
ve . Znanje te pa je pogoj , da otroka 
sprejmejo v običajno osnovno šo
lo . Zato smo mi Brail lov stroj ku
pili sami. Pa to še ni zago tov i lo 
za integracijo v osnovno šolo. Pred 
v s t o p o m bo moral namreč pred 
posebno komisi jo za usmerjanje 
v Maribor. Sestavljajo jo različni 
strokovnjaki. Od nje je odvisno , 
ali bo izdala mnenje , da je otrok 
sposoben za vpis v redno osnov
no šolo ali ne. Če je mnenje ne
gat ivno, mora v zavod v Ljublja
n o , « pravi Marija Jagarinec. 

So slepi res lahko 
le telefonisti? 

Včasih je veljalo, da so slepe in 
slabovidne najpogosteje izučili za 
telefoniste. V svetu j e marsikateri 
slep in slaboviden že dolgo v inte
lektualnih poklicih. Nekaj jih je tu
di v Sloveniji. » Z m o ž e m sva zara
di Kristjanove slepote pogosto v tu
jini. Redno obiskujeva na primer 
Oddil ian Institut v avstrijskem 
Gradcu. To je državna ustanova za 
delo s slepimi in slabovidnimi. Izo
bražujejo nas, starše. To je ze lo od
prta ustanova. V zahodnem svetu z 
integracijo slepih in slabovidnih ni 

težav. Skoraj vsi ti otroci so odli6 
njaki, vel iko jih konča tudi študij 
Imajo namreč odličen spomin. Naj 
več med njimi je pravnikov, preva 
jalcev, psihologov in podobno. Tud 
na področju glasbe so nemalokrai 
ze lo uspešni. Pri nas je na tem po 
dročju težava v tem, da ni notnil 
zapisov v Braillovi pisavi. V tujin; 
jih imajo, a kaj, ko jih v Sloveniji 
nihče ne zna brati, zato se morajo 
slepi in slabovidni igranja na in 
štrumente učiti kvečjemu po po 
sluhu.« 

Zan imivo je , da je v Sloveniji 
tudi malo t i f lopedagogov, da ta 
pokl ic izumira. Zato so v mini
strstvu za šolstvo, znanost in špori 
obljubil i , da jih bodo nekaj ven
darle doizobrazi l i . Marija in Vlade 
Jagarinec sta odšla tudi k prijate
ljem na Finsko. »Tam ne samo, 
da z integracijo ni težav, eden od 
staršev slepega otroka ima na Fin
skem celo* možnos t ostati doma 
in prejemati tolikšno denarno pod
poro , kot da bi hodil v službo. 
Pri nas pa imajo nekatere matere 
težave dobiti samo en prost dan 
za u d e l e ž b o na srečanju, ki ga 
i m a m o enkrat letno na Primor
s k e m . « 

Tudi Hrvati so na področju in 
tegracije že daleč pred Sloveni 
jo, pravita Jagarinčeva. Pozna 
jo jo že osem let, imajo pa deset 
t i f lopedagogov , ki obiskujejo 
slepe in s labovidne otroke na te
renu. Pri nas za vso državo to 
počne le ena tiflopedagoginja 
Italijani, na primer, popolno in 
tegracijo poznajo že 17 let. Na 
italijanski nacionalni televizi
ji RAJ pa ob predvajanju filmov 
slepim omogočajo spremljanje 
s posebnimi slušalkami, ki si jih 
morajo nadeti. S imultano jim 
namreč opisujejo dogajanje v fil
m u . 

Ker se integracija v Sloveniji po 
mnenju nekaterih staršev odvija 
prepočasi , se jih je kakšnih 40 
združi lo v društvo Zvezdica , upa
joč, da bodo okostenele navade iz 
preteklosti spremenili in jih po
sodobili . »Še sreča, da naša druži
na ž ivi v Celju, kjer so nam zaen
krat povsod, kamorkoli potrkamo, 
zares na široko odprta vrata.« 

N A T A Š A GERKEŠ LEDNiK 
Foto: GREGOR KATIČ 

Jagar inčevi so prepričani, da zaradi slepote otroka ni potrebno prikrajšati za normal
no odraščanje. Marija, Vlado, Sari in Kristjan so prepričani, da bodo premagali ovire 

na tej poti. 
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Andraž nad Polze lo , 
hišna števi lka 122 
Za novo leto v novo hišo - Jelenovim sta na pomoč pri novogradnji priskočili Občina Polzela in država 

Hišno številko 122 v A n 
dražu nad Polzelo nosi hi
ša, ki na vseh koncih ka
že, da se naravi ne da klju
bovati, še manj pa jo pre
magati. Vendar pa se jo da 
pretentati - vsaj tako se je 
zgodilo pri Jelenovih, kjer 
sta se Viktorija in Ferdinad 
s pomočjo občine in drža
ve tik pred novim letom pre
selila v novo hišo. 

Kar nekaj let nazaj, v letu 
1965, sta Viktorija in Ferdi
nand Jelen prvič zasadila lo
pate na gradbišču. V Andra
žu je na posestvu, kjer je bil 
rojen tudi Ferdinand, začela 
rasti hiša. Topel in varen dom 
je nudil zavetje očetu, materi 
in petim Jelenovim otrokom, 
trem hčerkam in dvema sino
voma. Sicer je hiša rasla bolj 
počasi, saj je bilo treba pri Je
lenovih poskrbeti tudi za grad
njo gospodarskih objektovin 
še marsikaj postoriti naokrog. 
Podobno kot na vseh manj
ših kmetijah, pri Jelenovih 
imajo 7 hektarjev gozdov in 
pašnikov, so se tudi na doma
čiji v Andražu, ukvarjali z 
vsem mogočim, da so lahko 
gradili in preživeli. Življenje 
v hribih je tudi pri Zgornjem 
Zajcu, kot rečejo Jelenovim 
po domače, drugačno. 

Od prvega 
cahna do 

novogradnje 
Potem je prišlo leto 1990, ko 

so se na Jelenovi hiši pokazale 
prve razpoke. »Dobrih deset let 
je, kar smo videli prvi >cahen<. 
Takrat smo skopali jarke okrog 
hiše, napravili drenaže... Dve 
leti je bil mir, potem pa so se 
razpoke začele na novo pojav
ljati,« je pripovedoval Jelenov 
gospodar in kazal, kje je hiša 
najbolj »ranjena«. 

Kakor so pokazale meritve, 
se je nekje v hribu (verjetno 
na Hribrcu, kot rečejo doma
či) nad Jelenovo domačijo 
sprožil plaz izjemnih razsež
nosti. Kakor ocenjujejo, naj 

bi bil dolg vsaj 150 metrov, 
širok pa 100 metrov. Plazu 
ni bilo možno sanirati in tu
di strokovnjaki so se strinja
li, da je najbolje hišo poru
šiti, namesto nje pa na dru
gem mestu zgraditi novo . 

Stanje se je skoraj iz dneva 
v dan slabšalo. Nazadnje je 
bilo že tako hudo, da so že 
pred leti z idove povezali z je
klenimi vrvmi. Hišo je še kar 
» v l e k l o « . Zaradi arhitekton
skih premikov se je pretrgala 
električna napeljava, ponekod 
cevi za centralno ogrevanje, 
tudi vodovodne cevi... Kako 
sta se Jelenova počutila v tej 
hiši strahov, verjetno ni treba 
posebej poudarjati. Ponoči je 
škripalo in pokalo, pojavila 
se je nevarnost požara... Če 
bi počila ena od vrvi, bi se hi
ša lahko preprosto podrla. 

Pomoč pri 
gradnji 

Pri Jelenovih so se pred leti 
odločili, da bodo nad doma
čijo zgradili strojno lopo. Ime
li so že vsa dovoljenja, vendar 
so se potem, ko so videli, kaj 
se dogaja s hišo, odločili dru
gače. Na mestu, kjer je v dav
nih časih stal čebelnjak in kjer 
naj bi stala strojna lopa, so ra
je začeh graditi hišo. Nekako 
dve leti je minilo, kar so prvič 
zarohneli stroji, proti koncu 
lanskega leta pa so hišo toliko 
dokončali, da sta se lahko Vik
torija in Ferdinad preselila. Iz 
stare hiše sta pobrala večino 
pohištva in druge malenkosti 
ter zaklenila vrata propadajo
če zgradbe. 

Hkrati pa na široko in z ve
seljem odprla vrata v novi hi
ši, ki si jo je tik pred novim 
letom ogledal tudi polzelski 
župan Ljubo Žnidar s sode
lavci. V polzelski občini so na
mreč prisluhnili težavam in 
priskočili na pomoč. » V ob
čini imamo narejen prioritet
ni red za sanacijo plazov. Plaz 
pri Jelenovih je bil prej na če
trtem mestu, potem pa, ko smo 
videli, kako hudo je, da in

tenziteta narašča in da ogro
ža življenja, smo ga prednost
no obravnavali. Pri tem je po
magala tudi država s sredstvi 
iz sektorja trajnih sanacij,« je 
povedal župan Žnidar. »Seve
da so največje breme nosili 
domači, pri gradnji pa je bil 
pomemben tudi čas. Medtem 
smo Jelenovima ponudili tu
di nadomestno stanovanje v 
prostorih Športne dvorane 
Polzela, vendar pa tako vsi ve
mo, da je dom nemogoče za
pustiti.« 

Jelenova se za nadomest
no stanovanje nista odloči
la. »Kako boš pustil vse sku
paj in šel?« se je spraševala 
gospodinja. V hlevu imata na
mreč 11 glav živine, v svinja
ku se oglašajo prašiči... Za 
živali je pač potrebno poskr
beti. Kljub petim otrokom Je
lenova zaenkrat živita sama. 
Otroci so se razkropili po bliž
njih in daljnih krajih, si us
tvarili svoje življenje. Vendar 
oče in mati niti za trenutek 
ne podvomita, da se kateri 

izmed otrok ne bo odločil za 
vrnitev v domačo hišo. Ko bo 
prišel čas, seveda. Že sedaj 
so namreč pogos to doma, 
sploh v nov dom radi priha
jajo in poprimejo pri vseh 
večjih opravilih. 

»V staro hišo še sama nisem 
rada hodila, kaj bi šele otro
ci. Poleti, ko je bil m o ž v bol
nišnici, so me vsi po vrsti pre-
pričevah, naj grem spat k 
njim, pa nisem hotela pustiti 
živine - pa tudi otrokom ni
sem dovolila, da bi kdo ostal 
čez noč v propadajoči hiši. Ne
nehno sem se namreč bala, 
da bi se kaj zgodi lo ,« je del 
tesnobnih trenutkov na krat
ko opisala Viktorija, medtem 
ko se je urno vrtela po novi 
dnevni sobi med gosti. 

Mimogrede je gospodinja tu
di povedala, da se je na hišo 
že dodobra navadila; gospo
dar pa je še enkrat poudaril, 
kako zelo sta jima pri gradnji 
pomagali občina in država. 
»Koliko je vse skupaj stalo, 
pravzaprav niti ne vem. Denar 
sva skupaj spravljala par let, 
vendar brez pomoči drugih hi
še ne bi mogla zgraditi,« je po
vedal Jelen. »Sama sva varče
vala, tako po koščkih, najela 
tudi posojilo. Seveda kolikor 
lahko dobiš s tema nizkima po
kojninama, ki jih imava.« 

Veselje do 
dela 

Jelenova sta tako ostala po
vezana z zemljo , ki jima je 
tako zrasla v kri. » N a njivi 
lahko orjem samo na eno 
stran, na drugo se namreč 
brazda obrne ,« je slikovito 
opisal življenje v teh hribih 
Jelenov gospodar in mimo
grede omenil dve nesreči s 
traktorjem... Sicer ni bilo nič 
hudega, toda strah ostane. Ali 
pa še večja zagrizenost in lju

bezen do zemlje, ki jo z odre
kanjem obdeluješ. 

Iz celega pogovora je bilo 
slišati, kako zelo Jelenova ce
nita delo. Na kmetiji so se 
med drugim ukvarjali s pri
delavo hmelja, najemali zem
ljo za obdelavo... Vendar je 
vse to pozabljeno. Jelenova 
gospodinja bi v svojem živ
ljenju spremenila samo to, da 
bi se prej zaposlila. »Šele pri 
43 letih sem šla v Garant v 
službo. Najprej sem namera
vala delati samo preko z ime, 
da bi videla, kako to izgleda. 
Priznam, da je bilo na začet
ku hudo. Če me ne bi bilo sram 
pred otroci, bi po enem me
secu nehala. Tako pa sem vzdr
žala, in spomladi, ko naj bi 
nehala, sem kar ostala v pod
jetju. Tako dolgo, da sem si 
prislužila pokojnino,« je pri
povedovala Viktorija in se še 
prešerno nasmejala, ko je do
dala: »Če bi imela izpit in av
to, bi še danes šla kaj delat, 
samo da bi bila med ljudmi.« 
Kot da s petimi otroci in s kme
tijo ni bilo dovol j j le la , Jele

nova Viktorija zamahne z ro
ko: »Človek vse pozabi, delat 
sem pa navajena.« 

V občini Polzela sta za
radi plazov ogroženi še dve 
hiši v zaselkih Lovce in To-
polovec. Hiši sicer nista ta
ko nevarni kot pri Jeleno
vih, vendar bodo vseeno s 
pomočjo projektne sanaci
je poskušali najti rešitev. 

V novi kleti na Jelenovi do
mačiji se sušijo salame, ko
zarci z oz imnico stojijo na 
policah, v kotu dnevne sobe 
se košati čudovita božična jel
ka... Še več je malenkosti, ki 
kažejo, da bo nova v hiša v 
Andražu nad Polzelo živela. 
Za naslednika ne bo težav -
če bo domačijo prevzel ka
teri od otrok, v hišo radi pri
hajajo tudi vnuki. Tudi zato 
že l imo, da bi nova hiša pre
živela, kar ni uspelo zgradbi 
s hišno številko 122. 

URŠKA SELIŠNIK 
Foto: T O N E T A V Č A R 

V ospredju hiša, ki ni preživela, v ozadju pa Je lenova novogradnja. 

Je lenov gospodar pred propadajočo hišo. 

Župan občine Polzela Ljubo Žnidar z Je lenovima. 



Danijelov levček 
na pomlad 

Prvi katoliški vrtec v Celju bo kmalu odprl vrata, zanimanje med starši je 
izjemno 

Prvi katoliški vrtec v Ce
lju, imenoval se bo Danije
lov levček, bo vrata odprl 
na pomlad v Aškerčevi uli
ci v Celju. Gre za vilo, ki je 
vrsto let služila potrebam 
vrtca Tončke Čečeve. Na jav
ni razpis, ki so ga za odda
jo vile objavile Nepremični
ne, se je poleg Župnijske
ga zavoda Sveti Danijel pri
javil še podjetnik Mirsad 
Kapetan. Slednji se je na iz
bor, na katerem ni uspel, 
pritožil. Njegovo pritožbo pa 
je razpisna komisija zavr
nila. 

V kratkem b o d o Nepre
mičnine podpisale najemno 
pogodbo z Župnijskim zavo
dom Svetega Danijela, pravi 
opat Marjan Jezernik, ki se 
nove lokacije na Aškerčevi 
ulici veseli, saj bo omogoča
la obisk več otrokom kot spr
va predvideni prostori v Nu-
šičevi ulici. Okoli 80 do 90 
otrok bo lahko sprejel Dani
jelov levček, v katerem bo
do urejene tudi jasli. Zani
manje med starši je izjem
no, pravi opat Jezernik. Pre
jeli so že najmanj petdeset 
telefonskih klicev. 

Predvidoma januarja na
meravajo objaviti javni raz
pis za vsa delovna mesta v vrt
cu, prav tako bodo pravoča
sno objavili vpis za predšol
ske otroke v ta vrtec. Glede 
prispevka staršev bodo veljala 
takšna pravila kot za vse os
tale vrtce v Celju, morebiti 
pa bo varstvo otrok v Dani-
je lovem levčku celo nekoli
ko cenejše, upa Marjan Je
zernik. Ravnateljica vrtca bo 
sprva Tina Gril, ki trenutno 

vodi tudi oktobra ustanovlje
ni Župnijski zavod Svetega 
Danijela. Grilova je po izo
brazbi diplomirana univerzi
tetna pravnica. 

V vrtcu ne bo duhovnikov 
ah redovnic. Razpisni pogo
ji za delovna mesta bodo enaki 
kot za ostale vrtce z dodat
kom, da bodo morali zapo
sleni sprejeti program kato
liškega vrtca. Ta se od osta
lih razlikuje po tem, da bo
do vzgojitelji otrokom sku
šali pr ivzgoj i t i krščanske 
vrednote. Konfesionalne de
javnosti v vrtcu ne bo. In kak
šen je odziv ostalih vrtcev na 
prihod katoliškega vrtca v Ce
lje? Opat Jezernik si s tem ne 

beli glave in odgovarja: » -
Zdrava konkurenca je korist
na za v s e . « Tudi možnost us
tanovitve še kakšnega vrtca 
v prihodnosti ne izključuje 
in dodaja, da pa ga bodo za
gotovo na Hudinji, v bodoči 
novi župniji, ustanovili sale-
zijanci. 

Sicer pa nameravajo v ok
viru zavoda ustanoviti še mar
sikaj. Tako si prizadevajo za 
pridobitev koncesije za dom 
ostarelih. Na prvem razpisu 
jim ni uspelo, a niso obupa
li, pravi Marjan Jezernik. Ure
diti nameravajo opatijsko 
knj ižnico . Posedujejo na
mreč 15 tisoč knjig. Načrtu
jejo ustanovitev Danijelove 

knjigarne, pa izobraževanje 
odraslih, otrok in mladine ter 
športne dejavnosti. Tudi us
tanovitev katoliške gimnazije 
kdaj v daljni prihodnosti ni 
nemogoča, pravi Marjan Je
zernik in dodaja, da je vse 
odvisno predvsem od prosto
rov, ki jih bodo imeli na vo
l jo . 
N A T A Š A GERKEŠ LEDNIK 

Foto SHERPA 

Dobrna 
potrebuje 
taksista 

številni starejši občani 
Dobrne pogrešajo možnost 
prevoza z avtomobilom, za
to so občini predlagali, naj 
pomaga organizirati delo
vanje taksi službe. V tem tu
rističnem kraju so namreč 
brez taksista. Po pobudi, ki 
jo je podprlo društvo upo
kojencev, so se občini javi
li kar trije občani Dobrne, 
ki so pripravljeni voziti tak
si. V majhnem kraju potre
bujejo zaenkrat seveda le 
enega taksista. 

BJ 

Oskrba v 
domovih 

v občini Vojnik so v letu 
2001 za sofinanciranje oskrb
nih stroškov v domovih sta
rejših občanov namenili 32 
milijonov tolarjev. Tako po
magajo trenutno petdesetim 
občanom, ki nimajo dovolj 
prejemkov. Občina je lani do
bila imetje od petih oskrbo
vancev, ki so zapustili dediš
čino ali pridobili novo pre
moženje. Nazadnje je prido
bila kmetijska zemljišča v 
Lešju pri Vojniku, ki jih zdaj 
prodaja. BJ 

V vili na Aškerčevi ulici bo Danijelov levček. 

Brezupno iskanje 
klica upanja 

Z a ljudi, ki so v stiski in 
potrebujejo pogovor, v Ce
lju že nekaj let uspešno de
luje klic v duševni stiski. 
Zadnji dve leti pod imenom 
klic upanja. Ž e 15 let ga vodi 
zdravnica Cvijeta Pahljina, 
skupaj s 30 prostovoljci. 
Klic upanja je na voljo 24 
ur, vsak dan, in ker je pro
stovoljcev vedno premalo, 
si brezplačno telefonsko šte
vilko 080 22-23 Celjani de
lijo preko mreže Sopotnik 
s še štirimi tovrstnimi druš
tvi iz Slovenije. 

Ker je bilo lani pred praz
niki na Celjskem spet precej 
samomorov, se je Cvijeta Pah
ljina na hitro odločila, da pri
pravi za osamljene silvestro
vanje. Prostore so prijazno 
odstopili na Centru za social
no delo Celje, pokroviteljs
tvo je prevzela občina. Če
prav je bilo silvestrovanje or

ganizirano zadnji hip, se ga 
je udeležilo 21 osamljenih, 
v glavnem iz Celja, dva sta 
prišla celo iz Velenja. Ker so 
udeleženci zelo pozdravili za
misel zdravnice Pahljinove, 
so se na klicu upanja že od
ločili , da silvestrovanje za 
osamljene ponovijo tudi pri
hodnje leto, le da bodo z or
ganizacijo in obveščanjem 
pričeli pravočasno. 

Že med prazniki smo že
leli izvedeti, kako je silvestro
vanje uspelo, a ni šlo. Pod 
klic v duševni shski, ki ga v 
Celju pod tem imenom že dve 
leti ni več, je namreč v tele
fonskem imeniku v omrežni 
skupini 03 komercialna šte
vilka 090, za katero potem, 
ko jo pokličeš, izveš, da ne 
obstaja. Zraven je v imeniku 
pripisano, da je klic v dušev
ni stiski na voljo le med 15. 
in 22. uro, kar že dve leti ne 

drži, saj je na voljo 24 ur, vsak 
dan. Po zagotovi lu Cvijete 
Pahljina niso v 15 letih ob
stoja na klicu v duševni sti
ski nikoli imeli komercial
ne linije 090, temveč sprva 
običajno, od leta 2000 pa pre
ko Sopotnika brezp lačno 
080. 

Pod klic upanja v telefon
skem imeniku iskalec ne naj
de ničesar, pod mrežo Sopot
nik prav tako ne. Šele po 
vztrajnem brskanju se Sopot
nik skriva pod pomembnimi 
številkami in je številka ob
javljena tudi na platnicah te
lefonskega imenika v knjiž
ni obliki. A je treba pred tem 
vedeti, da je Sopotnik tisto, 
kar iščeš, torej pomoč (in ne 
klic) v sili. Brez magične be
sede » p o m o č « je torej iska
nje številke klica upanja - bre
zupno. 
N A T A Š A GERKEŠ LEDNIK 

Roka pomoči 
za Viiija 

o Vil i ju Jurkoviču iz 
Šmiklavža pri Škofji vasi, 
ki je od svojega 17. leta pri
klenjen na bolniško poste
ljo, smo pisali že pred pol
drugim letom, le nekaj me
secev po nesrečnem dogod
ku, ki je fantu in njegovi 
družini povsem spremenil 
življenje. Da bi vsaj neko
liko omilili nesrečo, ki se 
je zgrnila nanje, so se čla
ni Leo kluba Celje - Celjski 
vitezi odločili, da za Viiija 
v nedeljo, 13. januarja, pri
pravijo dobrodelni koncert. 

Pričel se bo ob 19.30 uri v 
cerkvi sv. Duha v Novi vasi, 
na njem pa bo nastopil Slo
venski oktet, priznana vokal
na zasedba s polstoletno tra
dicijo. Zbrana sredstva bo
do namenjena Viliju Jurko
viču, ki mu je ravno na se
demnajsti rojstni dan pri igri 
košarke na domačem dvoriš

ču odpovedalo srce. Neka 
minutno pomanjkanje kij 
ka je povzroči lo nepopra 
Ijivo okvaro možganov, z 
radi katere je izgubil mi 
zaznavanja. Od takrat negi 
no leži na postelji, zanj i 
skrbi njegova mati Hermir 
ki je zato pustila službo. Dn?. 
žina se tako sedaj preživlja 
le z očetovim zaslužkom, za
to je breme še toliko večje 
Vendar pa upanje na o z d i | 
vitev še vedno ostaja. I 

Sicer pa prispevke za V i l 
ja celjski Leo klub zbira tudi 
na žiro računu pri Novi Ljub
ljanski banki: 50100 - 620 • 
133 05 1234110- 5690, z do
p isom Za Viii ja. Sredstva, 
zbrana na nedeljskem kon-

,certu, bodo podelili v cerk
vi , vsi darovalci oziroma 
sponzorji pa bodo objavlje
ni na koncertnem listu, pla
katu in v medijih. Bo.J. 

Stara igralska garda 
v Evropi 

Fit media bo tudi letos nadaljevala v sodelovanju s hotelom 
Evropa prireditve pod naslovom Zvečer v kavarni Evropa. Pr
vič že 24. januarja, ko bodo v goste povabili dramske igralce, 
ki so njega dni igrali na celjskem gledališkem odru. Angelca 
Hlebce, Nada Božič in Zlatko Šugman bodo gostje tega veče
ra, ki so ga organizatorji poimenovali Iz mojih let na celjskem 
odru. Glede na to, da je bil prvi tovrstni večer izjemno obi
skan, je pričakovah, da bo tako tudi tokrat. NGL 

Plešoča 
zlatoporočenca 
Novembra lani sta slavi

la zlato poroko Štefka in Jo
že Mirt iz Laške Vasi nad 
Štorami. V Kompolah, kjer 
so praznovali, se je zbralo 
približno štirideset sorodni
kov in prijateljev. Na ple
sišču sta bila slavljenca med 
najbolj živahnimi. 

Spoznala sta se v okolici 
Škofljice pri Ljubljani, na po
roki brata današnjega zlato
poročenca, ki se je poročil s 
slavljenkino sestro. Jože je 
bil doma v Štorah, Štefka pri 
Škofljici, poroka pa je bila v 
Šmarju Sap, na Dolenjskem. 

Danes se vese l i ta dvel 
hčerk, ki sta postali medi 
cinski sestri ter ž ivi ta v isl 
vasi. Oba sta bila zaposle 
na v bližnji že lezarn i . Naj 
lepše jima je bi lo ko sta se 
vselila v lastno hišo, najhuj
še, ko sta morala oditi iz 
bližnjega Šentjanža. Tam je 
bil njun prvi d o m , kjer so 
ostali pred četrt stoletja 
b rez ceste ter so morali v 
do l ino . Posebej sta vesela, 
ker sta slavila z la to poroko 
še r a z m e r o m a dobrega 
zdravja. 

BRANE JERANKO 
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Dobrodelnost z več obrazi 
v župnijski karitas Vransko vlečejo voz pri izgradnji Našega doma - Pomoč na domu vsem, ki jo potrebujejo 

Pred kratkim je Župnij 
ska karitas Vransko praz
novala desetletnico. Jubi
lej so počastili s podpisom 
koncesijske pogodbe o iz
vajanju pomoči na d o m u , 
sicer pa je delo vranske ka
ritas usmerjeno v pridobi
vanje sredstev za izgrad
njo doma za starejše ob
čane, ki so ga na V r a n 
skem po imenova l i N a š 
dom. 

Za izgradnjo doma ima
jo pr ipravl jeno pro jek tno 
dokumentacijo, za pridobi
tev lokacijskega dovoljenja 
je poskrbela Občina Vran
sko, sedaj pa pri pridobi
vanju gradbenega dovol je
nja računajo tudi na pomoč 
Upravne enote Žalec . Vred
nost opravljenih del pri iz
gradnji Našega doma oce
njujejo na 300 mi l i jonov to
larjev, graditi naj bi začel i 
spomladi, nekako v dveh le
tih pa naj bi bil d o m s 45 
posteljami dokončan. » P o 
stopke za gradnjo vodi žup
nija oz i roma rimokatoliška 
cerkev, saj bo d o m stal na 
njihovi z e m l j i , « pojasnjuje 
M a r t i n a Fel ic i jan, vodja 
vranske dobrodelne organi
zacije, ki kot pobudnik za 
gradnjo doma sedaj » v l e č e 
v o z « . 

Hkrati Felicijanova poudar
ja tudi posluh občine in Vran
skega župana Franca Sušni-
ka. Za dom Vranšani še niso 
pridobili državne koncesije, 
vendar upajo, da bodo na pri
hodnjem razpisu uspešni. Tu
di glede na napoved ministra 
Vlada Dimovskega , da bo 
podpiral izgradnjo manjših 
domov. V takšnih je namreč 
bivanje bolj prijazno, Vran
šani pa se bodo zgledovali po 
Logatcu, kjer so deset let de
lali brez koncesije. V tem času 
bodo na Vranskem ustanovili 
tudi zavod, ki bo kasneje skr
bel za delovanje doma. 

Prvi na vratih 
»Veseli nas iz jemna pri

pravljenost in dober odz iv 
med l judmi,« pravi Felicija
nova. Glede na številne ak
cije, ki so jih izpeljali v vran-
ski karitas, govori iz izkušenj: 
v minulih desetih letih so se 
namreč velikokrat soočali s 
stisko, brezupom in nesrečo, 
po drugi strani pa vedno z ve
seljem ugotavljali, da so ljudje 
pripravljeni pomagati. »Za
čeli smo v času, ko so v naše 
kraje prihajali begunci s Hr
vaške. Čutili smo, da je tre
ba nekaj narediti,« je razlo
žila Felicijanova, duša in sr
ce vranske dobrodelnosti. » K o 
se odločiš za to delo, te ne
kako vsrka vase - sedaj pa ču
tim že dolžnost, da moram 
pomagati. Veseli me, da sto
pimo skupaj takrat, ko je po
trebno pomagati, in da se od
zovemo, ko se ljudje znajdejo 
v stiski. Praktično smo z žu
panom prvi na vratih, ko je 
treba ponuditi roko .« 

»Še bolj pomembna kot fi
nančna pomoč je zavest, da 
ljudje v nesreči niso sami -
občutek povezanosti z dru
gimi je na prvem mestu, šele 
potem je pomemben denar,« 
je prepričana Felicijanova. 
Na Vranskem v primerih po
žarov, poplav ali drugih ne
sreč naredijo nabiralno ak
cijo, članice v treh dneh obiš
čejo vse hiše, vedno pa so ze
lo uspešne. 

Tudi drugače članice do
brodelne organizacije sode
lujejo pri vseh prireditvah v 
kraju. Ponavadi se predstav
ljajo z domačimi dobrotami 
ali kakšnimi drugimi izdel
ki, s pomočjo katerih prav 
tako zbirajo vedno potreben 
denar. Vse izdelke članice na
redijo prostovoljno, njihovo 
delo pritegne vedno več lju
di, po vsaki akciji pa se j im 
pridruži kakšen nov sodela
vec. 

»Pri našem delu je potreb
no poudariti, da temelji na 
prostovoljnosti in prispevkih, 
ki nam jih darujejo drugi: vse 
prireditve, ki jih organizira
mo, izpel jemo z minimalni
mi stroški, pri tem pa skrb
no čuvamo in evidentiramo 
vsak tolar, ki nam ga podari
jo dobri ljudje,« pravi Feli
cijanova in glede na slabe iz
kušnje, ki se v zadnjem času 
pojavljajo z drugimi dobro
delnimi organizacijami, za
trjuje, da je pri blagajni neiz
prosna. 

Minulo soboto so člani
ce Dekl iškega seksteta 
Vransko v farni cerkvi pri
pravile dobrodelni koncert 
božičnih pesmi. Sekstet se
stavljajo Brigita Golobic , 
Klara-Jasna Golobic, Moni-
ka Pečovnik, Dami jana 
Podbregar, Valerija Pušnik 
in Blanka Štrajhar, kot gost
ja je nastopila flavtistka Ja
sna Kvas. Dekleta so pro
stovoljne prispevke name
nile za gradnjo Našega do
ma. Tudi to je eden izmed 
dokazov, da bo Naš dom na 
Vranskem v resnici » n a š « . 

Pomoč 
starejšim 

Podpis koncesijske pogod
be za p o m o č na domu, ki 
sta jo s predstavniki Zavo
da Pelikan Karitas iz Ljub
ljane ( z a v o d je ž e registri
ran za izvajanje socialnega 
varstva, Slovenska Karitas 
pa nima tega statusa) pod
pisala taborska županja Vi
da Slakan in vranski župan 
Franc Sušnik, je eden po
membnih mejnikov delova
nja Župnijske karitas Vran
sko. Žalski center za social
no delo namreč ne opravlja 
več pomoči na domu, tovrst
no obliko preko karitas kot 
nevladne organizacije pa so 

v Sloveniji prvič udejanjili. 
Tudi zato so se na Vranskem 
vsi skupaj še malce učili. » P o 
moč na domu bodo uporab
ljali oskrbovanci bolj ali manj 
v enakem obsegu kot v pre
teklosti. Zavod Pelikan pa bo 
v sodelovanju z izvajalci še 
posebej preučil, kaj ljudje po
trebujejo,« je razložil Alojz 
Štefan iz Slovenske Karitas. 

Zavod je dobil dovoljenje 
za delo na področju social
ne oskrbe, kar vključuje os
novno čiščenje bivalnega pro
stora, spremljanje upravičen
cev pri opravljanju nujnih ob
veznosti , pomoč pri osebni 
higieni in opravljanju osnov
nih življenjskih storitev, 
vzpostavitev socialne mreže 
z okoljem ter nabavo živil in 
pripravo enega obroka. De
lo je omejeno na tisto pomoč, 
ki je nujna, da ostarel člo
vek lahko ostane doma. Druge 
storitve se opravijo s prosto
voljnim delom ali pa jim po
maga vojak civilist. Obstaja 

tudi možnost, da ostareli ozi
roma njegova družina zaprosi 
za več storitev, vendar pa jih 
je potrebno posebej plačati. 
Del storitev je tudi priprava 
ostarelega na vstop v dom. 

»Ocenjujemo, da se bo to
vrstna oblika pomoči na do
mu v Sloveniji vse bolj uve
ljavila. Dejstvo je , da so do
mači sposobni zagotoviti del 
oskrbe za ostarele, vendar pa 
zanje niso sposobni skrbeti 
v celoti. Izkušnje kažejo, da 
se domači ne odloči jo z lah
koto za vstop ostarelega v 
dom in da se velikokrat za
radi tega znajdejo v hudi sti
ski. Vse več pa je tudi ljudi, 
ki ostanejo popolnoma sa
mi - vsem tem lahko poma
gamo z mrežo pomoči na do
mu, ki se bo v Sloveniji vse 
bolj širila,« je napovedal Šte
fan in dodal, da se bo po
moč na domu nadgrajevala 
z dnevnim varstvom starej
ših, v končni obliki pa, kot 

bo primer na Vranskem, z iz
gradnjo doma za starejše. 

V pomoč na domu je na 
Vranskem in Taboru zaen
krat vključenih 11 starostni
kov, zanje pa skrbita dve so
cialni oskrbovalki in vojak 
civilist, ki služi vojaški rok 
v Župnijski karitas Vransko. 
» V bistvu sem ze lo zadovo
ljen, saj nenehno dobivam po
zitivne odz ive . Ljudje so za
dovoljni, ker j im pomagam, 
s tem pa sem še sam bogatej
ši. Sploh ko vidiš, kako ljudje 
živijo in da si ne morejo po
magati, lahko sam pri sebi 
razčistiš določena vprašanja,« 
je svoje služenje domovini 
opisal Žalčan Tomaž Med
ved. Na Vranskem bodo za
radi vse večjega zanimanja 
poskrbeli za dodatno izobra
ževanje prostovoljk, saj se bo
do izkazale potrebe po no
vih zaposlitvah. Tudi to je 
eden izmed ciljev v delu Žup
nijske karitas Vransko. 

URŠKA SELIŠNIK 

Pnfi v vranski dobrodelnosti. 

Krajevna urada še delata 
Sredi januarja bo znana usoda krajevnih uradov na Rečici 

in v Nazarjah. Takrat je namreč napovedan sestanek v mini
strstvu za notranje zadeve, sestanka pa naj bi se udeležila 
župana občin Mozir je Jože Kramer in Nazarje Ivan Purnat. 
Zaenkrat so postopki za ukinitev uradov ustavljeni, urada v 
Nazarjah in na Rečici pa bosta odprta enkrat tedensko. 

T. T A V Č A R 

Razpis za Savinova odličja 
V občini Žalec so objavili javni razpis za podeli tev Savi-

novih odličij za lansko leto. Odličja so Savinova plaketa z 
denarno nagrado, plaketa in priznanje; skladno z od lokom 
pa podelijo eno nagrado ter po dve plaketi in priznanji. 
Razpis za podeHtev Savinovih odličij je odprt do sredine 
januarja, podelili pa jih bodo v februarju na osrednji pro
slavi ob kulturnem prazniku. US 

Na Vranskem nov javni 
zavod 

Vranski svetniki so kot prvi v Spodnji Savinjski dolini 
ustanovili Javni zavod za muzejsko, kulturno, turistično in 
športno dejavnost. V sprejetem odloku o ustanovitvi javne
ga zavoda so določili naloge, ki jih bo zavod opravljal. Svet 
zavoda začasno vodi Vladimir Reberšek, poleg strokovnih 
svetov za posamezna področja pa je v zavodu uprava, ki jo 
zaenkrat vodi v.d. poslovnega direktorja Suzana Bratuša -
Felicijan. T. T A V Č A 

V nedeljo na volišča 
V Žalcu je vse pripravljeno za izvedbo nadomestnih 

volitev v svet Mestne skupnosti Žalec. 
Nadomestne voli tve, ki bodo v nedeljo, 13. januarja, 

morajo izvesti, ker je oktobra odstopilo devet članov mest
nega sveta. Volivci bodo izbirali med predlaganimi kandi
dati v šestih vohlnih enotah, in sicer bodo v prvi, četrti in 
šesti volilni enoti izvolil i po enega, v ostalih pa po dva 
člana mestnega sveta. Volitve potekajo po večinskem si
stemu. Seznami kandidatov so objavljeni na oglasni deski 
mestne skupnosti in v občinski stavbi, objavili pa bodo 
tudi razglase. Predsednika sveta Mestne skupnosti Žalec 
bodo izbrali izvoljeni svetniki na prvi konstitutivni seji. 

US 

Žalska stranka mladih 
v Gotovljah so pred kratkim ustanovili lokalni odbor 

Stranke mladih Slovenije, za predsednika pa so imeno
vali Danijela Novaka z Ložnice. 

V program dela je žalski odbor stranke mladih zapisal pri
pravo na letošnje lokalne volitve; izboljšanje družabnih in 
zabavnih možnosti v občini Žalec, predvsem ureditev pro
stora, kjer se bodo vsi občani lahko družili ter zabavali; sode
lovanje in vplivanje na razvoj občine Žalec; sodelovanje z 
organizacijami in društvi ter tudi sodelovanje s starejšimi v 
občini. V okviru svojega delovanja si bo lokalni odbor Stran
ke mladih prizadeval, da bi bile v občini Žalec v čim večji 
meri izpolnjene potrebe vseh občank in občanov, posebno 
pozornost pa bo namenil izpolnjevanju potreb mladih, tako 
»mladih po letih« kakor tudi »mladih po srcu.« US 

Tako živi Vrbenski ribnik 
v občinski matični knjižnici v Žalcu bodo danes, v četrtek, 

zvečer ob 18. uri odprli samostojno razstavo fotografij Mirana 
Orožima z naslovom Tako živi Vrbenski ribnik. Ljubiteljski 
fotograf in popotnik je po poklicu gozdarski inženir. Na svojih 
potovanjih po svetu pa je odkril, da je svet Mrzlice, močvir
skih dolinic in ribnika Vrbje najlepše. Razstava bo odprta do 
24. januarja v času, ko je odprta knjižnica. T. T. 

Pomoč kmetijam 
Kmetijsko gozdarski zavod Celje - izpostava Žalec bo v 

letošnjem letu v okviru strojnih krožkov v Savinjski regiji 
pričel z izvajanjem sosedske socialne delovne pomoči na 
kmetijah. V to pomoč sodijo samo nujna in neodložljiva 
dela na kmetiji, ko pride do nenadne poškodbe oziroma 
nezgode, pa v družini ni nikogar, ki bi lahko v trenutku 
nadomestil izpad delovne sile. Vse informacije se dobijo na 
gozdarskem zavodu Celje v Žalcu (710 17 80) in pri vodji 
Strojnega krožka Savinjska dolina, Simonu Gajšku (700 19 
3 0 ) . 

T. T. 



V E-Športu še 
nič novega 

Predstavniki nemškega Bognerja želijo zagotovila še v 
januarju 

Prvi januarsk i delovni 
dnevi tekstilkam v šentjur
skem podjetju E-Šport niso 
prinesli nič novega. Ne ve
do, kako se bodo končali 
dogovori šentjurske občine 
kot večinskega lastnika 
podjetja z ministrstvom za 
delo, družino in socialne za
deve, prav tako pa tudi ne 
tega, ali se bo poslovanje 
res saniralo s programira
nim stečajem. 

Kot nam je povedala direk
torica Sonja Uljarjevič, ima
jo proizvodnjo v celoti zapol
njeno do sredine marca, ko 
se bo iztekla zimska sezona 
- ne iz ministrstva ne iz šent
jurske občine pa doslej niso 
dobili nobenega namiga, ka
ko zastaviti poslovanje za na
prej. Dejstvo je, da se pod

jetje samo ne bo i zv lek lo iz 
težav, najbolj pereče vpra
šanje pa je , kako zagotovi t i 
dobrih 20 mil i jonov tolar
jev ( o z i r o m a po podatkih 
najemodajalca bl izu 30 mi
l i jonov tolarjev) za plači lo 
najemnine za pos lovne pro
store, ki jih imajo v naje
mu od trgovsko-gost inske-
ga podjetja Ahac. V E-Športu 
so trenutno brez najemne 
p o g o d b e za p r o i z v o d n o 
dvorano, saj se je trimeseč
na iz tekla decembra , a v 
podjetju še naprej računa
jo na potrpežl j ivost lastni
ka. Kot smo ž e poročali , je 
direktor podjetja Ahac Ro
m a n Moškotevc pr iprav
ljen počakati na razplet , a 
najverjetneje ne dlje kot do 
konca meseca. 

Januarja v Šentjurju priča
kujejo tudi predstavnike 
nemškega podjetja Bogner, ki 
želijo trdno zagotovilo, da se 
bodo proizvodne zmoglj ivo
sti za dodelavne posle v Šent
jurju v celoti ohranile, želeli 
pa bi, da se celo povečajo, saj 
Bogner opušča nekatere svo
je obrate. O datumu srečanja 
se še dogovarjajo, v Bognerju 
pa se zavzemajo za prihodnji 
petek, 18. januarja. Če bo ta 
termin potrjen, se bo do kon
ca prihodnjega tedna treba tu
di dogovoriti, kako sanirati po
slovanje podjetja. V šentjur
ski občini se zavzemajo, da 
bi se tekstilni dodelavni po-
sh ohranili in nadaljevali v no
vem podjetju, E-Šport pa bi 
spustili v programiran stečaj. 

I V A N A STAMEJČIČ 

Zaradi vina ob zlato 
V Vodružu pri Jakobu, v 

neposredni bližini Šentjur
ja, na veliki in lepo urejeni 
kmetiji, živi družina Fran
cija in Jožice Vengust, po 
domače Vengušt. V hlevu 
imajo 50 glav živine, poskr
beti je treba tudi za prašiče 
in večji vinograd, gozd in 
travnike. Vengustova ima
ta štiri otroke: Jureta, Ire
no, Mihelo in Marjana , z 
njimi pa živi tudi 81-letna 
mama očeta Francija. Delo 
imajo lepo razdeljeno, če je 
kdo odsoten, ga po oprav
ljenem svojem delu nado
mesti drugi. 

Gospodinja Jožica Ven
gust peče odlično drobno pe
civo, različne potice in kru-
he. »Šestkrat sem sodelova
la na največjem slovenskem 
srečanju kmečkih žena Do
brote slovenskih kmetij na 
Ptuju,« pripoveduje med zla
ganjem različnih vrst praz
ničnega peciva po lepo pogr
njeni mizi v veliki sobi pra
ve slovenske kmečke hiše. 
Vedno je bila uspešna, saj se 
je vrnila s šestimi priznanji. 
»Moj i medenjaki so bili tri
krat zapored zlati, zato sem 
dobila tudi najvišje prizna
nje - znak kakovosti. Za flan-
cate sem dobila zlato in bron 
ter za potico mlinčevko tudi 
bron.'« Posebna zgodba je po
vezana s flancati... »Predla
ni sem zanje dobila zlato, lani 
pa bron. Krivo je bilo vino, 
ki ni dalo tiste prave arome, 
ki je bila komisiji tako všeč 
takrat, ko so bili moji flan
cati zlati .« 

Po mamini poti gresta tu
di obe hčerki, ki pečeta iz
vrstno pecivo. »Pomagati sta 
mi začeli že kot otroka. Res 
je, da so njune prve kekse po
jedli prašiči, vendar sta se 
naučili in danes sta že pravi 
mojs t r ic i .« 

In od česa je odvisno, ali 
bo pecivo okusno? »Najbolj 
od moke. Vsako drugo leto 
imamo svojo, sicer pa je za 
kekse preizkušeno najboljša 

bela gladka moka. Zelo po 
membna je tudi kvalitetni 
margarina.« 

Pri Venguštovih pečejo pe 
civo za različna slavja in jubi 
leje, največ doslej, 25 kilogra 
mov, pa so jih spekli za nek 
ohcet. Ob božiču so prvič okrč 
sili dve smreki: eno na sode 
ben način, drugo pa z dom 
pečenimi keksi in v bel nare2 
Ijan papir zavitimi bonboili 

T O N E V R A B 

Jož ica Vengust ob dreveščku z doma napečenimi dobrotami in s 
pladnjem lepo okrašenih prazničnih keksov. 

Več miadiii med 
prostovoljci 

V Območnem združenju 
Rdečega križa Šentjur so 
svoje lansko delo ocenili za 
dobro, saj so v celoti izpol
nili letni program dela. Z de
lom na terenu in pomočjo 
vsem tistim, ki so je potreb
ni, ocenjuje sekretar zdru
ženja Slavko Slejko, so utr
dili položaj humanitarne or
ganizacije med l judmi , 
hkrati pa povečali število kr
vodajalskih akcij in krvo
dajalcev ter članstvo v or
ganizaciji, nove prostovolj
ce pa pridobili zlasti med 
mladimi. 

Lani so na različne načine 
in v razhčnih oblikah v ok
viru krajevnih organizacij in 
območnega združenja poma
gali preko 550 družinam in 
posameznikom, potrebnim 

pomoči . Pomoči so bile en
kratne ali večkratne; v obli
ki prehrambenih ali higien
skih paketov, oblačil, blaga, 
obutve, posteljnine, pohištva 
ter kot gradbeni material za 
obnovo bivalnih prostorov ob 
elementarnih in drugih ne
srečah. 

Del denarja, zbranega v ok
viru vses lovenske solidar
nostne akcije so v območnem 
združenju RK namenili tudi 
za letovanje osmih otrok iz 
socialno ogroženih družin v 
občini, ki še nikoh niso bili 
na morju. En teden bodo, že 
v februarju, letovali na De
belem rtiču. 

Sicer pa so lani prvič pre
šteli krvodajalce z območja 
občine. Med darovalce krvi 
se je v Šentjurju zapisalo 

1.238 aktivnih krvodajalcev, 
do lanskega 1. decembra pa 
je darovalo kri kar 920 lju
di, nekaj več kot 150 več kot 
v celotnem letu 2000. Števi
lo krvodajalcev je poraslo za
radi priprave več krvodajal
skih akcij po posamezn ih 
večjih središčih v občini; naj
bolj pa so se odrezali krajani 
v Gorici pri Slivnici, kjer so 
na eni od osmih krvodajalskih 
akcij opravili kar 353 odvze
mov krvi, v kraju pa so lani 
proslavili tudi 10-letnico kr
vodajalstva. Sicer pa je med 
Šentjurčani kar 167 takšnih, 
ki so kri darovali več kot dvaj
setkrat, nad petdesetkrat jih 
je kri darovalo 13, nekaj pa 
je tudi takšnih, ki so doslej 
kri darovali že več kot stokrat. 

I. STAMEJČIČ 

Od Plešaste pevice 
do smeiia 

še jutri, v petek, lahko v 
šentjurski območni izpo
stavi Javnega sklada RS za 
kulturne dejavnosti doseda
nji abonenti kupijo vstop
nice M letošnji abonma, no
ve abonente pa bodo v iz
postavi vpisovali od pone
deljka do vključno prihod
njega petka. 

V Šentjurju, so z Božično-
novoletnim koncertom zbo
rovske in solistične glasbe v 
farni cerkvi sv. Jurija zaklju
čili lanski niz abonmajskih 
predstav in koncertov. Pro
gram abonmaja za leto 2002, 
ki ga v Šentjurju za razliko 
od večine občin vežejo na ko
ledarsko in ne na šolsko le
to, je po besedah vodje skla

da A n i t e Kolesa pripravljen 
že nekaj časa, s prodajo vstop
nic dosedanjim abonentom 
pa so začeli v ponedeljek. 

Šentjurčanom bodo kot pr
vi prišli v goste gledališčniki 
Primorskega dramskega gle-
dahšča iz N o v e Gorice z lo-
nescojevo Plešasto pevko, sle
dil bo koncert instrumental
ne glasbe skupine Terra folk, 
Moderndorferjevo Vajo zbora 
pa bodo uprizorili gledališč
niki iz Ljutomera. Drugi del 
abonmajskega niza bosta 
uvedla Anica Kumer in Jurij 
Souček s predstavo Ljubim 
cifro, sledila bosta koncert 
Kvarteta Akord ter Opera za 
tri groše Slovenskega narod
nega gledališča Drama iz 

Ljubljane. Kot zadnja pred
stava v letošnjem nizu abon
majskih prireditev bo decem
bra komedija po izboru ob
činstva, do decembra pa jo 
bodo Šentjurčani lahko izbra
li s posebnimi anketnimi li
stiči. 

I. STAMEJČIČ 

V obeli šolah 
devetletno šolanje 

Med najpomembnejše do
sežke v občini Kozje v letu 
2001 uvrščajo začetek de
vetletnega šolanja v obeh 
šolah. Kozjem in Lesičnem. 

»V obeh šolah nam je us
pelo izpolniti vse pogoje za 
prehod na devetletno šola
nje,« je zadovoljen župan Jo
že Planine, ki se rad pohva
li tudi z uspešnim delom šti
rih kulturnih društev v Lesič
nem - Pilštanju, Kozjem, Pod-
sredi in Zagorju ter tremi tu
rističnimi društvi v Podsre-
di, Pilštanju in Kozjem. Med 
letošnjimi večjimi občinski
mi pridobitvami omeni žu
pan asfaltirani cesti Veternik-
Gorjane in Gruska-Sp. Zdo-
le. V Kozjem so pri blokih 
dobili 40 novih parkirnih pro
storov in uredili javno raz
svetljavo.V občini s šestimi 
krajevnimi skupnostmi (Bu
če, Kozje , Osredek, Lesično, 
Podsreda in Zagorje) imajo 
štiri Prostovoljna gasilska 
društva v Kozjem, Bučah, Le
sičnem in Podsredi, lovski 
družini v Podsredi in Kozjem 
ter športna društva in klube 
Podsreda, Lesično, Kozje, Bu
če, Karate klub, tenis klub in 
K N K Kozje . 

Župan Jože Planine: » P o 
nosni smo na delovne orga
nizacije Mont, Dekor in Koz
jansko invalidsko podjetje Vi
zija, v katerem je trenutno 

zaposlenih 20 delavcev. Med 
večjimi in tudi v svetu zna
nimi podjetji pa je prav go
tovo Kozjanski park s sede
žem v Podsredi, na katerega 
smo v občini še posebej po
nosni .« 

Letos so v vseh krajevnih 
skupnostih nadaljevali z iz
bol jševanjem cestnega 
omrežja, v KS Zagorje so do
bili novo športno igrišče, v 
KS Buče so pomagali pri na
kupu novega gasilskega vo
zila in dograditvi centralne
ga ogrevanja v gasilskem do
mu, v Osredku so začeli z ob
novo doma krajanov, v Pod
sredi so pomagali pri obno
vi strehe in zvonika na cerk
vi, v Lesičnem pa so temelji

to obnovili spomenik NOB, 
nekaj mostov in avtobusnih 
postajališč. 

Pri občinskem svetu Koz
je so ustanovili komisijo za 
sodelovanje s Kozjanskim 
parkom ter sodelujejo pri 
skupnih projektih. Lani v za
četku septembra ob krajev
nem prazniku Kozja so pri
pravili prvi Kozjanski sejem 
s predstavitvijo domačih obr
ti, s čimer bodo v prihodnjih 
letih nadaljevali. Župan Jo
že Planine je ob vseh občin
skih aktivnostih zadovoljen 
s sodelovanjem med občina
mi v UE Šmarje pri Jelšah pa 
tudi v Savinjski statistični re
giji-

T . V R A B L 

J o ž e Planine 
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Če Zgornjesavinjčana boli zob... 
Dežurna zobozdravstvena služba za Zgornjo Savinjsko dolino je Slovenj Gradec - Samoplačniki v velenjskih 

ambulantah 
Kar nekaj Zgornjesavinj-

čanov je že izrazilo ogor
čenje, ker so j im v velenj
ski dežurni zobozdravstve
ni ambulant i zaračunal i 
opravljeno storitev. 

Dolga leta je namreč velja
lo, da če v Mozirju ali v dru
gi zgornjesavinjski ambulanti 
ni dežurnega zobozdravnika, 
se preprosto odpraviš v ka
tero od velenjskih ambulant. 
»Sedaj pa ž e kar nekaj let ve
ljajo drugačna pravila,« pra
vi predstojnik velenjske z o 
bozdravstvene službe Miloš 

Ležajič. Že dlje časa namreč 
velja, da Zavod za zdravstve
no varstvo Slovenije financira 
sobotna in nedeljska dežurs
tva samo v nekaterih centrih 
- za celo Gorenjsko je na pri
mer središče Ljubljana. Za 
Območno enoto Ravne na Ko
roškem, kamor sodi področ
je mozirske upravne enote, 
je bil za dežurne zobozdravs
tvene usluge izbran Zdravs
tveni dom Slovenj Gradec. 

V Velenju so se odloči l i 
malce drugače. »Glede na to, 
da je bila v našem zdravstve

nem domu vrsto let organi
zirana dežurna služba, smo 
se tudi zaradi pritožb obča
nov odločili , da bomo to ob
liko dežurstva obdržali. To 
službo v občinah Velenje, Šo
štanj in Šmartno ob Paki so
financirajo, pač glede na de
lež bolnikov, ki prihaja iz nji
hove občine. Zato je storitev 
za občane Šaleške do l ine 
brezplačna, vsi drugi, ki se v 
času dežurstva oglasijo pri 
naših zobozdravnikih, pa so 
obravnavani kot samoplačni
k i ,« je pojasnil Ležajič in do

dal, da bi morali biti Zgor-
njesavinjčani o teh spremem
bah obveščeni, tudi s pomoč
jo obvestil, ki naj bi viseli na 
vratih ambulant. Glede cen 
predstojnik Ležajič pravi, da 
ne gre za tako drage storitve, 
saj v dežurni ambulanti opra
vijo samo najbolj nujne po
sege, da preprečijo bolečine. 

Problema se zavedajo tu
di v Zgornjesavinjskem 
Zdravstvenem domu Mozir
je, kamor je vključeno samo 
šolsko z o b o z d r a v s t v o , vsi 
drugi zobozdravniki v Zgor

nji Savinjski dolini pa so za
sebniki. Dogovore glede de
žurstev je potrdila tudi direk
torica mozirskega zdravstve
nega doma Ida Kramer. »De
žurstvo splošnih zdravnikov 
zavod financira, medtem ko 
zobozdravstvene službe ne. 
Če bi želeli podobno raven 
storitev, kot jih imajo v Ve
lenju, bi morale občine skle
niti dogovor o sofinanciranju 
tovrstnega dežurstva.« 

V Zgornji Savinjski doli
ni, vsaj tako je slišati med 
ljudmi, obstaja še drug prob

lem, povezan z bolečinami 
v zobovju. Zgodi lo se je že , 
da v dolini tudi po dva tedna 
ni delala nobena ambulanta. 
Dokler redno skrbiš za zo 
be, to ni tako velik problem. 
Tisti, ki jih bolijo zobje, pa 
se morajo znajti po svoje. Ta
ko bo zagotovo tudi v prihod
nje. Mimogrede, iz Luč do Slo
venj Gradca je približno 70 
kilometrov in debelo uro vož
nje. V eno smer. Je že bolje, 
da te ne boli zob - ali pa poča
kaš, da bolečine minejo. 

URŠKA SELIŠNIK 

Odločitev za razvoj 
Dobrih 40 odstotkov de

narja, ki ga bo laška obči
na imela za poslovanje v 
tem letu, bo šlo za razvoj, 
so odločili občinski svetni
ki in potrdili občinski pro
račun za leto 2002. 

Hkrati z od lokom o pro
računu za letos so svetniki 
obravnavali tudi načrt razvoj
nih programov občine za ob
dobje do leta 2005. V Laš
kem so lani porabili nekaj 
manj kot 1,7 milijarde tolar

jev, pri čemer je predviden 
primanjkljaj v višini 200 mi
lijonov tolarjev. Dobrih 40 
odstotkov proračuna, blizu 
700 mil i jonov tolarjev, bo
do namenili za naložbe, kar 
je za 90 odstotkov več kot 
lani. 

M e d na ložbami izstopa 
gradnja OŠ Debro, ki bo vred
na kar 335 milijonov tolar
jev, 50 milijonov tolarjev bo
do namenili za dokončanje 
rekonstrukcije ceste in pod

voza v Debro, dobrih 50 mi
lijonov za gradnjo vodovo
dov, le nekaj manj pa za ka
nalizacijsko omrež je . M e d 
zahtevnejše naložbe v Laš
kem uvrščajo tudi obnovo ob
činskih cest in javnih povr
šin z blizu 50 milijoni tolar
jev ter dokončanje Mladin
skega centra, ki ga bodo od
prli januarja, za ureditvena 
dela pa bodo prihodnje leto 
plačali še 20 milijonov tolar
jev. I. STAMEJČIČ 

Sveče zamenjale luči 
v občini Ljubno so elek-

trificirali še zadnji zaselek, 
kjer doslej niso mogli priž
gati luči ali si privoščiti dru
gih novodobnih aparatov, 
ki jih omogoča elektrika. 

Še pred novim letom so pr
vič zagorele luči na dveh do
mačijah v zaselku Planina. Pri 
Repletovih so vsa leta živeli 
brez televizije, pralnega stro
ja ali radia, meso so imeli v 
skrinji pri daljnih sosedih. 
Rozmanova sta z i m o preživ
ljala pri hčerki v Ljubljani, 

poleti pa podobno kot pri so
sedovih živela brez elektri
ke. 

Sedaj se tudi na obeh do
mačijah v Planini obeta dru
gačno življenje. Investicijo v 
vrednosti 7,5 milijona tolar
jev so pokrili v tretjinskih de
ležih. Del je prispevalo pod
jetje Elektro Celje, del Iju-
benska občina, del pa so z 
zbranim denarjem in delom 
primaknili domačini sami, ki 
so opravili približno dva ti
soč udarniških ur in vkopali 

tisoč 400 metrov kabla. Trak 
sta prerezala ljubenska župa
nja Anka Rakun ter Milan 
Mikulčič, ki gospodari na Roz
manovi domačiji. Gospodar 
Mikulčič seveda ni skrival za
dovoljstva ob pridobitvi, ki bo 
obogatila več življenj. 

V zadnjih sedmih letih so 
v občini Ljubno elektrifici-
rali skupno pet domačij, žu
panja Anka Rakun pa pravi, 
da sedaj v občini ni več do
mačije, ki ne bi imela elek
trične energije. US 

Spomin na Roka in Alenko 
22 potapljačev iz Maribora , Celja, Murske Sobote, s Koroške in iz Velenja je tudi 

letos izvedlo novoletni potop v Velenjsko jezero. 
Že osmi novoletni potop so opravili v spomin na preminula velenjska potapljača Roka 

Kodreta in Heleno Urlep, ki za vedno počivata v Jadranskem morju. Med 15-mmutnim 
potopom v jezero so si nazdravili s šampanjcem, ki so ga srknili pod v o d o . LO 

Sveti trije kralji med obiskom pri Frenkovičih na Tratah pri Mozirju. 

Obisk treh modrih 
v Mozirju že več let ohranjajo tradicijo, da sveti trije kralji obiščejo večino domačij 

v trgu. 
Tokrat so sveti trije kralji v soboto zvečer obhodili več kot 80 hiš, se pri vsaki ustavih, 

zapeli in zaželel i srečo v novem letu. Jure Repenšek iz Kulturnega društva Jurij, ki v 
Mozirju ohranja to lepo tradicijo, pravi, da vse več krajanov prosi za obisk, tako da letos ž e 
skoraj niso uspeli obiskati vseh, ki si obiska treh modrecev želi jo. Prostovoljne prispevke, 
ki jih ljudje darujejo trem kraljem, namenijo delu slovenske Karitas. 

US, Foto: CS 

Na mivki v Rečici pri 
Laškem 

Na zdaj zapuščenem te
niškem igrišču ob travna
tem nogometnem igrišču v 
KS Rečica pri Laškem bodo 
uredili igrišče za odbojko 
na mivki. 

V Športnem društvu Reči
ca se je ideja porodila zdaj 
vodji projekta Alešu Brodu 
in Primožu Damjanoviču, 
ki sta poskrbela tudi za izde
lavo projekta, pridobila po
trebna dovoljenja in soglas
ja ter pripravila oceno vred
nosti del. Izbrali so že izva
jalca del in pričeli z iskanjem 
donatorjev za pokritje nalož
be. » R a z l o g o v za ureditev 
igrišča za odbojko na mivki 
je več, med njimi pa prav go
tovo prevladajo vsaj trije,« je 
povedal Primož Damjanovič, 
» v bližnji okolici ni podob
nega igrišča, v zadnjem času 
je vse več zanimanja za igra
nje odbojke na mivki in, ne
nazadnje, takšna pridobitev 
bo pomembna tudi s turistič
nega vidika.« 

Primož Damjanovič, eden od po
budnikov za gradnjo igrišča za od
bojko na mivki v Rečici pri Laškem. 

Doslej so v Laškem idejo 
o ureditvi igrišča lepo spre
jel i , tudi, kar donatorskih 
sredstev tiče. Zato upajo, da 
bodo marca že lahko pričeli 
z deli in jih zaključili do ma
ja. Igrišče naj bi bilo zgraje
no po najvišjih standardih, z 
vsemi pripadajočimi objek
ti in prostorom za družabna 
srečanja. 

V L A D O M A R O T 

Komu Zlati 
možnar za 
leto 2002? 

v Odboru za etno dejav
nost Možnar, ki deluje v 
okviru Zveze kulturnih 
društev občine Laško, so 
konec decembra objavili 
razpis, s katerim zbirajo 
predloge za letošnjega do
bitnika Zlatega možnarja. 

Gre za edinstveno prizna
nje na področju etnografi-
je, ki ga v Laškem podelju
jejo od leta 1990. Predloge 
za letošnjega dobitnika, 
podkrepljene z utemeljitvi
jo, zakaj bi si posameznik 
oziroma društvo ali orga
nizacija priznanje zasluži
lo, zbirajo v odboru do če
trtka, 24. januarja. Doslej 
so v Laškem podelili že 13 
Zlatih možnarjev. Kot prvi 
ga je leta 1990 prejel Jure 
Krašovec, med dobitnike 
se je leta 1996 uvrstila tudi 
naša novinarska hiša, lani 
pa je Zlati možnar prejela 
Marica Lesjak. IS | 



Kristalna voda 
iz kamnoloma 

Težave z odkupom zemljišča, kjer so novi vodni viri za Konjičane 
Konjičani že dobro leto pi

jejo vodo iz novih vodnih 
virov v Žicah, ki pa še ved
no niso ustrezno zaščiteni. 
Upravljavec, Javno komu
nalno podjetje Slovenske 
Konjice, ni lastnik zemljiš
ča, na katerem so zajetja in 
zato tudi ne more pridobiti 
gradbenega dovoljenja in 
posledično koncesije za 
uporabo teh vodnih virov. 

P o m e m b e n vodni vir za 
konjiško občino je zajetje Ci-
merman v Žicah, ki daje pov
prečno 60 litrov vode na se
kundo. V sušnem obdobju, 
ko se količina vode zmanjša 
na 40 litrov, ni več zadoščal 
za vse potrebe, poleg tega pa 
je voda v njem pogosto kal
na. Ravno zaradi kalnosti in 
z njo povezano oporočnost-
jo vode je republiški sanitar
ni inšpektor že nameraval pre
povedati uporabo vode iz te
ga zajetja. To je bil tudi os
novni razlog, da so začeh is
kati nadomestne vodne vire. 
Že leta 2000 so naredili štiri 
nove vrtine - eno v Zbelovem 
in tri v opuščenem kamno
lomu v Žicah. V vseh so naš
li ze lo kakovostno vodo , ki 
so jo ravno zaradi odločbe 
republiškega sanitarnega inš
pektorja lahko takoj začeli 
uporabljati v času kaljenja 
vode v zajetju Cimerman. 

Medtem ko z odkupom na
jožjega varovanega območ

ja v Zbelovem ni bilo težav, 
pa občina oziroma Javno ko
munalno podjetje Slovenske 
Konjice nima urejenega last
ništva zemljišč v Žicah, kjer 
so zajetja, vrtine in rezervoar
ji, torej vsaj tistih, kjer ve
ljajo najstrožji pogoji varo
vanja vodnih virov (1. cona, 
kjer morajo biti vodni viri 
ograjeni, dostop pa omejen) . 
Brez tega upravljavec ne mo
re dobiti gradbenega dovo-

Javno komunalno podjet
je želi v najkrajšem času od
kupiti vsaj del opuščenega 
kamnoloma Sotensko v do
lini Žičnice na vzhodnem 
obrobju Konjiške gore, kjer 
so vrtine C-1, C-2 in C-3. Z 
odkupom tega dela zemljiš
ča bi si s pogodbo z lastni
kom Dragom Ratajcem za
gotovili tudi p r e d k u p n o 
pravico nad preostalimi 
zemljiščem skupaj s pripa
dajočimi objekti. Le odkup 
celotnega zemljišča kamno
loma bi namreč zagotavljal 
neposreden vpliv na dejav
nosti na tem območju. 

Ijenja (gradnja je bila dovo
ljena zaradi nujnih razmer -
ogroženost i zdravja l judi) , 
brez njega pa ne republiške 
koncesije za rabo vode iz teh 
vrtin. »Zato tudi nismo do
bili nepovratnih sredstev od 
države, ki bi za vire, ki daje

jo skupaj 40 litrov vode na 
sekundo, sicer prispevala po
lovico denarja,« pojasnjuje te
žave, povezane z odkupom, 
direktor komunalnega pod
jetja Dušan Slapnik. 

Celotno območje kamno
loma v Žicah z vsemi sprem
ljajočimi objekti je še pre
den so naredili nove vrtine 
spadalo v III. cono varova
nja vodnega vira Cimer
man. Iz tretje v prvo cono 
varovanja bi zaradi vrtin 
prešla okolica vrtin in re
zervoarja v radiju 10 me
trov, skupno 50 kvadratnih 
metrov, vse preostalo zem
ljišča, ki obsega območje 
opuščenega kamnoloma do 
ceste Žiče-Sotensko pa iz 
tretje v drugo cono vodo-
varstvenega režima. Kot so 
v svoje poročilo zapisali hi-
drogeologi, pa bi se cona 3 
na vzhodu podaljšala do 
konca dolomitnega masiva, 
torej do vznožja Konjiške 
gore nad Žicami. 

Ker komunalno podjetje sa
mo nima potrebnega denarja 
za prvi del odkupa teh zem
ljišč in objektov, je zaprosilo 
občino za jamstvo za najetje 
kredita v vrednosti 50 mili
jonov tolarjev. Občinski svet
niki so ga sprejeli pogojno -
pogajanja lahko komunalno 
podjetje prične, vendar mo

ra biti občinski svet s pogod
bo seznanjen še pred njenim 
podpisom. »Pogajanja z last
nikom, ki želi prodati kom
pleks v celoti, so težka, v igri 
pa je tudi veliko denarja. Sprva 
je kazalo, da bomo skupaj s 
sovlagateljem, ki bi stekleni-
čil vodo iz teh virov, ki je na 
ravni evropsko znane Eviane, 
kompleks res lahko v celoti 
kupili, vendar se je predvide
ni sovlagatelj umaknil. Ob tem 
pa žal v naši državi nimamo 
zakona, po katerem bi lahko 
nakupe zemljišč, potrebne za 
zaščito vodnih virov, speljali 
hitreje,« pojasnjuje dolgotraj
nost postopka Dušan Slapnik. 

M I L E N A B. POKLIC 

Svet Javnega vzgojno-izobraževalnega 
zavoda Ljudska univerza Celje, 
C a n k a r j e v a u l i c a 1, C e l j e 

v s k l a d u s 5 5 . č l e n o m Z a k o n a o o r g a n i z a c i j i in f i n a n c i r a n j u v z g o | 
j e in i z o b r a ž e v a n j a , 16. in 5 9 . č l e n o m Z a k o n a o i z o b r a ž e v a n j u 
o d r a s l i h in n a p o d l a g i 15. č l e n a O d l o k a o u s t a n o v i t v i J a v n e g a 
v z g o j n o - i z o b r a ž e v a l n e g a z a v o d a 

Ljudska univerza Celje 
r a z p i s u j e d e l o v n o m e s t o 

DIREKTORJA 
z a m a n d a t n o d o b o 5 let 

Razpisni pogoji: 

- v i s o k o š o l s k a i z o b r a z b a 
- p e d a g o š k o - a n d rag o š k a i z o b r a z b a 
- s t r o k o v n i izpi t z a d e l o n a p o d r o č j u v z g o j e in i z o 

b r a ž e v a n j a 
- p e t let d e l o v n i h i z k u š e n j , o d t e g a n a j m a n j tri le ta 

v i z o b r a ž e v a n j u o d r a s l i h 

K a n d i d a t i na j p r i lož i jo tud i p r o g r a m d e l a in r a z v o j a L j u d s k e u n i v e r 
z e C e l j e . 
K a n d i d a t i na j p o š l j e j o v l o g e z dokaz i l i o i z p o l n j e v a n j u p o g o j e v v 8 
d n e h n a n a s l o v : 
Svet Javnega vzgojno-izobraževalnega zavoda Ljudska 
univerza Celje, Cankarjeva ulica 1, 3000 Celje, 
z o z n a k o »za razpis - ne odpiraj«. 
S v e t z a v o d a b o o b r a v n a v a l v l o g e t is t ih k a n d i d a t o v , ki b o d o v 
ce lo t i i zpo ln jeva l i z a k o n s k o d o l o č e n e p o g o j e in j ih i zkaza l i s p i sn i 
mi d o k a z i l i . 
K a n d i d a t i b o d o o izbir i o b v e š č e n i v r o k u 3 0 dn i p o z a č e t k u r a z p i 
s n e g a p o s t o p k a . 

Danes prvi 
kupon in kviz 
Danes objav l jamo prvi 

kupon za sodelovanje na ju
bi le jnem 30. izletu 100 
kmečkih žensk na morje. 

Objavili b o m o štiri redne 
kupone ter dodaU še rezerv
nega, s katerim bo možno na
domestiti morebitno manj
kajočo številko. Prijavljajo se 
lahko le tiste kmečke žene, 
ki z nami na tem izletu še ni
so bile. Ob vsakem kuponu 
b o m o objavil i mini kv iz , 
med tistimi, ki ga boste pra
vilno rešile, pa b o m o izžre

bali prvih pet potnic za iz
let, ki bo v petek, 22. in so
boto, 23. marca 2002 v Lu
cijo pri Portorožu. Letos za
čenjamo kupone objavljati 
skoraj mesec prej kot običaj
no, saj je velika noč že 31. 
marca in teden dni prej cvet
na nedelja, ki je naš čas za 
odhod na morje. 

Ko bodo izšli vsi kuponi, 
jih boste prilepile na dopi
snico ter vse skupaj opremi
le z zahtevanimi podatki, da 
b o m o vedeli, kdo sodeluje in 

komu poslati sporočilo, če 
vas bo osrečil žreb. Tudi le
tos bo javno žrebanje na Kme
tiji odprtih vrat Fatur v Slati
ni pri Ponikvi, pokrovitelj pa 
bo tako kot vsa zadnja leta 
župan občine Šentjur, Jurij 
Malovrh . 

V vsaki številki Novega ted
nika vas b o m o sproti sezna
njali s pripravami na akcijo, 
v kateri smo v 29. letih pre
peljali na morje 2900 kmeč
kih žensk, medtem ko jih je 
s pošiljanjem kuponov sode
lovalo okoh 42.500! 

Ime prve potnice za 30. iz
let b o m o objavili v prihod
nji številki Novega tednika, 
o akciji pa b o m o poročali tu
di v sporedu Radia Celje. 

T O N E VRABL Po poteh Pohorskega bataljona 
Minulo soboto je Planinsko društvo Zre

če organiziralo tradicionalni, že 24. po
hod po poteh Pohorskega bataljona. Lepo 
zimsko vreme in dobra organizacija sta 
pritegnila več kot tisoč ljudi. Planinci in 
ostali ljubitelji pohodov so na cilj prišli v 
štirih do petih urah, na zaključku pa so 
se zbrali v športni dvorani v Zrečah. 

Pohodniki so se z avtobusi odpeljali iz
pred gasilskega doma v Zrečah do Peska, kjer 
je bil začetek pohoda. Po nekaj urah hoje 
ter z vmesnimi postanki so prispeli do spo
minskega obeležja žrtvam Pohorskega bata
ljona pri Treh žebljih. Marsikdo je tam priž
gal svečko in se poklonil spominu padlih. 

Pohodniki so se ustavili še pri koči na 
Osankarici, od koder so odšli proti doh-
ni, do Kota, kjer so jih organizatorji pogo 
stili s čajem in kjer so jih čakali avtobusi, 
s katerimi so se vrnil i v Zreče . Tam so se 
zbrali v športni dvorani , se vpisali v knji
go pohodn ikov in prisostvovali podel i tv i 
priznanj za dvajset pohodov . M e d najbolj 
zadovol jn imi je bil predsednik Planinske
ga društva Zreče M a r j a n Grosman: »To 
krat je sode lova lo 67 planinskih društev 
in vesel i me , da je bi lo med njimi največ 
pohodnikov, kar 77, prav iz našega druš
tva .« 

JG 

Spominskega pohoda se je udeležilo 1045 ljudi. 



KULTURA 17 

»Ločitevff v 
gledališču 

Krstna uprizoritev na Odru pod odrom 

Nagrajeni tekst na nate
čaju za »žlahtno komedij
sko pero« z lanskih Dnevov 
Icomedije v Slovenskem 
ljudskem gledališču Celje, 
komedijo z naslovom Loči-
:ev, avtorja Janeza Povše-
:a, bodo nocoj ob 20. uri 
srstno uprizorili na mali 
jceni SLG Celje. V predsta-
/i nastopata kot zakonski 
3ar igralca Tina Gorenjak 
n Zvone Agrež. Delo je re-
Hral Jaša Jamnik. 

Avtor Janez Povše (zanimi-
ro je tudi, da je pred mnogi-
ni leti s celjskim ansamblom 
ioživel režijski krst), se je v 
comediji Loči tev poigral z 
noško in žensko naravo, kar 
e, kot pravi, sicer »večna te-
na« . S to tako imenovano 
•mehko« komedijo, ki se ne 
lorčuje (po zgledu mnogih) 
z politikov in slovenske po-
itične scene ter zablod poli-
ikov, se na inteligenten, hu-
noren, dialoško analitični na-
lin lahkotno loteva zaplete-
lega odnosa med dvema po-
oma, med dvema spoloma: 
noškim in žensko. 

\ Ločitev Janeza Povšeta 
e ena od treh nagrajenih 
comedij minulega festiva-
a in njegov drugi poskus^ 
ideležbe na natečaju zal 
»žlahtno komedijsko pero«, j 
'rav tako nagrajeni tekst; 
/ inka Moderndorferja že z j 
i spehom uprizarjajo , za 
iprizoritev Hotela Evropa 
Hata Dolenca pa se niso od-; 
očili, predvsem zaradi zah- \ 
evnosti postavitve. Janez 
'ovše je za svoje pisanje 
jrejel številna priznanja za 
adijske, televizijske in gle-
iališke tekste. 

Srečna ljubezenska zgod
ba je v Ločitvi sicer ž e kon
čana, vendar to smešnega v 
'ovše tovem tekstu ne zadu

ši. Avtor postavlja v ospred
je vprašanje, kje je tista me
ja, do katere je življenje v 
dvoje smiselno in znosno. 
Skratka: to je komedija, ki 
bo gledalca spodbujala v na
smeh in ne bo , kot v kakšni 
burki, sprožala salv smeha, 
pravi Jaša Jamnik, ko izpo
stavi še srečen izbor obeh 
protagonistov in sodelavcev, 
s katerimi je nastajala pred
stava. Dramaturginja Tatja
na Doma se je pri študiju te
ga dela poglobila še v stati
stične podatke o ločitvah na 
S lovenskem in prišla do 
osupljivih podatkov in po
plav najrazličnejših revij in 
rubrik, ki najpogosteje de
lijo »instant« nasvete za re
ševanje zakonskih težav. Ka
ko pogos to z e l o bana lno 
problematiko zakoncev re
šuje Povšetova Ločitev, bo
do najbolje ocenjevali gle
dalci v neposrednem stiku z 
obema igralcema na malem 

odru, iz oči v oči, kar je po
sebnost male gledališke sce
ne v pododrju, kjer je pro
stora za največ 60 ljudi. 

V ekipo ustvarjalcev gre 
šteti še scenarista Jožeta Lo
garja in kostumografinjo Ano 
Matijevič ter lektorja Simo
na Škerbineka (glasbo je iz
bral režiser) . Matija Logar, 
umetniški vodja gledališča je 
pred krstno uprizoritvijo pre
pričan v uspeh, kakršnega so 
imele vse predstave na ma
lem odru in vse krstne upri
zoritve v SLG Celje, saj je prav 
njim, v osmih sezonah, ki jih 
je oblikoval, dajal prednost. 
Celjsko gledal išče bi zato 
upravičeno lahko poimeno
vali »krstilnica slovenske dra
matike«, meni Logar. 

Oder pod odrom, ki je na
stal po zamisl i prejšnjega 
umetniškega vodje Primoža 
Beblerja, bo to z Ločitvijo sku
šal znova potrditi. 

MATEJA PODJED 

Tina Gorenjak in Zvone Agrež 

Miro Podjed, T ina Gorenjak, Anica Kumer in Anica Milanovič 

Gledališče na obisku 
Zabavno poučna lepljenka navdušuje mlade 

Gledališče Dva obraza, ki 
združuje poklicne igralce 
celjskega gledališča skrbi 
za »dodatno popestritev in 
gledališko p o n u d b o « , kot 
pravi vodja te skupine , 
dramska igralka Anica Ku
mer. V devetih letih obsto
ja, je spravilo pod streho kar 
nekaj uspelih uprizoritev. 
In pred kratkim še eno, ki 
jo je namenilo predvsem 
otrokom višjih razredov os
novnih šol. To je »zabavno 
poučna lepljenka«, kot je 
svoj gledališki prvenec z na
slovom: Gledališče na obi
sku, naslovil avtor Alfons 
Kumer. 

Gre za literarno-glasbeni 
kolaž, ki ima namen mladim 
iz osnovnih šol požlahtniti od
nos do prvin slovenske lite
rature in do bogastva jezika. 
Gledališču Dva obraza v no
vi predstavi to učinkovito us
peva z razsežnostmi umetniš

ke besede, gibom, mimiko, 
besedovanjem in glasbo, ta
ko da poleg avtorskih prei-
grava nekatere »obvezne vse
bine iz šolskih beri l« in jih 
otrokom naredi razumljivej-
še in zabavne. Gledališke in 
glasbene niti imajo v rokah 
trije poklicni igralci celjskega 
gledališča, Tina Gorenjak, 
Miro Podjed in Anica Kumer 
ter Anica Milanovič. 

Pripovedi o literaturi in pro
zi; od Trubarja, do Prešerna, 
Koseškega, Jenka, Gregorči
ča, do ljudskih pesmi in prav
ljice o Pepelki... so zgodbe o 
tem, kako iste vsebine podati 
na različne načine, o tem, kaj 
je gledališka interpretacija, 
scena, maska, kostumi, luč-
na osvetljava (Matjaž Jeršič). 
Mladi si ob koncu pičlo uri
co dolge predstave, ko zapuš
čajo dvorano, požvižgavajo 
pesmi in songe, ki jih je ug-
lasbil Franc Podjed. 

Ognjeni krst je uprizoritev, 
ki so jo na celjski premieri 
minulo soboto z velikim nav
dušenjem sprejeli učenci os
novne šole s Polul pri Celju, 
doživela v zamejstvu, v itali
janski Gorici . Predstava je 
dobila laskave ocene strokov
ne kritike (Primorski dnev
nik) in požela navdušenje 
otrok in učiteljev. Gledališ
če je bilo na obisku tudi med 
otroki III. osnovne šole v Ce
lju, saj je narejena prav za 
tovrstna gostovanja, (v telo
vadnicah in večnamenskih 
prostorih), kjer je doživela 
prav tako dober sprejem mla
dega občinstva in učiteljske
ga kolektiva, ki skupaj s šo
larji »utrjuje« učno snov. 

Gledališče Dva obraza bo s 
predstavo Gledališče vas obišče 
v prihodnjih tednih na gosto
vanju po slovenskih krajih. V 
kratkem odrine na pot med šo
larje v Ljutomer. M P 

Orient v Forumu 
Plesni forum b o 19. ja

marja pripravil preplet naj-
lovejših koreografij Goge 
stefanovič-Erjavec, Save 
Vlalenšek-Kučič in Boštja-
l a Antončiča »S plesom za 
iomovino« . 

V tem mesecu pa se v Ple
snem forumu začenjajo tudi 
delavnice in tečaji oriental
skih in trebušnih plesov. Vo
dila jih bo Petra Glaža iz Kra
nja, ki je svoje znanje prido
bivala v Grčiji, kjer je tudi 
živela nekaj časa. Tečaj na
menjen ženskemu spolu, ki 
se skozi ženstven način giba
nja telesa želijo sprostiti, za
čutiti svoje telo in ga skozi 
plesno gibanje okrepiti. 

Na svoj (plesni) račun pa 
bodo prišli tudi plesalci, saj 
v forumu zanje pripravljajo 
tečaj sodobnega plesa, ki ga 
bo vodil sloviti pedagog Fred 

Lassere. Ta velja za enega naj
bolj usposobljenih učiteljev 
za poučevanje horton plesne 
tehnike.V zadnjih letih je iz
jemno vplival tudi na sloven
sko plesno sceno in v krat
kem času vzgoji l kar nekaj 
vrhunskih plesalcev. Pouče
val je na Alvin Ai l ey Ameri
can Dance Center v N e w Yor-
ku, Ekvadorju, na Karibih, v 
Togu, na Japonskem in v Pa-
rizu.Od leta 1998 je direktor 
Plesnega centra Ljubljana, ki 
se ponaša z najkvalitetnejši
mi plesalci moderne tehni
ke. Tečaj je namenjen pred
vsem plesalcem s predzna
njem, ki želijo svoje znanje 
izpopolniti in izboljšati. 

M P 

Plesna zgoščenka 
Plesni Teater Igen Celje 

je decembra lani »odplesal« 
250. ponovitev otroške us
pešnice »Smeško med črka
mi ali plesna abeceda.« V 
deželo plešočih črk so celj
ski plesalci v tem času pri
vabili 5000 otrok iz vse Slo
venije. 

Tudi januar bo v zname
nju te uspešnice, napovedu
je vodja Plesnega teatra in ko-
reograf Igor Jelen. S predsta
v o , za katero je glasbo napi
sal Jani Golob, songe prepe
va Neca Falk na besedila Bra
neta Zupanca, povezuje pa jih 
Zvone Hribar, kostume je za
snovala Marija Kobi, sceno 
pa Marija Cene, bodo celj
ski plesalci v soboto, 12. apri
la, gostovali v Ajdovščini. 

»Smeško med črkami« je 
brez dvoma uspešnica, ali 
»plesna zgoščenka«, ki jo je 
v minulih letih videlo 80 ti
soč otrok, doma in v svetu. 
V tem mesecu bo predstava 
doživela rekordno 250. po-

Smeško veliko potuje 

novitev. Navdušila je otroke striji, Kanadi in drugod po 
v Turčiji, na Poljskem, Av- svetu. M P 
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Hopsi izklopili 
Elektro 

Triler v Šoštanju - Čudežni šentjurski »klošarji« 
Niti prvi ponovoletni 

krog v Hypo ligi se ni bis
tveno razlikoval od pred
hodnih. V boju za četveri
co je še vedno osem ekip, 
objektivno pa sta iz tega bo
ja izpadla oba novinca v li
gi Koper in Elektra. Sled
nja je še enkrat več izgubi
la srečanje, ki ga je »ime
la« v svojih rokah. Iz Šo
štanja so tokrat točko od
nesli Polzelani, ki so tako 
ponovili uspeh iz prvega 
dela sezone, ko so zmagali 
v svoji dvorani. 

Po odličnem prvem polča
su električarjev (vodil i so že 
za 11 točk) , so bili v nada
ljevanju v ospredju Hopsi, še 
posebej Američan Brandon 
Hughes (skupaj 24 točk) in 
Matjaž Tovornik (18) , ki je 
pred dnevi proslavil 42. rojst
ni dan. 

Vse kaže, da bo veteran 
Veljko Petranovič nadalje
val svojo kariero v Kopru 
pri trenerju Borisu Zrin-
skem. Večji del sezone se 
je dogovarjal s Triglavom, 
Elektro in Kemoplastom, 
minuli teden pa se je nepri
čakovano pojavil v Kopru, 
kjer bi naj v teh dneh pod
pisal pogodbo. Tako bo mor
da ponovno zaživela nave
za Zrinski - Petranovič, naj
zaslužnejša za » b o o m « pol-
zelske košarke pred leti. 

Domači so nato reševali 
kožo in izsilili podaljšek po 
trojki Vladimir ja Popoviča 
le nekaj sekund pred zvokom 
sirene. V podaljšku so gost
je vseskozi vodili, zadnjo pri

ložnost za drugi podaljšek pa 
je z zgrešenim metom zamu
dil Slobodan Kaličanin, tik 
pred tem pa je izza črte 6,25 
imel celo zmago v rokah neo-
greti Dagmar Dražovič. Tre
ner polzelskega moštva Mi 
loš Sagadin je dejal: »Tek
ma je bila infarktna. Elektra 
nas je presenetila z dobro 
obrambo. V dramatičnem za
ključku smo imeli tudi ne
kaj sreče.« Njegov kolega na 
klopi Elektre Dejan Srzič pa 
je menil: »Takšnih dobrih te
kem v Sloveniji ni ve l iko . 
Dagmar Dražovič je izgubil 
tri tekme v končnici, obakrat 
z Roglo in proti Zagorju, za
to je igral manj.« 

Zanimiva je bi la izjava 
trenerja Loka kave Gašper
ja Okorna po porazu v Šent
jurju. Po njegovem sta ta
ko Loka kot Kemoplast kot 
»klošarja« v Hypo ligi, z naj
tanjšim p r o r a č u n o m in 
najmanjšim igralskim ka
drom ter treniranjem samo 
petkrat tedensko. V luči te
ga je rezultate tako enih kot 
drugih zaznamoval kot ču
dežne, s čimer bi se z njim 
popolnoma strinjali, še po
sebej če spremljamo naku
pe, katere iz tedna v teden 
opravljajo v večini klubov 
Hypo Hge. 

Šentjurčani so imeli veli
ko težav minuli teden zaradi 
poškodb in bolezni, a so us
peli vse prebroditi, kljub te
mu, da je proti Loki manj
kal prvi branilec Ilija Petro
vič. Po od l ičnem začetku 
Damjana Novakoviča ( 23 ) , 

je v nadaljevanju niti igre v 
svojih rokah imel veteran Hu-
sein Kahvedžič (27) . Prese
nečenje za vse v dvorani pa 
je bila igra Nedžada Spahi-
ča (12) , ki ga želijo v Šent
jurju odslovit i , a ta visoki 
igralec enostavno noče oditi 
iz Kemoplasta, kar mu omo
goča pogodba. Spahič je bil 
tokrat pravi jocker trenerja 
Igorja Pucka, saj je igral ze
lo dobro tako v obrambi kot 
v napadu. Morda bo še kako 
koristen do konca sezone, saj 
je vse bolj jasno, da v Kemo-
plastu ne nameravajo, ali bo
lje rečeno, finančno ne z m o 
rejo kupiti drugega boljšega 
centra, navkljub številnim po
nudbam raznih menedžerjev. 

Zrečani kljub menjavam in 
nakupom nikakor ne najde
jo prave igre. Mario Dundo-
vič (25) je bil osamljen v na
porih, da bi s soigralci pre
senetili v Kranju. Vseh 40 mi
nut so gostje lovili prednost 

domačinov, a do zmage niso 
mogli . Kaj še lahko spreme
nijo oziroma naredijo v Zre
čah, b o m o videli v nasled
njih dneh, dejstvo pa je, da 
bo za uvrstitev med četveri
co potrebno zaigrati precej 
bolje in dobiti tudi kakšno 
tekmo v gosteh. 

Sicer pa na lestvici vodijo 
Hopsi s sedmimi zmagami, 
kolikor jih imata tudi Triglav 
in Helios, Šentjurčani pa ima
jo ob tekmi manj (sinoči so 
gostovali v Kopru) , tudi zma
go manj. Rogla ima pet zmag, 
Elektra na dnu pa le tri. V na
slednjem krogu bo še najbolj 
zanimivo na Polzeli , kjer v 
pravem derbiju za vrh raz
predelnice Hopsi pričakuje
jo Triglav. Šentjurčani odha
jajo v Zagorje, Šoštanjčani v 
Sežano h Kraškemu Zidarju, 
Rogla pa je domačin nevar
nemu Heliosu. 

JANEZ TERBOVC 
Foto:GREGOR KATIČ 

Brandon Hughes je odlično vodil Savinjčane. 

Milan Marinkovič, drugi strelec Elektre, ob Blažu Ručigaju in Matjažu 
Tovorn iku . 

Skoki za pokal 
Sentruperta 

športno društvo iz Sentruperta nad Laškim je pri
pravilo že tradicionalno, osmo medklubsko tekmo v 
smučarskih skokih na 50-metrski skakalnici za » P o 
kal Sentruperta«. 

24 tekmovalcev iz petih slovenskih klubov se je pome
rilo v štirih starostnih kategorijah. V prvih treh so prva 
mesta osvojili člani SK Velenje. Med mlajšimi dečki je 
zmagal Gašper Berlot, pri starejših dečkih Robi Hrgota, 
med mladinci pa Igor Žižek. V članski konkurenci je bil 
prvi Boštjan Vohl iz Skakalnega kluba Šmartno na Pohor
ju, z najdaljšim skokom dneva - 43 metrov. Prireditev je 
lepo uspela, prisotnih je bilo 200 gledalcev. 

V L A D O M A R O T 

Najučinkovitejši na lokalnem derbiju je bil Vladimir Rizman. 

Celjani 
osvojili Parij 

Na rokometnem turnirju 
do 21 let so zmagali mla
dinci Celja Pivovarne Laš
ko. V finalu so premagali 
Chambery s 24:20, v pred-
tekmovalni skupini pa 
Montpel l iere z 38:16 in 
špansko Teko s 23:16, 

V finalni tekmi je levi zu
nanji napadalec M i l a d i n 
Kozlina dosegel 11 golov . 
Trener moštva Stanko A n -
derluh je ocenil nastop svo
jih varovancev: »Nikogar ne 
bi izpostavljal, saj to ni mo
ja navada. Kakovost turnirja 
je bila ze lo visoka, saj so igre 

nekaterih ekip spominjalei 
vrhunske predstave člansla 
igralcev. Z razpletom sem2 
lo zadovo l jen .« Športni i 
rektor kluba Slavko Ivez 
je dodal: »Fantje so zdrž 
pritisk v finalu, ko so bili fc 
desetkrat izključeni ob pr 
stranskem sojenju francoski 
ga para. Vsi udeleženci s 
nam priznali, da smo prifc 
zali najlepši rokomet. Upan 
da bodo naši mladi rokoffi 
taši v bodočnosti prispeva 
svoj delež k uspehom člai 
skega moštva!« 

Di 

ŠPORTNI KOLEDAR 
CETRHKIO.!. 

ROKOMET 
Pokal EHF, šestnajstina fi

nala, 1. tekma, San Sebastian: 
A K A B A Bera Bera - Žalec (20). 

S O B O T A 12.1. 

KOŠARKA 
Goodyear liga, 15. krog. 

Laško: Pivovarna Laško - Split 
(17.30) . 

Hypo liga, 12. krog, Se
žana: Kraški zidar - Elektra-
(19), Polzela: Savinjski Hopsi 
- Triglav (20) , Zreče: Rogla -
Helios (19) , Zagorje: Zagor
je - Alpos Kemoplast (19) . 

ROKOMET 
Pokal EHF, šestnajstina fi

nala, 2. tekma, San Sebastian: 
A K A B A Bera Bera - Žalec (12). 

ODBOJKA i 
1. D O L - m o š k i , 11. kr j 

Radovljica: Merkur Lip Ble 
- Šoštanj Topolšica (20) . 

1. D O L - ž e n s k e , 11. kro( 
Šempeter: Savinjska Šemp* 
ter-Formis Bell Miklavž (20' 

K E D E U A 1 3 . 1 . 

KOŠARKA 
Savinjska liga, play - oii 

od 5. - 8. mesta Gornji Gr* 
- Prebold ( 8 ) , Polzela - P' 
rižlje (9.15), polfinale za p' 
vaka Veterani Laško - Loči" 
(10.30), Velenje - Gomilsl« 
(11.45) . 

S R E D A 16.1. 

Koračev pokal , 6. krož 
Laško: Pivovarna Laško - Pr'̂  
kom Treft (18.30). 
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Bogatinov 
nima ralca 

Celjani že začeli s pripravami, Šmarčani in Velenjčani 
jutri - Publikum ni več prvak 

Na nedeljskem turnirju če
tverice v malem nogometu 
na odboj so nogometaši 
CMC Publikuma nadigrali 
oba tekmeca, vendar v pol-
finalu proti Olimpiji niso iz
koristili idealnih priložno
sti. Srečanje se je končalo 
neodločeno, pri izvajanju 
sedemmetrovk pa je vrata 
zgrešil Vladislav Lungu in 
Publikum ni obranil naslo
va prvaka, ki si ga je prii
gral lani v Kopru. 

V boju za tretje mesto os
labljeno Primorje ni bilo do
rasel nasprotnik. Tudi final
na tekma ni bila zanimiva, 
saj so gostitelji zlahka (s 6:2) 
opravili z Ljubljančani. V po
nedeljek je trener Mari jan 
Pušnik zbral svoje varovan
ce na uvodnem treningu, kjer 
je testiral njihovo pripravlje
nost. » D o 16. januarja b o m o 
vadili v dvorani Golovec in 
na zunanjih igralnih površi
nah, ki pa so zamrznjene. V 
petih dneh v Poreču b o m o 
odigrali dve tekmi, z zagrebš
kim Dinamom in ruskim pr-
vol igašem. Naslednji nas
protniki doma bodo Želez
ničar, Domžale in Aluminij . 
Med 13. in 17. februarjem bo
mo znova v Poreču, kjer bo
do odlični klimatski pogoji 
za piljenje forme pred zgod
njim začetkom spomladan
skega dela prvenstva,« je uvo
doma povedal Pušnik. V igral
skem kadru je le nekaj spre
memb. »Zapustila sta nas na
padalca Kousal in Sivko, pred 
odhodom je tudi Šumoliko-
ski, ki se dogovarja s češkim 
prvoligašem. Verjetno bomo 
pridobili dosedanjega napa

dalca Maribora P ivovarne 
Laško Andreja Kvasa, ki si
cer že vadi z nami, vendar 
do končnega dogovora med 
vodstvi klubov še ni prišlo.« 

Čeprav imajo Mariborča
ni sedaj kopico igralcev ko
nice napada, se Kvasu zlepa 
ne bodo odrekli brez primer
ne odškodnine, čeprav mu je 
pogodba potekla. A slej ko 
prej se bodo tudi vdali, kajti 
očitno zanj drugih resnejših 
ponudb ni. Po drugi strani pa 
ga Publikum sedaj še bolj po
trebuje kot pred nekaj dne
vi. Oliverju Bogatinovu so 
odkrili benigno formacijo na 
desni stegnenici. Sledil bo 
operativni poseg, zaradi 
okrevanja pa bo odsoten do 
konca sezone. Razplet je ce
lo srečen, saj je pri takšnih 
zadevah vedno prisoten sum 
na rakasto tvorbo. Nas lov 
»Bogatinov ima raka« v enem 
od slovenskih časnikov pa ni 
bil le ponesrečen, t emveč 
predvsem čustveni udarec za 
Bogatinova. 

Čakajoč na 
Prašnikarja 

Jutri ob 10. uri bodo po 
enomesečnem premoru s pri
pravami na jesenski del pr
venstva začeli tudi pri Eri 
Šmartnem. »Šmarske vijoli
ce« so bile najprijetnejše pre
senečenje prvega dela sezo
ne v ligi Simobil. Novinci v 
ligi so podaljšani jesenski del 
končali na odličnem 5. me
stu z enakim številom točk 
(29) kot nogometaši C M C 
Publikuma. Odlični so bili tu
di v pokalnem tekmovanju. 

saj so izločili tri prvoligaše 
in se zasluženo uvrstili v pol-
finale, kjer se bodo pomeri
li z drugoligašem Alumini
jem. Šmarčane tako čaka na
porno nadaljevanje sezone in 
zato je bilo že pred začetkom 
priprav jasno, da bodo mo
rali v klubu okrepiti igralsko 
zasedbo, če bodo želeli us
pešno nastopati na obeh »fron
tah«. Novinca v Šmartnem sta 
21-letni vezn i igralec Ilija 
Radelovič in 30-letni bočni 
igralec Aleš Turk. Prvi je bil 
v Šmartnem na preizkušnji 
ž e avgusta in je zadovolj i l 
klubska pričakovanja. Pred 
pr ihodom v Šmartno je bil 
član Mogrema iz Budve, z Ero 
pa je podpisal pogodbo do 
konca naslednje sezone. Zgor-
njesavinjčan Aleš Turk je v 
jesenskem delu sezone igral 
za Živila Triglav in se je to
rej vrnil k bivšemu trenerju 
iz Kranja, Stanetu Bevcu. Pri 
Eri pa se v teh dneh dogovar
jajo še s štirimi igralci iz dveh 
slovenskih klubov. Pričako
vano je predvsem sodelova
nje s »Prašnikarjevim« Mari
borom, vendar je potrebno 
počakati, da bodo igralsko za
sedbo najprej uredili v Ljud
skem vrtu. V Šmartnem ne 
žel i jo povprečnih igralcev, 
ampak nogometaše, ki bi se 
dostojno borili za uvrstitev 
v prvo postavo. Izostrila se 
je tudi konkurenca med tuj
ci, saj so v Šmartnem s pri
hodom Radeloviča presegli 
»dovol jeno« številko in se bo
do morali Vico, Teinovič, Po-
jič in Radelovič močno po
truditi za uvrstitev v prvo eki
po. Čeprav se je veliko govo-

Andrej Kvas: »Ob dogovoru uprav 
obeh klubov s prilagoditvijo v no
vem moštvu ne bom imel nikakr

šnih težav!« 

rilo, da naj bi najboljša šmar-
ska igralca Jovica Vico in Da-
libor Teinovič odšla v kak
šen močnejši klub, je direk
tor Ere Šmartno Jože Krajnc 
pregnal vse strahove: » M i v 
klubu nismo dobili nobene 
zahteve za kateregakoli na
šega igralca. Vsi imajo skle
njene pogodbe do konca le
tošnje sezone, tako da brez 
soglasja kluba ne morejo odi
ti .« Pred začetkom tekmoval
nega dela bodo Šmarčani do 
26. januarja trenirali na do
mačem stadionu in v telovad
nici osnovne šole. Nato naj 
bi se odpravili na enoteden
ske priprave v Istro (Poreč ali 
U m a g ) , kjer bodo odigrali tri 
prijateljske tekme. Od tam 
se bodo vrnili v Šmartno ob 
Paki in nadaljevali priprave 
do začetka prvenstva. V klu
bu so se že dogovoril i za pri
jateljske tekme z drugoliga-
ši Dravo, Dravogradom in ma
riborskim Železničarjem ter 
tretjeligašem Krškim. Načr
tujejo pa tudi tekme z moč
nejšimi klubi, predvsem s tu
jimi. Do 24. februarja naj bi 
skupno odigrali 8 do 10 te
kem. V nadaljevanju lahko 
torej okrepljena Era pričakuje 
ponovitev uspešnih nastopov 
v drugem delu prvenstva in 
se upravičeno nadeja uvrsti
tve v finale slovenskega po
kala. 

PETRA Š A F R A N 
D E A N ŠUSTER 

Foto: GREGOR KAT IC 

PANORAMA 

GOODVEAR LIGA 
13. krog: Budučnost - Pi

vovarna Laško 72:92 (51:59, 
35:42, 15:19); Lerič 19, Duš-
čak 17, Green 15, Walker 14, 
Pavič 13, Jurak 10, Vujičič, 
Novak 2. Vrstni red: Union 
Olimpija 27, Gibona 25, Pi
vovarna Laško 24, Krka, Bu
dučnost 23, Sloboda Dita 22, 
Široki Brijeg, Zadar 21, Split 
20, Triglav osiguranje 17, Geo-
plin Slovan 15, Bosna 14. 

H V P O L I G A 
11. krog: Elektra - Savinj

ski Hopsi 85:87 (75:75,52:52, 
38:30, 22:15); Rizman 27, 
Marinkovič 15, Kaličanin 14, 
Popovič 13, Tajnik, Šaporac 
8; Hughes 24, Tovornik 18, 
Perkovič 15, Čatovič, Ruči-
gaj 9, Kadič 6, Cizej 4, Devči-
č 2. Alpos Kemoplast - Loka 
kava 99:76 (71:55, 49:41, 
33:23); Kahvedžič 27, Nova-
kovič 23, Spahič 12, Ribezi 
10, Novak 8, R Maček 6, Ko
čar 5, A . Maček 4, Dakovič 1. 
Triglav - Rogla 91:80 (61:54, 
41:33, 20:21); Dundovič 25, 
Badžim 19, Šporar 12, Sivka 
7, Zinrajh, Mazija 6, Benič 
2. Vrstni red: Savinjski Hop
si, Helios, Triglav 18, Zagor

je 17, Alpos Kemoplast (tek
ma manj). Kraški zidar, Ro
gla, Loka kava 16, Elektra 14, 
Koper (tekma manj) 13. 

1. SKL - ženske 
10. krog: Sežana - Sloven

ske Konj ice 85:71 (65:48, 
37:25, 16:13); Kvas 18, Lu-
bej 17, Javornik, Furman 12, 
Klančnik 8, Ajdnik 3, Gaber-
šek 1. Vrstni red: Jesenice 21, 
Lek Jezica 20, ŽKD Maribor 
19, Odeja 17, Slovenija mla
de, Sežana 13, Pomurje 12, 
Slovenske Konjice 11. 

SAVINJSKA 
KOŠARKARSKA 

LIGA 
9. krog: Veterani Laško -

Parižlje 68:85, Gornji Grad 
- Polzela 76:80, Ločica - Ve
lenje 88:64, Nazarje - Gomil-
sko 63:88. Končni vrstni 
red: Vepol Velenje, Veterani 
Pivovarna Laško 16, Ločica, 
Gomilsko, Polzela 15, Gor
nji Grad, Prebold 13, Pariž
lje 12, Nazarje 10. 

O D B O J K A 

10. krog: Šoštanj Topolšica 
- Calcit Kamnik 0:3. Vrstni red: 
Kamnik 27, Salonit 22, Fuži-
nar 19, Bled 17, Pomurje, Stav-
bar 14, Granit 10, Šoštanj, Žu-
žemberg 9, Olimpija 6. 

NOGOMET 

MALI NOGOMET 
N A ODBOJ 

Finalni turnir zimske lige, 
polfinale: C M C Publikum -
Olimpija 5:6 (1:1) ; Jožef 2, 
Križnik, Gobec, Radosavljevič; 
Puc 2, Barun, Najdenov, Seli-
movič, Tiganj. Za 3. mesto: 
CMC Publikum - Primorje 10:5 
(5:1); Pečnik 3, Lungu 2, Jo
žef 2, Čadikovski, Bojovič, 
Mlakar (ag) ; Grželj, Krstič, Ri-
barič, Mlakar, Gobec ( a g ) . 
Vrstni red: 1. Maribor Pivo
varna Laško, 2. Olimpija, 3. 
CMC Publikum, 4. Primorje. 

^ b a n k a c e l j e 
v B a n k i C e l j e v s e m v a m , ki bi si 
radi og leda l i svetovno prvens
tvo v nogometu v Koreji in 
na Japonskem v letu 2002, 
a n i m a t e d o v o l j las tn ih f i n a n č 
n ih s r e d s t e v , nudimo ugodne 
potrošniške kredite. K red i t i 
s o n a m e n s k i z o d p l a č i l n o d o b o 
m a k s i m a l n o d o 3 let, o b r e s t n a 
m e r a p a j e z e l o u g o d n a . V p r i 
m e r u uv rs t i t ve n o g o m e t n e r e 
p r e z e n t a n c e S loven i j e v n a s l e d 
nji k r o g t e k m o v a n j a , v a m b o 
m o o b r e s t n o m e r o , č e b o s t e v 
č a s u uv rs t i t ve k o m i t e n t b a n k e , 
š e d o d a t n o zn i ža l i . 

NA KRATKO 
Ljubljana: Na strelišču strelske z v e z e je bilo tretje kon

trolno tekmovanje v streljanju s standard zračnim orožjem. 
Najboljši so se uvrstili v državno reprezentanco, ki jo prvi 
nastop čaka„že v soboto na meddržavnem tekmovanju v 
Rušah. Uspešno so nastopili tudi strelci iz naše regije. Pri 
članih s standard zračno pištolo je bil prvi Cveto Ljubic iz 
strelskega društva Slovenske Konjice pred Petrom Tkalcem 
iz strelskega društva Dušan Poženel . Pri članicah je v isti 
kategoriji slavila Ksenja Maček iz SD Dušan Poženel . Uspe
šni so bili tudi mladinci kluba iz Rečice. Mateja Albreht je 
bila tretja, Natalija Bukovec in Uroš Taškar pa sta osvojila 
šesti mesti. P.Š. 

San Sebastian: Žalske rokometašice se bodo v šestnajsti
ni finala pokala EHF pomerile s špansko ekipo A K A B A Be
ra Bera iz San Sebastiana. Upravi obeh klubov sta se dogo
vorili, da bosta obe tekmi odigrani v Španiji. Trener Bojan 
Voglar španske ekipe ne pozna, vendar si želi uvrstitve v 
nadaljnje tekmovanje. S tem, da bodo obe tekmi v Španiji, 
so v žalskem klubu prihranili pri stroških, ki niso majhni. 
Rokometašice so zdrave ter fizično in psihično dobro pri
pravljene. V San Sebastian so prispele že v torek. Drevi jih 
čaka prva tekma, druga pa bo odigrana v soboto opoldne. 
Obe bosta sodila Luksemburžana Bertemes in Donven. T.T. 

Celje, Tržič: MinuH vikend se je s finalnimi nastopi kon
čalo ekipno državno prvenstvo v kegljanju za mladince in 
mladinke za leto 2002. Pri mladinkah je zmagala ekipa Bresta 
iz Cerknice s 5370 podrtimi keglji. Prva ekipa Miroteksa 
(Razlag, Fidel, R. Savič, N . Savič) je bila druga s 5247 podr
timi keglji, druga ekipa Miroteksa (Vučenovič , Gluvič, Ko-
Ijič, Kozmus) pa je s 5110 podrtimi keglji osvojila tretje 
mesto. Prvi dan finala je bila najboljša posameznica Celjan-
ka Andreja Razlag, ki je podrla 466 kegljev, drugi dan pa je 
najboljši rezultat s 463 podrtimi keglji dosegla njena klub
ska kolegica Barbara Fidel. P.Š. 

CMC Publikum v dvorani Tabor: stojijo z leve f i^iott rapeut Tanjsek, Rddosavljevič. Fornezzl , Čadikovski, Pušnik, Križnik, Gorenak, dr. Oordevič, 
čepijo Pečnik, Brulc, Bojovič, Lungu, Jože f , Koren in Gobec. 



Uspešno potovanje 
v svet kristala 

Po predlogi Konjičana Zlatka Magdiča so v Dekorju izbrusili serijo šestih 
miniatur 

Kristalne mojstrovine, ki 
jih ustvarjajo v podjetju De
kor iz Kozjega, poznajo na 
dvorih kraljev in v predsed
niških palačah. Zato naj
brž ni kar tako, če nekomu 
uspe priti v krog oblikoval
cev in brusilcev, katerih iz
delki so znani po vsem sve
tu. Zlatku Magd iču iz Slo
venskih Konjic je uspelo 
prav to. Pred dvema mese
cema je iz Kozjega prišla se
rija kristalnih miniatur, ki 
so jih v Dekorjev! art delav
nici Gry izbrusili po njego
vi zamisli. 

Zlatko Magdič je na Ko
njiškem, pa tudi drugod po 
Sloveniji znan predvsem kot 
bivši bobnar in menadžer an
sambla Štajerskih 7. Z glas
bo in za glasbo je ž ivel sko
raj vse svoje življenje. Igral 
je v kar dvanajstih ansamb
lih, nato pa je pri petinštiri
deset ih p r e d v s e m zaradi 
zdravja in še nekaterih dru
gih okoliščin moral izpreči. 
Cena, ki jo je plačal za neiz
merno ljubezen do glasbe, je 
bila sicer ze lo visoka, ven
dar ni obupal. Posvetil se je 
tistemu, kar mu je vedno bi
lo iz jemno velik izz iv , a zanj 

nikoli ni našel časa - grafič
nemu obl ikovanju . Zadnji 
dve leti je sicer na oblikoval
skem področju stopal bolj po
časi in previdno, v zadnjem 
času pa se je temu poslu pre
dal v celoti. In če sodimo po 
prvih izdelkih, ki nosijo tu
di njegov podpis, je to storil 
ze lo uspešno. Šest kristalnih 
izdelkov, na katere so po Mag-
dičevi zamisli Dekorjevi bru-
silci mojstrsko upodobili slo
vensko planinsko spominči
co, gre dobro v prodajo. 

Nekaj izletov v grafično ob
likovanj e je Magdič naredil 
že v času, ko se je aktivno 
ukvarjal z glasbo. Leta 1975 
je, na primer, za eno od pri
morsk ih z a l o ž b ilustriral 
otroško slikanico, njegov je 
Cicibanov koledar - pobar-
vanka, namenjen otrokom od 
4. do 8. leta, za priznane vi
nogradnike je oblikoval na
lepke za steklenice, nekate
rim uspešnim slovenskim an
samblom pa je pripravil ce
lostno grafično podobo . Ze
lo ponosen je tudi na novo 
»ob leko« , ki jo je skupaj z zaš
čitnim znakom Bočko nare
dil za Pekarstvo in testeni-
narstvo Boč. 

K o je konec devetdesetih 
dokončno zaprl za sabo vra
ta poklicnega ukvarjanja z 
glasbo, je Zlatko Magdič po
globil prijateljske in poslov
ne vezi z Jožetom Božičkom, 
direktorjem Dekorja. Spoz
nala sta se ž e nekaj let prej, 
ko so v Koz jem po njegovi 
zamisli izdelali kristalne spo
minske skulpture za promo
cijo ansambla Štajerskih 7, 
ki je bila na podsreškem gra
du. Ob Božičkovi spodbudi 
je kasneje oblikoval celost
no grafično podobo za pod
jetje Okolus iz Podsrede in 
za kmetijo Hohnjec iz Bistri
ce ob Sotli, z vodjo art de
lavnice Gry Francijem Čer-
nelčem pa sta oblikovala Koz
jansko miniaturo, risbe dva
najstih kozjanskih vasi, ki so 
našle svoje mesto tudi na lan-
skera s tenskem koledarju 

podjetja Okolus. Pred dvema 
letoma je izdelal tudi celost
no grafično podobo za prvi 
Kozjanski sejem, na drugem 
pa je sodeloval kot umetniš
ki svetovalec. » M o j i predni
ki po mamini strani izhajajo 
iz Bučke Gorce ,« pojasnjuje 
veliko pripadnost tej pokra
jini, za katero pravi, da je pra
va dolina miru in neizčrpen 
vir energije. 

Od Kozjanskega do sveta 
kristala pa je bil le en korak. 
Ko mu je Jože Božiček pred
lagal, naj pripravi kaj zani
mivega za božično-novolet-
ni program, se je dela lotil z 
vsem srcem in z vsem svo
jim znanjem. Za dokončno 
podobo šestih kristalnih iz
delkov, za katere je pripra
vil tudi katalog in embalažo, 
je izbral malo znano planin
sko spominčico. Ker ga s svojo 

lepoto in upornostjo spomi
nja na Slovenijo. 

S kristalnimi miniaturami 
pa se M a g d i č e v o sodelova
nje s steklarskimi mojstri še 
zdaleč ni končalo. Z risalne 
deske je prav te dni snel ris

be za tri i zde lke novega pro 
jekt Lady 2002, pri katerem 
je prvič posegel tudi v obli
ko. Izdelki naj bi luč ugle
dali nekaj dni pred Valenti
n o v i m . 

J A N J A I N T I F M « 

Zlatko Magdič 
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Trgatve 
v snegu 
in ledu 

Prve ledene trgatve vinogradnikov Konjiškega - Tri 
generacije vinogradnikov z istim imenom in priimkom -

Zimski vinogradniki, ki deskajo na snegu in smučajo 
To, kar je bi lo pretekla 

leta za v inogradnike ne
mogoče, zadnje tedne ni 
več. Na Konjiškem so imeli 
kar štiri ledene trgatve, za 
katere mora biti tempera
tura zraka tri dni zapored 
vsaj minus 6 s topinj , 
grozdje pa mora vsebova
ti zadostne količine slad
korja. 

Trgatve so pripravili v vi
nogradih Topolškove turi
stične kmeti je Urška, ko
njiškega podjetnika Straš-
ka, podjetja Zlati grič in 
mladega vinogradnika Ra
da Brgleza. Tridesetletnik 
iz Polen pri Slovenskih K o 
njicah je pripravil svojo pr
vo ledeno trgatev. 

V Brg lezovem vinogradu 
je bilo mrz lo jutro, na ter
mometru je kazalo minus 
devet stopinj. Zbrali so se 
sorodniki , prijatelji in 
znanci iz bližnje okol ice , ki 
jih je bolj ah manj z e b l o . 
Nekateri so si celo poma
gali z rokavicami. Trgali so 
renski rizling, za razl iko od 
drugih vinogradnikov, pri 
katerih prednjači laški riz
ling. V sodih bo pr ib l ižno 
sto litrov ledenega vina. 

Rado Brglez (uradno se 
imenuje Konrad Brg lez ) je 
že tretja generaci ja v ino 
gradnikov z istim i m e n o m 
in pr i imkom. Po podatkih 
iz starodavnih listin konjiš
kih grofov Windischgraet-
z o v gospodari rodbina na 

tej kmetiji vsaj dve stoletji 
in pol . Mladi v inogradnik 
se posebej posveča v i n o 
gradniš tvu in kletarjenju 
zadnjih šest let, odkar je ure
dil na domači zeml j i hek
tar novega nasada. M e d pet 
tisoč trsi prevladujeta laški 
in renski l iz l ing, ima trami-
nec, sauvignon ter sivi pi-
not. Dosedanje izkušnje je 
že le l nadgraditi s svojo pr
v o ledeno trgatvijo, obenem 
že razmišlja o naslednji z i 
mi, o morebitnem izboru ali 
j agodnem izboru. 

Na zemlj i dela skupaj z 
oče tom Konradom in ma
m o Drag ico , ki imata še 
svoj vinograd, z osemsto tr
si. Pri delu se j im pridruži 

Radova življenjska sopotni
ca Mojca . Ob predšolskih 
otrocih T i lnu in Piji se ji
ma za naslednika oči tno ne 
bo treba bati. Sicer pa se 
mladi vinogradnik posveča 
vinogradništvu po službi v 
konjiškem Koplastu, kjer je 
kont ro lor kakovost i . Tudi 
oče in mama, ki sta ž e v po
koju, sta se ukvarjala s kme
tijstvom po službi. Doma je 
ostal sin Rado, dva sinova 
živita v Slovenskih Konji
cah. 

V lepih krajih ž iv i jo , ki 
privlači jo ljudi od blizu in 
daleč. Družina se pogos to 
odpravi na R o g l o , kjer Ra
do zadnjih pet let predvsem 
deska na snegu. Včasih, ko 
je b i lo več prostega časa, je 
tudi prepeval v konj iškem 
pevskem zboru Strune. V 
pole tnem času odidejo vsa
ko leto na morje, v Istro. 

Kaj bodo pili 
Gorenjci? 

Tik pred bož ičem so se ve
seli l i p rve l edene t rgatve 
laškega rizlinga v Kr iževcu, 
vasic i m e d Stranicami in 
Z r e č a m i . Ime l i so j o na 
priznani turistični kmetiji 
Urška, ki je lani praznova
la deseti rojstni dan. V ino 
gradnik Tone Topolšek ima 
pr ibl ižno hektar vinograda, 
s trsi laškega rizl inga, be
lega pinota, r izvanca, mo
dre frankinje, renskega riz
linga... Na ledeni trgatvi so 
se Topo l škov im pridruži l i 
prijatelji ter nekateri gosti . 

Vinogradnik Tone , ki je 
prejel za v ino ž e precej me
dalj radgonskega sejma, je 
zaposlen kot vodja vzd rže 
vanja avtocestnega odseka 
Maribor-Vransko. Soproga 
Vilma se je povsem posve
tila delu na domači turistični 
kmetiji ter je med drugim 
predsednica Združenja tu
rističnih kmetij Sloveni je . 
Pomagata j ima sin in hči 
(po kateri se kmetija ime
nuje) ter drugi domači . Tu
ristična kmetija je prejela 
številna priznanja, tudi tu
ja, obiskujejo pa jo celo po
samezniki iz eksotičnih dr
žav kot so Mehika, Izrael in 
Japonska. Zgovorno je dejs
tvo , da so na kmetiji Urška 
odprli prvi apartma za po
trebe inval idov v Slovenij i . 

Prve ledene trgatve laške
ga r izlinga so se decembra 

prav tako veseli l i v vinogra
dih konjiškega podjetnika 
Štefana Straška, kjer so 
imeli lani suhi jagodni iz
bor. Sicer pa postaja Stra-
šek največji zasebni v ino
gradnik Štajerske, ki ima 
trenutno 18 hektarjev v ino
gradov (s pribl ižno devet ti
soč trsi, ki jih b o d o zasadi
li v tem letu, se bo ž e prib
ližal številki 20 hektar jev) . 
Polovica vinogradov je v ko
njiški, druga p o l o v i c a v 
šentjurski občini (kjer so ne
kaj zeml je odkupil i od dru
žine pevke in igralke Tanje 
Ribič) . M e d trsi prednjači-
jo renski in laški r izl ing ter 
modri pinot . Na zadnjem 
l jubl janskem m e d n a r o d 
nem vinskem sejmu so po
delili Straškovemu vinu ž e 
zlato ter srebrno medal jo . 
Obenem so začel i s pospe
šenim trženjem s p o m o č j o 
trgovskega potnika, ki za
čenja v tem tednu orati le
dino še na Gorenjskem. 

Za v inograde enega naj
bolj zaposlenih podjetnikov 
celjske regije posebej skr
bi redno zaposleni inženir 
agronomije Tone Gošnik iz 
N o v e vasi pri Konjicah. Si
cer pa se je Štefan Strašek 
spoznal z v inogradniš tvom 
ž e v rodnem Gaju v Šmarju 
pri Jelšah, kjer so imeli ve
lik v inograd. Najbolj znan 
je kot lastnik konjiške M e 
sarije Strašek (s 170 zapo
s len imi ) , od predlani je še 
30-odstotni lastnik Celjskih 
mesnin. V družinski mesa
riji dela vsa Straškova dru
žina, vsi trije otroci in so
proga Marjeta , ki ima na 
skrbi gostinski del . Delav
ni podjetnik si »spoči je« med 
d e l o m na vel iki kmetiji v 
Brezju pri Slovenski Bistri
ci, kjer ima najrajši delo na 
traktorju. 

Sredi decembra je bila še 
ledena trgatev laškega riz
linga na dva tisoč trsih vi
nogradov konjiškega kme-
tijsko-proizvodnega podjet
ja Zlati grič (p rvo ledeno tr
gatev so imeli leta 1991). Vsi 
njihovi vinogradi so v Škal-
cah pri Slovenskih Konji
cah, na 80 hektarjih povr

šin, kjer je nič manj kot 230 
tisoč trsov. Zlati grič redno 
sodeluje na različnih oce
njevanjih ter prejema med 
drugim zlate medalje. Kot 
vodja v inogradniške proi
zvodn je dela dvanajsto le
to inženir agronomije De
jan Brečko iz Stranic (tudi 
vodja vzdrževanja konjiške
ga gol f igrišča, sicer sin pr
vega moža Uniorjevega tu
rizma Maksa Brečka) , eno-
loški del je na skrbi Konji--
čana Jožeta Topolška (bra
ta Toneta Topolška s prej 
omenjene turistične kmetije 
Urška) . Večino vina proda
jo v celjski regiji. 

V Zlatem griču, ki je bil 
pred le tom 1991 T O Z D ko
njiške kmetijske zadruge, je 
v ospredju p r o i z v o d n j a , 
predelava in prodaja grozdja 
oz i roma jabolk. N j e g o v tu
ristični del obsega lani zno
va odprto najstarejše evrop
sko gostišče Gastuž, starin
ski v inotoč v Škalcah, golf 
vadbišče in igrišče ter dve 
maloprodajni t rgovini . 

Podpredsedniic 
vinogradniicov 

Na Kon j i škem so ime l i 
pred nekaj tedni tudi trga
tev jagodnega izbora char-
donnaya, ki jo je pripravi
la sadjarsko-vinogradniška 
družina A n d r e j a in Jožice 
Založnik iz Škalc. Za raz
liko od ledene trgatve tem
peratura za jagodni izbor ni 
pomembna, bistveni sta čim 
višja vsebnost sladkorja ter 
načetost j agod z ž lah tno 
gn i lobo . Tako je bila Založ-
nikova trgatev na lep, topel 
poznojesenski dan. 

Z a l o ž n i k o v i , ki imajo 
med zasebnimi vinogradni
ki Konjiškega največ različ
nih priznanj za najboljša vi
na, trgajo na posebnih trga
tvah že od leta 1994. V pre
teklih letih so pripravljali 
pozne trgatve, jagodni izbor 
ter suhi jagodni izbor. Lani 
je bil njihov suhi jagodni iz
bor na ocenjevanju Kmeti j 
sko gozdarskega zavoda v 
Mariboru najvišje ocenjeno 
v ino na preglednici letnika 

2000, leta 2000 je bil char-
donnay izbor prvak sorte na 
ocen jevan ju kmet i j skega 
sejma v Gornji Radgoni . . . 

Zaradi priznanj v ino laž
je prodajo, predvsem na dor 
mačiji , kjer stekleničijo od 
leta 1992 (takrat so bili na 
Konj iškem prvi zasebn ik i ) . 
Skoraj ves pridelek buteljč
nega vina prodajo pred bo
ž ično novole tn imi prazni
ki, p redvsem tistim, ki ku
pujejo poslovna darila. Za
ložnikovi so prav tako vklju
čeni m e d p o n u d n i k e na 
Podpohorski vinski cesti, ki 
poteka po različnih občinah 
(med prodajalce vina na do
m u ) . 

V domačih Škalcah ima
jo hektar vinograda s prib
l i žno štiri tisoč trsi. Prevla
duje chardonnay, imajo tudi 
laški in renski r izl ing. Z vi
nogradniš tvom se ukvarja
jo skupaj s sadjarstvom ter 
imajo dobre tri hektarje sa
dovnjakov. Oboje je stara 
družinska tradicija, zato se 
je sedanji gospodar Andrej 
Za ložn ik izobraz i l v Mari
boru za kmetijskega tehni
ka sadjarsko vinogradniške 
smeri. Zakoncema prisko
čita na p o m o č sinova Mati
ja, ki je v Ljubljani študent 
kemije, in osnovnošolec M i 
ha ter sorodniki in prijate
lji. Andrej in Jožica Za lož
nik, ki je po poklicu slašči-
čarka, sta se povsem posve
tila domači kmetiji . 

Pri Za ložn ikov ih ž e dol
ga leta nimajo več ž iv ine . 
Tako si lahko vsako leto pri
vošči jo nekaj dni oddiha na 
morju, na otoku Krku. Bli
zu doma je Rogla, zato so 
vsi štirje d ruž insk i člani 
smučarji, le gospodinja je 
zadnja leta za bele poljane 
manj navdušena. 

Zakonca sta vključena v 
V i n o g r a d n i š k o v inarsko 
društvo Slovenske Konjice, 
ki mu predseduje podjetnik 
Jože Tominšek. Andrej Za
ložnik je bil pred desetlet
jem v iniciat ivnem odboru 
za ustanovitev društva ter je 
ž e vsa leta podpredsednik 
društva. 

B R A N E J E R A N K O 

Rado Brglez je med vinogradniki, ki so pripravili ledeno trgatev, najmlajši. 

Štefan Strašek postaja največji 
štajerski vinogradnik. 

a razliko od ledenih trgatev je bila trgatev Založnikovega jagodnega 
«oora na lep poznojesenski dan. Kmetijski tehnik Andrej Založnik in 
soproga Jožica, sicer po poklicu slaščičarka (na fotografiji levo), sta se 

povsem posvetila sadjarstvu in vinogradništvu. 
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Zgorela je v stanovanju 
Pretekli vikend na Celjskem kar trije požari - V Svetelki pri Dramljah samomor? 

Zatem ko so ceste na Celj
skem na novega leta dan 
že terjale prvo smrtno žr
tev, se je črna kronika mi
nuli vikend nadaljevala še 
s tremi večjimi požari, eden 
se je celo končal s smrtno 
žrtvijo. 

Nekaj minut čez petnajsto 
uro v soboto, 5. januarja, je 
zagorelo v podjetju za proi
zvodnjo elektro omaric, ko
mandnih pultov in ožičeva-
nje Baumiiller v Slovenskih 
Konjicah. G m o t n o škodo 
ocenjujejo na okrog deset mi
lijonov tolarjev, nam je po
vedal direktor podjetja A n 
ton Ilešič, nastale razmere 
te dni ž e uspešno sanirajo. 
Ogenj k sreči ni izbruhnil v 
proizvodnih prostorih, am
pak v čajni kuhinji, in se na
to razširil še v sosednje pi
sarniške prostore. »Vzrok za 
požar še ugotavljamo,« k te
mu dodaja direktor Policij
ske uprave Celje Edvard 
Mlačnik. V kuhinji, kjer je 
zagorelo, naj bi takrat nek

do od zaposlenih tudi kadil, 
ogorek pa po vsej verjetno
sti odvrgel v koš za smeti, kar 
bi lahko bil vzrok za požar. 

Gorelo kot za 
stavo 

Nedeljsko popoldne pa sC 
ognjeni zublji vzplamtel i v 
Peclju pri Podčetrtku. Ogenj 
se je s podstrešja razširil na 
ce lo tno gospodarsko po
slopje, last Ivana Vajdiča, na 
čigar kmetiji so imeli rav
no tisti dan koline. Pet go
vedi in osem prašičev, ki so 
bili še v hlevu, in nekaj kme
tijskih strojev so pred uni
čujočim ognjem rešili pra
vočasno, skoraj popolnoma 
pa je zgorela krma. Ker so 
gasilci posredovali hitro, so 
prepreči l i , da bi se ogenj 
razširil še na bližnjo stano
vanjsko hišo. V požaru, ki 
ga je gasilo kar 43 gasilcev, 
ni bil nihče ranjen. Škodo 
ocenjujejo na okrog pet mi
lijonov tolarjev. Tudi tukaj 

je odgovor na vprašanje, za
kaj je zagore lo , še neznan. 
Kriminalisti s preiskavo še 
vedno niso končali. 

Je naredila 
samomor? 

»Nekaj pred petnajsto uro 
v soboto je v Svetelki pri 
Dramljah zagorelo še v stano
vanju last 44-letne J.J. Do po
žara, katerega so pogasili so
sedje in gasilci, je prišlo v ku
hinji večstanovanjske hiše. Re
ševalci niso mogli pomagati 
lastnici stanovanja, ki je na kra
ju umrla,« je zapisano v poli
cijskem poročilu. Gre za 44-
letno J.J., invalidsko upoko
jeno učiteljico, nekoč zaposle
no v osnovni šoli v Dramljah. 

V Primožu pri Ljubnem je 
v ponedeljek, 7. januarja, 
prišlo do požara na starejši 
zapuščeni stanovanjski hi
ši, last B.K. Ogenj je povzro
čil za okrog milijon in pol 
tolarjev škode. Kot vse ka
že, je zagorelo zaradi dotra
jane in razpokane krušne pe
či, v kateri je lastnik pred tem 
zakuril . 

Najverjetneje gre za sa
momor , čeprav preiskava še 
ni končana. Omenjena naj 
bi prerezala cev plinske je
klenke in zakurila podboje 
kuhinjskih vrat. Ženska je 
umrla zaradi zadušitve oz i 
roma močnih opekl in , saj 
so ji le-te prekrile kar 85 od
stotkov telesa. Videti je bi
lo , da je umirala v strašan

skih mukah, saj naj bi na tleh 
našli šope las, na zaklenje
nih vhodnih vratih pa ni bi
lo kljuke. Se je kljub vse
mu v zadnjih trenutkih že
lela rešiti? 

Štiriinštiridesetletnica naj 
bi imela hude psihične teža
ve, smo izvedeli od njene bliž
nje sosede. Dvakrat naj bi se 
že zdravila v psihiatrični bol
nišnici, jemala številne tab
le te ' in hodila po injekcije. 
Ko so zdravila popustila, pa 
so se začeli »napadi« . Tako 
naj bi se počutila od promet
ne nesreče, v kateri se je pred 
leti huje ranila, pravijo ne
kateri, saj je v času, ko je še 
bila zaposlena, veljala za eno 

bolj izobraženih oseb na šo
l i . _ 

» Ž e lani oktobra je znala 
povedati, da bo skočila sko
zi okno ,« nam pripoveduje 
njena znanka, ki jo je njena 
smrt šokirala, saj naj bi svojo 
namero zaupala tudi drugim 
in nadaljuje: »Oktobra se je 
to tudi res zgodi lo . Skočila 
je skozi okno osem metrov 
g loboko na beton. Misl im, 
da je bila zaradi z lomov v bol
nišnici dober mesec dni. Tri 
dni pred usodnim januarjem 
ni nič jedla, vseskozi je se
dela ob oknu.« 

Sedaj že pokojna J.J. ima 
17-letno hčerko, ki živi v Ma
riboru, zadnja leta pa je z njo 

živel 44-letni Boris N . , ki naj 
bi zanjo skrbel po svoji naj
boljši moči . »Voz i l jo je k 
zdravniku, zanjo hodil v tr
g o v i n o , ji stal ob strani, 
Spomnim se, da smo se vča
sih zbudili sredi noči in sli
šali, kako ji je kuhal in stre-
g e l , « pravi soseda, ki zanj ne 
najde nobene slabe besede, 
Toda 44-letni Boris, ki je bil 
na svojo izvenzakonsko part
nerico zelo navezan, in je pri
javljen na njenem naslovu, 
je zdaj ostal brez prebivališ
ča. Nima se kam vrniti, saj 
so policisti stanovanje do na
daljnjega zapečatili. 

S I M O N A ŠOLINIČ 
Foto: M N , SHERPA 

Zakaj je zagorelo pri Vajdičevih pri Podčetrtku, še ni znano. 

V konjiškem podjetju Baumiiller je zagorelo v soboto. 

N O Č N E 
m J C V E T K E 
• Erna je imela pretekli te
den dokaj nenavaden in ne
vsakdanji obisk, kar so po
trdili tudi na policiji . Neki 
neznanec je v lomi l v njeno 
stanovanje, prišel v kopal
nico in tam s sebe skrtačil 
vso umazanijo. V teh dneh 
torej bodite pozorni na nez
nane nočne kopalce v vaših 
stanovanjih. 

• Irena je zaradi ožjega vo
zišča v Ozki ulici s svojim 
a v t o m o b i l o m malo »pora-
vsala« vogal hiše. Pa naj še 
kdo reče, da v Celju imena 
ulic niso primerna in da ne 
služijo svojemu namenu. 

• M e n d a so se nekateri 
prejšnji teden hudovali , ker 
niso mogl i gledat »Pep i j e -
vega Štamper la« , saj si je 
nekdo nekje na Celjskem iz 
plastične omarice kabelsko 
razdeli lnega sistema izpo
sodil razdel i lec. 

• Bencinske črpalke so očit
no zelo vabljive za lastnike hi
trih prstov. Medtem ko si ne
kateri hitro natočijo bencina 
na račun hiše in se še hitreje 
odpeljejo, si je zadnjič nekdo 
s praznim trebuhom na Lo
pati postregel s pršutom. 
Upajmo, da mu je teknil. 

M I N I K R I M I C i 

Praznična 
ponudba 

V prazničnih dneh so ime
li celjski policisti kar nekaj 
opravka s tatici, ki si niso 
privoščili prav nič novolet
nega oddiha. Vloml jeno je 
bilo namreč v trgovino in pe
karno Klasje v Ulici 14. di
vizi je v Štorah, v prodajal
no Mik Prebold v Gubčevi 
ulici v Celju in v pisarne pod
jetja Metro v Kersnikovi ulici 
v Celju. Toda to še ni vse! 
Nekdo je v lomil tudi v fri
zerski salon Tina, ki je v 
sklopu Hotela Žonta v Šent
jurju. Odnašali so predvsem 
menjalni denar, pa še kak
šen telefonski aparat in ra-
diokasetofon so lastniki po
grešali . 

Na Kovaški cesti v Zrečah 
pa je nekdo med prazniki s 
priklopnega vozi la odnesel 
sedem platišč s pnevmati
kami. Tat se je pošteno po
trudil in si za to verjetno vzel 
kar nekaj svojega dragoce
nega časa, saj je moral od-
viti kar šestdeset vijakov. 
Lastnik S.O. je oškodovan 
za okrog milijon tolarjev. 

Slab »biznisf« 
v petek, 4. januarja, se je 

38-letni B.K. iz Žalca pove-
seli l , a le za kratek čas. 

Med tem ko je bila delavka 
Banke Celje - Ekspoziture 
Hmezad Žalec le za trenu
tek odsotna, se osemintri-
desetletnik ni moge l upreti 
skušnjavi in je iz pisarne vzel 
ter v žepe nabasal tri mili-
jončke. Po opravljenem po
slu je zapustil poslovne pro
store. Toda po uspešni ak
ciji žalskih policistov in kri
minalistov urada kriminali
stične policije celjske poli
cijske uprave, se je Žalča-
nu kmalu stemnilo pred oč
mi, saj so ga prijeli, denar 
pa vrnili. 

Nista dala 
štirje neznanci so v petek, 

4. januarja, na parkirnem pro
storu hotela Štorman na Ma
riborski cesti v Celju obsto-
pili dva mladeniča, R.B.in 
D.L., in od njiju zahtevali de
nar. Ker jima tega seveda ni
sta hotela izročiti, so ju pre-
mikasti l i . 

Ukradli vozili 
Izpred stanovanjske hiše 

v Tuncovcu pri Rogaški Sla
tini so v petek, 4. januarja, 
ukradli osebni av tomobi l 
Mercedes Benz 230 E, črne 
barve, registrske oznake CE 
59-76N. V začetku tega ted
na pa so policiste obvestili 
tudi o vlomu v stanovanjsko 

hišo v Podvinu pri Žalcu. Po
leg vrednejših predmetov so 
odpeljali tudi terenski avto 
znamke Toyota, ki so ga ka
sneje našli v Žalcu. 

Kot po 
tekočem traku 

Eden izmed celjskih nepri
dipravov se je v soboto, 5. 
januarja, odločil za ver ižne 
v lome. Najprej se je lotil sta
novanjske hiše v Skaletovi 
ulici v Celju in odnesel žen
sko torbico, moško denarni
co z različnimi osebnimi do
kumenti, mobilni telefon in 
150 tisoč tolarjev gotovine. 
Kasneje so policisti ugoto
vili, da je po vsej verjetnosti 
ista oseba testirala svoje vlo
milsko znanje tudi v dveh so
sednjih hišah v isti ulici, ven
dar se je uštel, saj mu v ob
jekta ni uspelo vstopiti. 

Pod drogom 
v Dolu pri Šmarju se je v 

ponedeljek, 7. januarja, pri 
delu huje telesno poškodo
val 45-letni S.V. iz Verač, de
lavec Elektra Celje. S sode
lavci je pomagal pri presta
vitvi električnega ožičenja iz 
starega na novi drog napelja
ve. Med podiranjem pa je sta
ri drog padel nanj in ga pri 
tem huje ranil. 

P R O M E T N E N E S R E Č E 

Usodno za pešca 
Prvega januarja se je na regionalni cesti Celje - Slo 

venske Konjice izven Križevca zgodila prometna nesre
ča, ki je terjala že prvo letošnjo žrtev. 

Štiriinšestdesetletni L.K. iz Stranic je hodil po vozišču 
proti Zečam. Za njim je pripeljal 34-letni voznik osebnega 
avtomobila R.K. iz Spodnjega Grušovja, trčil vanj in ga zbil 
po vozišču. Trčenje je bilo za pešca, ki je bil oblečen v tem
nejša oblačila in pri hoji ni uporabljal kresničke ali kak
šnega drugega odsevnega telesa, usodno. 

Izgubil oblast 
Do hujše prometne nesreče je prišlo v nedeljo, 6. januar

ja, na cesti Velenje - Huda Luknja. Enainštiridesetletni D.B., 
voznik osebnega avtomobila iz Velenja, je med vožnjo v 
levem nepreglednem ovinku izgubil oblast nad vozilom, 
zapeljal izven vozišča, trčil v nasip in se pri tem huje ranil 
Poškodovanca so prepeljali v celjsko bolnišnico. 

Radarske kontrole • 
bodo— H 

• jutri, 11. januarja, dopoldne na območju Mozirja, po
poldne pa na območju Slovenskih Konjic; 
• v soboto, 12. januarja, dopoldne na Šentjurja, popold
ne pa na območju Rogaške Slatine; 
• v nedeljo, 13. januarja, dopoldne na območju celotne 
celjske regije, popoldne pa na območju Žalca; 
• v ponedeljek, 14. januarja, dopoldne na območju Ro
gaške Slatine, popoldne pa na območju Mozirja; 
• v torek, 15. januarja, dopoldne na območju Žalca, po
poldne pa na območju Celja; 
• v sredo, 16. januarja, dopoldne na območju celotne 
celjske regije, popoldne pa na območju Šmarja pri Jel
šah; 
• v četrtek, 17. decembra, dopoldne na območju Celia. 
popoldne pa na območju Rogaške Slatine. 



Dežela 
najboljšega 

tobaka 
Trgovina s cigarami polni kubanski proračun, zato je 

prodaja na črno strogo prepovedana 
»In brez paketa havank 

mi ne hodi nazaj ,« se je še 
zadri brat za mano, ko sem 
že odhajal skozi letališka 
vrata. Ja, verjetno so le red
ki tujci, ki jim za »domačo 
nalogo« ni treba prinesti s 
Kube vsaj nekaj cigar. Po
leg ruma in že osivelega, a 
vedno vitalnega generala 
Castra, so tobakovi zavit
ki povsod po svetu simbol 
te tako posebne dežele. Mar
sikdaj so celo znak presti
ža - spomnimo se samo, s 
kakšnim vesel jem j ih je 
vlekel naš nekdanji mar
šal. 

Kubanci jih z lahkoto iz
vozijo več kot sto mili jonov 
letno, s čimer se v državno 
blagajno nateče 50 milijonov 
dolarjev, ki rešujejo prora
čun. Toda to so samo uradne 
številke, koliko cigar pa se 
na črno znajde v žepih turi
stov, je bolj ali manj skriv
nost. Bognedaj, da bi doma
čina zasačili pri tej strogo 
prepovedani dejavnosti, ki je 
za marsikoga vir preživetja. 
Toda če želiš biti res prepri
čan, da kupuješ kvalitetno 
» r o b o « , je vseeno bolje od
šteti nekaj oziroma precej več 
in kupovati v državni trgovi
ni. Havanka je namreč roč
no delo, vsaka je lahko dru
gačna, predvsem pa se razli
kujejo v velikosti, debelini 
in kakovosti tobaka. Biti mo
raš res velik strokovnjak, da 
na ulici ne dobiš čisto nekaj 
drugega od tistega, kar mi
sliš, da kupuješ. 

Kubanski kras 
Obvezno se je bilo torej 

odpraviti na kubanski zahod, 
v pokrajino Pinar del Rio , 
kjer naj bi po mnenju do
mačinov uspeval najboljši to
bak na svetu. Pinar del Rio 
velja za enega najmanj raz
vitih de lov Kube. Dolga sto
letja je centralna oblast de
nar raje vlagala na vzhod , 
kjer rastejo neskončni nasadi 
sladkornega trsa. Šele s Ca-
strom, ki se je vedno zavze
mal za razvoj podeželja, so 
se tudi za »zahodnjake« časi 
nekoliko zjasnili. To je da
nes v idno predvsem po im-
pozantni šestpasovnici, ki iz 
Havane vodi proti Pinar del 
Riu. N o , ta najboljša cesta v 
državi pa je bolj ali manj 
prazna, saj je svoje naredi
lo pomanjkanje gor iva in 
prevoznih sredstev. Še eno 
od kubanskih protislovij pač. 
Ljudje so prisiljeni stopati, 
za vozn ike pa je ustavljanje 
obvezno. Če policaj zaloti to-
vornjakarja, ki ne ustavi sku
pini štoparjev, bo ta svoje de
janje drago plačal. 

Pot je bila sprva taka kot 
povsod drugje na Kubi - rav
nina in polja sladkornega tr
sa. Šele zadnjih dvajset kilo
metrov pred vasico Vinales 
je dajalo vedeti, da vendarle 
prihajamo v drugačno deže
lo. Ovinki, klanci, konjske 
vprege, nato pa pred nami ne
nadoma prizor kot z razgled
nic. Rodovitna dolina, zele-
n a p o l j a z lesenimi koliba

mi, rdeča zemlja, iz nje pa 
se prav mogočno dvigujejo 
mogote , kot so poimenovali 
posamezne planotaste vzpe
tine. Vzrok za tako obliko po-
krajine je apnenčasta podla
ga, ki jo je voda v milijonih 
let oblikovala po svoje. Ku
banski kras torej. 

S Tino sva se naselila pri 
Carlosu, ki je začel dve sobi 
oddajati turistom šele mesec 
pred tem. Pri večerji naju ni 
bilo težko prepričati, da mo
rava naslednji dan s konji na 
izlet po dolini v okolici Vi-
nalesa. Vodiča in konje ure
di on, vse skupaj bo trajalo 
le kaki dve uri, je bil vztra
jen. Ko sva se naslednji ve
čer po celodnevnem jahanju 
opečena in z razbolelimi udi 
vračala proti Vinalesu, nama 
ni bilo žal, da sva se pustila 
prepričati. Rafael se je izka
zal za izvrstnega vodiča in 
poznavalca tobakovih skriv
nosti. Šh smo vse do njego
vega prijatelja v vasi Los 
Aquaticos, kjer ljudje verja
mejo v zdravilno moč vode . 
Z njo zdravijo vse vrste bo
lezni in tako sploh ne hodijo 
v dolino k zdravniku, čeprav 
je zdravstvo na Kubi na zelo 
visoki ravni. 

Pljučni rak za 
nagrado 

življenje na kmetijah po
teka tako kot nekoč. Vol in 
plug opravita vse, v ta del sve
ta mehanizacija še ni zašla. 
Za tobakova polja, kjer se vse 

opravi ročno, tudi ni primer
na. Pridelovanje tobaka je 
umetnost, to ni umazano delo, 
kot je pridobivanje sladkor
ja iz sladkornega trsa. Potreb
no ga je negovati z ljubezni
jo , na polje se je potrebno 
vračati vsak dan. Menda naj
boljši tobak zraste tistemu, 
ki se z rastlinami pogovarja. 
Tiste najboljše, iz katerih na
redijo cigaram zunanji ovoj , 
je potrebno celo zaščitih pred 
direktnim vpl ivom sonca. To 
naredijo s posebnimi platne
nimi strehami. Tudi obiranje 
in sušenje tobačnih listov je 
dolg in zapleten postopek. 

Ko se na koncu posušeni 
Ush znajdejo v večjih in manj
ših tovarnah in delavnicah, 
ga pridne roke zvijajo v tako 
zaže l ene cigare. Najbolj 
spretni jih naredijo do 150 
na dan. Poleg bornega plači
la imajo delavci možnost , da 
jih pokadijo, kolikor j im sr
ce požel i . Seveda pa je stro
go prepovedano odnašati ci
gare iz delavnice. Toda de
lavci so lopovi, me pouči stara 
mamca, ki na vratih pobira 
dolar vstopnine za ogled. Vsak 
bi rad švercal, samo na to mi
slijo. Mladi deklini, ki jo sli
kam pri delu, na skrito pori
nem dva dolarja pod pult. Mo
goče bo danes z zvijanjem za
služila še enega. Ko odhajam, 
mamca iz rokava skrivaj po
tegne zavitek. »Compra, 10 
dolarjev, samo zate, zelo spe
cialne«. Pa smo spet na za
četku zgodbe in prodajanju 
na črno. Kdor ima le mož
nost, skuša s cigarami nekaj 
zaslužiti za svoj žep. Koga bri
ga državni proračun. Eno za 
brata pa sem le kupil, za do
lar. 

. . . _ . AIJSN BRAJNIK 

Vsaka cigara je ročno delo. Dekle reže tobakove liste. 
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PREJELI 
SMO 

Zakaj hotel 
na Svetini 
ne more 

biti »Almin 
dom« 

Sredi decembra se je v Što-
rali ob odcepu na Svetino po
javila usmerjevalna tabla z na
pisom Almin d o m na Sveti
ni. Označbe nas pripeljejo 
pred novozgrajeni hotel na 
mestu nekdanjega planinske
ga doma na Svetini. Ta no
vozgrajeni hotel naj bi se ime
noval »Almin dom na Sveti
n i « . . 

Poimenovanje je strokov
no in moralno sporno z več 
vidikov. Beseda Almin naj bi 
spominjala na A l m o Karlin, 
ki je rada zahajala na Sveti
no, ter si jo tudi izbrala za 
zadnji kraj počitka. V hote
lu naj bi v njen spomin bil 
posvečen tudi del sobe. 

Beseda dom pa Slovar slo
venskega knjižnega jezika I. 
na straneh 457 in 458, obšir
no razlaga, vendar nobena iz
med definicij ne ustreza poj
mu »Almin d o m « , kakor si 
ga želi privzeti novozgrajeni 
Zakelškov hotel. Govoriti o 
domu nekoga, ki je ta kraj 
rad obiskoval nikoli pa tam 
redno bival je zavajanje, ki 
lahko čez čas privede do mne
nja, da je tam res stal dom 
A l m e Karlin. 

O Almi Karlin je bilo v zad
njem času kar nekaj napisa
nega, zatorej ne bi ponavlja
la, kaj Alma predstavlja za 
Celje in Slovenijo. Vendar pa 
določena dejstva obstajajo in 
ta so, da ima Alma v Celju 
svojo spominsko ploščo na 
mestu, kjer je stala njena 
rojstna hiša, ter, da je zadnja 
hiša v kateri je živela - Pe
čovnik 44 - bila jeseni 2001 
razglašena za kulturni spo
menik, z namenom, da se ob
novi ter predstavi njeno živ
ljenje. Dejansko in v strokov
nem smislu je edini objekt, 
ki lahko nosi naziv A lmin 
dom le hiša v Pečovniku 44 
v kateri je Alma živela s Theo 
GammeUn do svoje smrti le
ta 1951. Na Zavodu za vars
tvo kulturne dediščine Celje 
se s hišo ukvarjamo od leta 
1992, ko smo predlagali, da 
se objekt obnovi . 

Zaradi nejasnih lastniških 
odnosov je do pomembnej
ših premikov pri obnovi ob
jekta prišlo šele v letu 2001, 
ko je bil objekt razglašen za 
kulturni spomenik. Lastnica 
je pooblastila Mestno obči
no Celje, da se na objektu lah
ko opravijo nujna vzdrževal
na dela (ki jih je korektno 
opravil Remont, financirala 
pa občina Cel je) . Sedaj po
tekajo razgovori o prodaji hi
še. Na Zavodu za varstvo kul
turne dediščine je že nekaj 
let pripravljen konservator-
ski program obnove objek
ta, v katerem je predvidena 
tudi bodoča namembnost ob
jekta. Kolegi muzealci pa se
daj ko možnosti za obnovo 
postajajo realne pripravlja

jo vsebinski program, ki bo 
predstavil način življenja in 
dela A l m e Karlin in T h e e 
Gammelin. Verjamem, da bo 
obnovljen objekt Pečovnik 44 
dostojno in na strokoven na
čin predstavil A l m o Karlin, 
ter ji dal ustrezno mesto v pe
stri zgodovini Celja, kot si ga 
zasluži. 

Pohvalno je od lastnika ho
tela g. Zakelška, da je pri
pravljen del svojega prosto
ra nameniti v spomin Almi 
KarUn, obenem pa zavajujo-
če in nekorektno, da si drz
ne poimenovati celoten ho
tel kot »Almin d o m « samo na 
osnovi nekaterih reproduk
cij njenih fotografij ter ne
kaj knjig. Za korektno pred
stavitev »Alminega doma« bi 
v svojem hotelu moral nare
diti veliko več, pa še vedno 
to ne bi bil dom, ker dejan
sko nikoli ni bil. Vsi, ki se po
klicno »ukvarjamo« z A l m o 
in vsi tisti, ki se je še v ž ivo 
spominjajo vemo, da je bila 
Alma Karlin skromna ter sen-
zibilna in si nikoli ne bi iz
brala hotela za svoj » d o m « . 

Glede na zgoraj napisano 
predlagam g. Zakelšku, da po
novno premisli glede izbire 
imena hotela. Ker pa je že iz
kazal viden interes za ohra
nitev spomina na A l m o Kar-
Hn, menim, da bi bil morda 
primernejši način v obliki fi
nančne pomoči pri obnovi 
njenega doma v Pečovniku. 
Občina Celje je s pooblasti
lom lastnice kandidirala na 
razpis Ministrstva za kultu
ro za finančno pomoč pri ob
novi kulturnega spomenika 
v letu 2002. Izkušnje žal ka
žejo , da so ta sredstva iz leta 
v leto manjša, zatorej je do
brodošla kakršnakoli finanč
na pomoč. 

V primeru, da bo sedanje 
poimenovanje hotela ostalo, 
bom žal morala ugotoviti, da 
je vaša moralna obveznost , 
in moralna obveznost , ki jo 
imamo Celjani do A l m e Kar
lin, pokleknila pred kapita
lom, ki si od nepr imerno 
prisvojenega imena obeta le 
boljše trženje ter večji dobi
ček. 

B O Ž E N A H O S T N I K , 
univ.dipl. etnologinja 

Zavod za varstvo 
kulturne dediščine, 

območna enota Celje 

Da bi bil 
svet 

boljši... 
čas je kot tekoča voda: ko 

odteče, se ne vrne več. Leto 
je bi lo hitro naokrog. Bilo 
polno gibanj in preplavljeno 
s podobo nasilja, zaradi ka
terega je trpelo tisoče nedolž
nih otrok in sirot. Ž iv imo v 
času naraščajočih vojnih ža
rišč in terorističnega nasilja. 
V trpečem delu sveta naj bi 
vendarle že enkrat nastala ve
riga ljudi brez orožja, ne pa 
podobe obupa, umiranja, iz
maličenih teles in razbitih 
družin. 

Vsi ljudje dobre volje pro
simo, da bi odgovorni v po
litičnih in vojaških krogih 
sprtih strani našli dobro vo
ljo in prenehali s poseganjem 
po nasilju - terorizmu. Vsi 
dobri ljudje si po svetu želi
jo, da bi bil svet boljši, da bi 

bilo na svetu manj razprtij, 
manj sovraštva, več medse
bojne solidarnosti, več člo
veške naklonjenosti, več mi
ru. Terorizem ne rešuje na
rodov, temveč je nasilje nad 
nedolžnimi ljudmi. Nasilje 
ne doprinaša k svetovnemu 
miru, prinaša le pokopališ
ki mir. Sovraštvo in nasilje 
spreminjata človeka v ubijal
ca, v dobrem človeku pa vzha
ja sonce. 

Začetek novega leta je za
to prava priložnost, da skup
no poiščemo takšno podobo 
časa in sveta, v katerem bo
mo živeli v miru, medseboj
ni strpnosti, da b o m o lahko 
brez strahu zrli v prihodnost. 
To pa so cilji, za katere se 
splača ž ive t i in delati, po 
možnosti deliti svoj kruh s 
tistimi, ki ga pogrešajo. En 
sam odstotek pomoči tistim, 
ki jo potrebujejo, je več kot 
sto odstotkov pomilovanja. 
Ampak najbolje je manj go
voriti in več narediti. 

N o v i tednik mi je kot 
zdomcu vedno znova dobro
došel, ker m e nagovori v le
pi slovenščini, ki je zaklad, 
ki ga ne smem onesnažiti. Po
čutim se Slovenca in to tudi 
resno v z a m e m . Izsel jenci 
smo posebna skupina ljudi, 
razpeti med dvema svetovo
ma. Slovenska beseda, kako 
si mi draga, budiš mi spomi
ne domačega praga! 

Slovenija se pred svetom 
lahko pohvali s svojo nepre
cenljivo lepoto, ki smo jo po
dedovali od Stvarnika. Čuvaj
te nam ta naravni dar. Če člo
vek ne bo našel pravega rav
notežja med tehničnim na
predkom in vsem, kar ta pri
naša ter med zdravim narav
nim življenjem in pametnim 
izkoriščanjem naravnih virov, 
bo vedno bolj tvegan njegov 
obstoj in življenje na tem pla
netu. 

RUDI STEPISCHNIK, 
Dortmund 

ZAHVALE/ 
POHVALE 

Ne le 
»goveja«! 
muzika 

Ansambel Vitezi celjski je 
na glasbeni sceni slabo leto 
dni, vendar je d o ž i v e l ž e 
ogromno uspehov. Člani so 
se udeležili štirih velikih fe
stivalov in bili tudi absolut
ni prvaki v Števerjanu. Pred 
kratkim so pripravili kon
cert, kakršen ne uspe vsako
mur. V zelo majhni dvorani 
so odigrali šest največjih us
pešnic s svoje prve kasete 
Pozdrav Celju. Na koncertu 
Vi tezov celjskih so bili gost
je Franc Zeme, Viki Ašič st., 
pevski zbor upokojencev Ce
lje, plesno-glasbeni par 
Amel . . . . Misl im, da so pri
pravili veliko zabave s šovom 
pevke Polonce Podovac in ča-
rodejstvom Andreja Zemeta. 
N e smemo tudi pozabiti, da 
so odlično izvedli in pope
strili koncert z Avsenikovi-
mi melodijami. V ansamblu 
ima zelo pomembno vlogo 
tudi Bojan Zeme, ki je s svo
jim klarinetom pokazal, da 

sodi med profesionalne glas
benike, pa Viki Ašič mL, ki 
s harmoniko popestri in raz
vedri še tako žalostno srce. 
Čeprav spadam med mlajšo 
generacijo, ki najraje poslu
ša rave, ročk, pop, grunge..., 
ne pa narodne glasbe, za ka
tero pravijo da je » g o v e j a « , 
mislim, da živijo v popolni 
zmoti . Naj si ogledajo kon
cert Vi tezov celjskih, pa bo
do videli, kaj je narodna glas
ba in se prepričali, da to ni 
samo »runkl« muzika. Vite
z o m celjskim žel im še obi lo 
uspehov. 

M E T K A SMOLE, 
Štore 

PRITOŽNA 
SINJIGA 
Silvestro

vanje v 
Ameriki 

Slovenija rine v Evropo, Ce
ljani pa imamo to srečo, da 
smo lahko že novo leto 2002 
pričakali kar v Ameriki . Celj
ska televizija je v prednovo-
letnem času vsaki dan pred
vajala reklamno sporočilo, s 
katerim je gostišče Amerika 
vabilo Celjane na silvestro
vanje v ta znani lokal. Tudi 
mene Je premamilo in sem 
se odločil, da bom novo leto 
pričakal v Ameriki . 

V lokal sem vstopil zadnji 
dan minulega leta okrog pol 
devetih zvečer. Gostišče je bi
lo že skoraj polno zasedeno, 
vendar je bila miza, ki sem 
jo predhodno rezerviral, na 
pogled še prosta. Ko sem se
del, je natakarica postregla 
z aperitivom, ki ga pa nisem 
utegnil popiti. Že po nekaj 
minutah je prišla s sporoči
lom, da je miza, za katero 
sem plačal rezervacijo, že za
sedena in me naprosila, da 
se presedem za sosednjo mi
z o . Nekako sem pogoltni l 
nespretnost gostincev in se 
presedel. Pa nisem sedel dol
go-

Tokrat je po nekaj minu
tah prišel šef. Pojasnil mi je, 
da sedim za mizo , ki je pogr
njena za štiri osebe, sediva 
pa samo dva. Zahteval je, da 
se presedem v drug prostor. 
Tokrat me je že precej po
grelo. Odklonil sem, da se 
presedem v prostor, ki je od
maknjen od glasbe, kajti ze
lo rad sedim blizu glasbeni
kov in uživam v njihovih me
lodijah. Šef je vztrajal, da se 
presedem. Bilo mi je vsega 
dovolj in zato sem zahteval, 
da mi vrne plačano konzu-
macijo, jaz pa grem silvestro-
vat drugam. Tega seveda ni 
hotel storiti. Našel je salo-
monsko rešitev. Od nekod je 
privlekel rezervno mizo jo 
porinil kar na plesišče in mo
ral sem presesti. Čeprav vzne-
jevoljen in razočaran sem na
ročil pijačo. 

Ampak že po prvem ko
zarčku so se gostinski prije
mi gospoda šefa nadaljevali. 
Spet me je prišel nadlegovat 
z novico, da se lahko prese
dem nazaj k prejšnji mizi. Ker 
mi res ni bilo prijetno sedeti 
skoraj sredi plesišča, sem se 
še enkrat presedel, tokrat konč

no zadnjič. Briljantni gostin
ski prijemi šefa Amerike so 
mi vsekakor dodobra pokva
rili večer, saj me tudi pozne
je ni pustil v miru preživeti 
silvesterske noči. Nadlegoval 
me je z nekakšnim smešnim 
podkupovanjem, da mi bo dal 
popust pri ceni, ali pa da bo 
on častil dva litra vina in me 
kar vmes med večerjo hodil 
spraševat, če sem še jezen na 
njega. Mislim, da bi gospodu 
šefu kakšen tečaj o osnovah 
gostinstva kar prav prišel. 

Prostor za silvestrovanje v 
gostišču Amerika sem pred
hodno rezerviral. Mesec dni 
pred koncem leta sem prišel 
v lokal, naročil pijačo in pro
sil za informacije o silvestro
vanju. Natakarica je dejala, 
da takoj stopi po šefa. V mi-
nutki se je vrnila k mizi in 
mi prijazno pojasnila, naj ne
koliko potrpim, ker šef rav
nokar večerja. Potrpel sem 
točno 35 minut, da se je šef 
okrepčal in utegnil posvetiti 
svojo pozornost gostu, ki mu 

je prinesel denar. Sedel je k 
moji mizi , mi zdrdral silve-
strski jedilnik in pojasnil, da 
moram vnaprej plačati polo
vico njegove cene. Strinjal 
sem se z njegovimi pogoji, 
šef pa mi je ročno napisal ne
kakšno potrdilo, da imam re
zervirano mizo. Takoj za tem 
je izgubil zanimanje zame in 
se prisedel k sosednji mizi. 
Natakarici sem plačal svoj za-
pitek in polovico vsote za sil-
vestrsko večerjo ter zapustil 
lokal. Ko sem bil že na Mari
borski cesti pred gostilno, je 
za mano pritekel šef Mičo, 
kakor so ga klicali njegovi 
gostje. Vpričo mimoidočih je 
z vrat gostišča vpil za menoj, 
če sem plačal račun. Kar pre
cej me je bilo sram pogledov 
ljudi na cesti, vendar sem šefu 
mirno pojasnil, da sem vse 
poravnal njegovi natakarici. 
Namesto, da bi se možakar 
informiral pri svojem oseb
ju, me je še dvakrat vprašal, 
če sem res plačal. 

R A Z O Č A R A N I JANEZ 

MODRI TELEFON 
Predolgo 

čakanje na 
zeleno 

Bralca iz Celja sta meni
la, da je ureditev semafor
jev na Mariborski cesti neu
strezna, zlasti na križišču 
pri Intersparu. V času več
jih nakupov morajo vozni
ki iz smeri Hudinje proti cen
tru mesta namreč precej dol
go čakati, preden lahko za
vijejo levo proti Bežigrajski 
cesti in naprej do trgovske
ga centra. 

Iztok Uranjek z Mestne ob
čine Celje je pojasnil, da je 
prepustnost semaforjev na 
Mariborski cesri prirejena 
prometnemu toku zelenega 
vala v smeri sever - jug. »Za
radi te zahteve so podrejeni 
prometni tokovi tistih, ki za
vijajo levo, prav tako pa tudi 
prometnih tokov priključnih 
ulic. Na problem levih zavi-
jalcev s severa po Maribor
ski v smer vzhoda po Beži
grajski na kompleks Inters-
para nas je opozoril že Inters-
par sam. Zato smo jeseni del
no preuredili semaforski pro
gram v tem križišču in po
daljšali zavijalne čase za pet 
sekund. To je največ, kar do
pušča prepustnost križišča v 
smeri sever - jug, zato se le
ta v tej smeri ne da povečati 
le s semaforskim progra
m o m . Predvidevamo še en 
priključek k Intersparu, in si
cer v križišču pri Tušu. Po
vezova lno cesto med obema 
trgovskima centroma naj bi 
Mestna občina Celje uredila 
do jeseni .« 

Prehod za 
pešce 

Ali bo urejen prehod za 
pešce tudi v Škof j i vasi pri 
gostišču Medved, je zani
malo bralca. Prehod naj bi 
bil tamkajšnjim krajanom 
obljubljen že pred časom, 
prečkanje ceste pa je po 
mnenju bralca posebej ne
varno zlasti za šolarje, ki 
izstopajo na tamkajšnji av
tobusni postaji. 

Na mestni občini so odgo
vorili, da je bila potreba po 

Do prihodnjega četrtka bo vaše 
klice na Modrem telefonu spreje
mal novinar Branko Jeranko . Na 
telefonsko številko 031/569-581 
ga lahko pokličete vsak dan med 
10. in 17. uro. Svoja vprašanja za 
Modri telefon lahko med ponedelj
kom in petkom zastavite tudi po 

telefonu 42-25-000. 

prehodu za pešce nakazane že 
pred letu, ko je bila zgrajena 
trgovina Medved. Zaradi pro
metne varnosti pešcev je bil 
zgrajen del pločnika in avto
busno postajališče na tem ob
močju. »Nikoli pa ni bilo zgra
jeno avtobusno postajališče ni
ti pločnik na območju gostil
ne Medved. Zato so vse vloge 
občine in krajevne skupnosti 
za izvedbo tega prehoda za peš
ce na Direkcijo RS za ceste os
tale nerešene,« so še pojasnili 
in dodali, da interes obeh ob
staja zlasti zato, ker na tem m e 
stu prečkajo državno cesto tu
di uporabniki javnega mestne
ga prevoza. Mestna občina naj 
bi tako v tem letu dopolnila 
vlogo z ustrezno tehnično re
šitvijo in tako poskušala pro
metno varno urediti prehod za 
pešce pri omenjenem gostiš
ču v Škofji vasi. 

Študij 
gradbeništva 
Bralko Stanko iz Celja je 

zanimalo, zakaj v Celju ni 
višjega ali visokošolskega 
študija gradbeništva. 

Željko Cigler, vodja občin
skega oddelka za družbene 
dejavnosti pravi, da se bral
ka Stanka moti. V Celju na
mreč že obstaja višje in viso
košolski študij gradbeništva 
na višji in visoki strokovni 
šoli. Res pa je, da ni univer
zitetnega študija gradbeniš
tva. Ta v bližnji prihodnosti 
v Celju tudi ni predviden. 

BoJ, N G L 
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Življenje je.. . Andraž Hribar 
Gost oddaje Pop čvek bo Andraž Hribar. 

Svojo sposobnost komuniciranja in obvla
dovanje besed preizkuša kot tekstopisec og
lasov za različne oglaševalske agencije. Glas
bo je spoznal ž e ze lo zgodaj , saj je bil nje
gov oče pevec znane skupine Prah. »Doma , 
na zabavah, na morju pod zvezdami , v ko
čevskih gozdovih , ob ognju... Pri nas se je 
veliko pelo in igralo,« pravi Andraž. S skladbo 
Življenje je je na EMI 2001 prepričal stro
kovnjake in kolege ter osvojil mnoge poslu
šalce, iz albuma Življenje je pa je velika us
pešnica tudi njegova skladba Ognjeni obroč. 
Trenutno se Andraž pripravlja na letošnji iz
bor slovenske popevke za pesem Evrovizije. 

Andraž Hribar 

C E T R T i l C 1 0 . J A N U A R J A , O B 12.15: 
ODiVIEV 

Boj proti drogam v Žalcu 
^ Nekdanji pevec skupine Interceptor Gregor 
Čulk že nekaj časa z različnimi akcijami opo
zarja na problem drog v Žalcu. V ta namen je 
izdal zgoščenko, ki govori o perečih proble
mih na tem področju, predvsem pa kritizira 
župana Lojzeta Posedela. Kako v Žalcu dejan
sko rešujejo ta problem in ali za mlade res ni 
poskrbljeno, boste izvedeli v oddaji Odmev, 
kjer bomo predstavili stališča obeh strani. 

P E T E I C 1 1 . J A N U A R J A , 0 B 1 2 . 1 S : T A R C A 

Aktualne posezonske 
razprodaje 

Zimske posezonske razprodaje so se v slo
venskih trgovinah začele prvi delovni dan v 
novem letu. Trgovci so lahko v skladu s pred
pisi začeli z razprodajo obutve ž e 3. januar
ja, z današnjim dnem se začenja posezon
ske znižanje tekstilnega blaga in konfekci
je, od 5. februarja pa bo še razprodaja šport
ne opreme. Kakšna so pravila, ki jih morajo 
upoštevati prodajalci in na kaj moramo biti 
še posebej pozorni kupci, se bomo pogovar
jali z glavnim tržnim inšpektorjem Roma
nom Kladoškom. Svoje mnenje in izkušnje 
z razprodajami boste v oddaji Tarča lahko 
povedah tudi poslušalci. 

S O B O T A , 1 2 . J A N U A R J A , 0 B ^ ^ ^ 
Z N A N O P R E D I \ i y K R O F O N O M 

Na Kitajskem s ptiči na 
sprehod 

Oto Pungartnik iz Šentjurja je že drugo leto 
drugi m o ž v veleposlaništvu Slovenije na Ki
tajskem. Med novoletnimi prazniki je bil na 
krajšem obisku v domovini. V oddaji Znanci 
pred mikrofonom je Tonetu Vrablu povedal 
veliko zanimivega o delu v tej veliki dežeU. 

TEDENSKI SPORED 90,6 95,1 95,9 100,3 
ČETRTEK, 10. ianuaria 

5.00 Začetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabavna 
melodija tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 6.45 
Horoskop, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 7.40 Tečajnica, 
8.00 Poročila, 8.25 Poročilo PU Celje, 8.45 Jack pot, 9.10 Med 
zaprašenimi bukvami, 10.00 Novice, 10.10 Pop čvek, 11.00 
Novice, 12.00 Novice, 12.15 Odmev, 14.00 Utrip s Celjskego, 
14.30 Rimsko platno, 15.00 Šport danes, 15.30 Dogodki in 
odmevi RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 Jack pot, 18.00 Ponovitev 
oddaje Odmev, 19.00 Novice, 19.10 Večerni program, 19.30 
Poglejte v zvezde - z Gordano in Dolores, 23.00 Musicafe, 
24.00 SNOP - skupni nočni program lokalnih in regionalnih 
radijskih postaj Slovenije 

PETEK, 11. ianuarfa 
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabavna 
melodija tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 6.45 
Horoskop, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 7.40 Tečajnica, 
8.00 Poročila, 8.25 Poročilo PU Celje, 8.45 Jack pot, 9.40 Halo, 
Zdravilišče Dobrna, 10.00 Novice, 10.10 Hoio, Terme Zreče, 
11.00 Novice, 12.00 Novice, 12.15 Tarča, 13.40 Halo, Zdravifiš-
če Laško, 14.00 Utrip s Celjskega, 15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 Jack pot, 
18.00 20 vročih, 19.00 Novice, 19.10Večerni program, 19.30 
Študentski servis, 20.00 Minute za di(v)jake, 23.00 Dee Jay 
Time, 24.00 SNOP - skupni nočni program lokalnih in regio
nalnih radijskih postaj Slovenije 

SOBOTA, 12. ianuaria 
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabavna 
melodija tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 6.45 
Horoskop, 7.00 2. jutranja kronika RoSlo, 7.40 Tečajnica, 
8.00 Poročila, 8.45 Jack pot, 9.30 V vrtec na obisk, 10.00 
Novke, 11.00 Novice, 11.10 Znanci pred mikrofonom, 12.00 
Novice, 14.00 Regijske novice, 14.30 Izbiramo melodijo po
poldneva, 15.00 Šport danes, 15.30 Dogodki in odmevi Ro
Slo, 16.15 ŠKL, 17.00 Kronika, 17.45 Jack pot, 19.00 Novice, 
19.10 Večerni program, 23.15 Oddaja Živimo lepo s Sašo 
Einsiedler, 24.00 SNOP - skupni nočni program lokalnih in 
regionalnih radijskih postaj Slovenije 

NEDEUA, 13. ianuaria 
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabavna 
melodija tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 6 45 

Horoskop, 7.00 2. jutronja kronika RaSlo, 8.00 Poročila, 8.45 
Jack pot, 9.15 luč sveti v temi, 10.00 Novice, 11.10 Domače 4, 
12.00 Novice, 13.00 Čestitke in pozdravi, 20.00 Glasbo iz 
studia Radia Celje, 24.00 SNOP - skupni nočni program 
lokalnih in regionalnih radijskih postaj Slovenije 

PONEDEUEK, 14. ianuaria 
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabavna me
lodijo tedna, 5.50 Porodlo AMZS, 6.00 ?Qm\o OKC, 6.45 Horch 
skop, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 7.40 Tečajnica, 8.00 Poročiki, 
8.25 Poroclo PU Celje, 8.45 Jack pot, 9.10 Ponedeljbvo športno 
dopoldne, 10.00 Novice, 11.00 Novice, 12.00 Novice, 12.15 Bingo 
jadc, 1315 Bingo jack, 14.00 Utrip s Celjskega, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi RaSlo, 17.00 Kronika, 18.00 Vaše naj
ljubše, 19.00 Novice, 19.10 Večerni program, 19.15 Vrtiljak polk in 
valčkov, 24.00 SNOP - skupni nočni program lokalnih in regional
nih radijskih postaj Slovenije 

TOREK, 15. ianuaria 
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.30 Norodno-zobovna 
melodijo tedno, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 6.45 
Horoskop, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 7.40 Tečajnico, 
8.00 Poročila, 8.25 Poročilo PU Celje, 8.45 Jack pot, 10.00 
Novice, 10.15 Iz županove pisarne (oddaja vsakih 14 dni), 
11.00 Novice, 12.00 Novice, 12.10 Fidiform, zdravstvena od
dajo, 14.00 Utrip s Celjskega, 15.00 Šport dones, 15.30 
Dogodki in odmevi RoSlo, 17.00 Kronika, 17.45 Jack pot, 
19.00 Novice, 19.10 Večerni program, 19.30 Radi ste jih 
poslušali, 21.00 Biti ali ne biti (nagradni kviz), 23.00 Saute 
surmadi, 24.00 SNOP - skupni nočni progrom lokalnih in 
regionalnih radijskih postaj Slovenije 

SREDA, 16. ianuaria 
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.30 Norodno-zabavno 
melodija tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Porodlo OKC, 6.45 
Horoskop, 7.00 2. jutranja kronika RaSio, 7.40 Tečajnica, 
8.00 Poročila, 8.25 Poročilo PU Celje, 8.45 Jock pot, 10.00 
Novice, 11.00 Novice, 11.15 Zeleni val, 12.00 Novice, 13.30 Moii 
0,14.00 Utrip s Celjskega, 15.00 Šport danes, 15.30 Dogodki 
in odmevi RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 Jack pot, 18.00 Full 
cool, 19.00 Novice, 19.10 Večerni program, 19.20 Pop čvek, 
21.00 Biti ali ne biti (nagradni kviz), 23.00 Dobra Godbo, 
24.00 SNOP - skupni nočni program lokalnih In regionalnih 
radijskih postaj Slovenije 
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EKSPRESEKSPRES 
b Prihodnji teden bo tudi 
p radno izšel na Internetu ž e 
i e k a j časa dosegljiv drugi sin
i l e »Starguitar« s prihajajo
če nove plošče » C o m e With 
LJs« britanskih break-beat he
rojev Chemical Brothers. Po-

ileg že uveljavljenega hita »It 
1 Began In Africa«, že omenje-
' nega singla in naslovne teme 
'bo na LP-ju še šest novih 
'skladb, v njih pa bo mogoče 
slišati tudi vokalne v ložke 
pop z v e z d n i k o v Richarda 
Ashcrofta (The Verve ) , Beth 
Orton... 
• Lani je v Z D A prodaja no
silcev zvoka upadla za 3 %, 
kar pomeni skoraj 20 mili
jonov manj prodanih plošč 
in kaset. Z a l o ž b e za upad 
prodaje seveda krivijo tero
ristične napade in z njimi 
povezano recesijo, nekate
ri pa so mnenja, da je kriva 
ukini tev Napster ja . Leta 
2000, ko je imel prav s stra
ni največjih za ložb onemo
gočen Napster več kot pet
deset mi l i jonov uporabni
kov, je bila namreč rekord
na tudi prodaja nosilcev z v o 
ka. 

• S pred nedavnim objavlje
nega šestega albuma Lenn-
ya Kravitza se je po skladbi 
»Dig In« na single formatu 
znašla še balada »Stilness of 
Heart«. Lenny je že prodal 
skoraj tri milijone kopij ome
njenega LP-ja, ki ga bo letos 
predstavil tudi na veliki sve
tovni turneji. 
• Čeprav bo letošnja ž e 44. 
podelitev glasbenih nagrad 
Grammy šele 27. februarja v 

Los Angelesu, pa so že znani 
nominiranci. Za največ teh 
prestižnih nagrad, kar osem, 
se bodo potegovali irski me-
gazvezdniki U2, sedem no
minacij je zbrala Indira Arie , 
Alicia Keys pa šest. 
• Nemški klubski zvezdnik 
Sven Vath spet preseneča. 
Tokrat se je ta frankfurtski 
inovator, ki ga po zaslugi 
izo lske Ambasade Gaviol i 
dobro poznamo tudi v Slo
venij i , lotil francoske pop 
klasike »Je T ' A i m e . . . « . Sven 
je pesem zapel s francosko 
pevko Miss Kitten, v ideo pa 
sta režirala njegova prijate
lja Daniel Woellerj in Mark 
Trautmann. 
• Založba Virgin, ki spada 
pod okrilje multinacional-
ke EMI, je razdrla kar 80 mi
lijonov dolarjev težko pogod
bo z Mar iah Carey. Po ne
kaj ž ivčnih z lomih in ze lo 
slabo sprejetemu soundtrac-
ku njenega filma »Gl i t te r« , 
ki si je poleg velikanske fi
nančne izgube požel tudi po
smeh kritikov, najbolje pro
dajana pevka devetdesetih po
časi a zanesljivo tone v dru
go l igo. 
• Ekipa DeeJay Time je pod 
okriljem založbe Menart te 
dni objavila še eno izmed vr
ste izredno uspešnih kompi-
lacij s sodobno plesno god
bo. Tokrat sta Dean On The 
Mike in Dr. Silvano DJ na dve 
zgoščenki »Sekaaa!« zmik-
sala 28 posnetkov, tretjino iz
med teh pa so prispevali do
mači producenti (Umek, Ale-
nia, DJ B i z z y ) . SŠ 

Premiera Terre Mvstice 
Mistična zemlja se je leta 1997 s prvencem Carsica, ki so 

ga objavili pri novozelandski založbi Cranium music, uve
ljavila na svetovni glasbeni sceni, še preden so jo doma sploh 
opazili. Zato pa je ž e prihodnje leto dobila dva zlata peteli
na (od šestih nominacij) . Te dni prihaja naslednik prvenca, 
album Axis (Nika Records) . Združuje elemente istrske in 
druge tradicionalne glasbe, ki se prepletajo s sodobno ročk, 
pop in elektronsko glasbo. Koncept albuma se navezuje na 
drevo kot simbol središča sveta (Axis mundi ) , ki v mnogih 
kulturah predstavlja najbolj svet in skrivnosten prostor. Pre
miera Axisa bo jutri ob 20.30 uri v Linhartovi dvorani Can
karjevega doma. 

Večer z jazzom, 
funkom in rocifom 
Celjski Plesni forum svoj niz »Večerov z . . . « nadalju

je? z dvema mladima celjskima skupinama, ki bosta 
predstavili svojo glasbeno delovanje. 

V petek ob 21. uri bodo Carpe diem izkoristili večer in 
obiskovalce potegnih v jazz in funky vibracije, skupna 
1-ist pa se jih bo lotila s pop in ročk ritmi. 

Carpe diem sestavljajo Črt Cene (sax, a l t ) . Rok Drobež 
(kitara), Matej Javoršek (bobni ) , Aleš Kolar (bas) . Jure,, 
Kolar (sax, tenor) in Boštjan Meh (voka l ) .V Last pa so seu 
zbrali Vasja Bajde (kitara), Boštjan Korošec (voka l ) , Mar-J 
ko Paher (bobn i ) . Samo Pečar (bas) in Ivan Mijačevič (kla-l 
viature). 

Vrtiljakovci 
na koncertih 
K l u b ljubiteljev Vrtilja

ka polk in valčkov, ki ga 
od lani vodi Elica Šantl, 
b o j a n u a r j a in februarja 
obiskal zanimiva koncer
ta n a r o d n o zabavne glas
be . 

28. januarja bodo v Šport
ni dvorani Leona Štuklja v 
Novem Mestu praznovali pet
letnico delovanja Mladi Do
lenjci, v zadnjih letih prav go
tovo ena najuspešnejših glas
benih skupin v Sloveniji, ki 
osvaja nagrade po festivalih 
od Števerjana preko Vurber-
ka do Ptuja. Gostje Mladih 
Dolenjcev bodo Čuki, Franc 
Mihelič, Gamsi, Slak, Nuša 
Derenda in drugi. 

1. februarja pa bo v Šport
ni dvorani v Poljčanah kon
cert s promocijo nove kase
te in zgoščenke dvojčic Ve
sne in Vlaste z Janezom. Gost
je bodo Godba na pihala Lju-
bečna. Modrijani, Navihan-
ke. Polka punce, Natalija Kol-
šek in Strašna Jožeta. Letos 
naj bi člani Kluba ljubiteljev 
Vrtiljaka polk in valčkov obi
skali okoli deset različnih 
glasbenih prireditev po Slo
veniji, pripravili enodnevni 
izlet ter dvojno srečanje pri 
Kocmanu v Šentrupertu (mar
ca ob Dnevu žena in mate
rinskem dnevu ter novembra 
pred Mart inovim z občnim 
z b o r o m ) . T V 

IMEDNOTAIUII 
• Mitja Jankovič, vodja an
sambla Savinja, se po eno
letnem premoru pripravlja na 
snemanje druge kasete. Štiri 
tekste sta mu prispevala Fa-
ni Požek, ena najboljših slo
venskih avtoric besedil, in To
ne Gaberšek. Drugo kaseto 
bo ansambel Savinja posnel 
v studiu Zlati zvoki pri Igor
ju Podpečanu. 
• Najboljših Celjskih 5 v letu 
2001 (ansambli Vigred, Ro
gla, Vitezi Celjski, Termal in 
Modrijani) bo nastopilo na 
koncertu, ki bo v nedeljo, 17. 
februarja, ob 17. uri v dvora
ni Zadružnega doma v Šem
petru v Savinjski dolini. 
• 27. festival narodno zabav
ne glasbe Graška gora 2002 
bo v nedeljo, 18. avgusta. U . 
festival Vurberk 2002 bo 
predvidoma v soboto, 15. ju
nija, medtem ko datuma fe
stivalov na Ptuju in narečne 
popevke v Mariboru še nista 
določena. Festival v Štever-
janu bo prvi vikend v juliju 
(od 5. do 7.), v Cerkvenjaku 
pa oktobra. 

• V tem tednu bo objavljen 
razpis za prvi letošnji festi
val, ki bo 3. marca ob 17. na 
Prevaljah. Na Koroškem fe
stivalu lahko sodelujejo an
sambli z dvema novima me
lodijama, od katerih mora biti 

ena šaljiva. Rok oddaje me
lodij je zadnji januar. Letos 
organizator ne bo izdal ka
sete. 
• V studiu Melopoja v Pane-
čah na Koroškem se ansambli 
vrstijo kar po tekočem traku 
s snemanjem skladb za prve 
festivale in pripravo novih ka
set in zgoščenk. Tako lahko 
pričakujemo nove izdelke an
samblov Dan in noč iz Vele
nja, Rose iz Slovenj gradca, 
7. raja iz Zreč, Črne mačke 
iz Zgornje Savinjske doline, 
Show band klobuka. Koroš
kih jeklarjev in drugih. 

T V 
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Pokrivala in 
»objemala« 
še malo, pa bo tudi naša 

podzavest sprejela letnico 
2002. Se v mladem letu po
čutite kot prerojeni, gredo 
odslej pri vas doma vse re
či po novi in drugačni poti? 
Nikar občutka krivde; ve
čina nas je takšnih, ki nam 
zgolj druga številka na ko
ledarju ni prekucnila sve
ta na glavo. Še vedno si zju
traj umijemo zobe, popije
mo kavo, se naveličano na
slonimo na vrata svoje gar
derobne omare in kot vse
lej skremžimo obraz: » L e 
kaj , za božjo voljo, naj da
nes oblečem?« 

Januar je res tisti zaspani 
mesec, ko se na modnem po
dročju ne dogaja nič nove
ga, pa še starih zimskih ob
lačil smo se naveličali, jih po
nosih... Nekaj svežega vetra 
bo treba spustiti skozi našo 
oblačilnico. Ste pomislili na 
ta hip vse bolj ž ivahno cve
toče posezonske razprodaje? 
Zakaj ne, le dovolj zgodaj ozi
roma ob pravem času mora
te svoje ugodnega nakupa 
željno obličje prinesti na pra
v o mesto. 

Obstaja seveda še druga re
šitev, ki se s prvo lahko tudi 
všečno druži. Na prodajnih 
pol icah z oznako -20, 30, 
40... odstotkov lahko naleti

mo na detajle in dodatke, ki 
bodo zimskim oblačilom na
deli tako želeno trendovsko 
popestritev. 

Moda se letos še posebej 
spontano, nos ta lg ično in 
smelo spogleduje s šali, ru
tami, š tolami, k r z n e n i m i 
kučmami, mufi, kašmirski-
mi kapami... Dodatek, ki ga 
lahko zgolj z malce domiš
ljije izdelate tudi sami do
ma, je brez dvoma stola; ne
kaj vmesnega med p ledom, 
ogrinjalom in šalom. Z njo 
so se rade spogledovale ž e 
dame v petdesetih letih prejš
njega stoletja. Znano je, da 
je slavni Pierre Balmain, 
kreator za takratni jet set, 
m o č n o vp l iva l na m o d n e 
trende prav po zaslugi krz
nenih štol, katerim se ime
nitni ženski svet kar ni mo
gel upreti. 

Boa, ki je bila nekoč izde
lana le iz nojevega oziroma 
marabujevega perja in name
njena izrecno kot dodatek ve
černim toaletam, je v letoš
nji zimski modi lahko v krz

neni, volneni, ročno pleteni, 
žametni, celo v usnjeni izved
bi. Od jutra do večera. Pose
bej všečne so tople in dolge, 
ki jih navijemo v obliki krau-
za ovratnika okrog vratu. 

Kot nadvse preprosta 
vzpodbuda staremu, »utruje
nemu« plašču je lahko tudi 
povsem običajna o vratna ruta 
v močnem barvnem kontra
stu, kašmirski šal z odločnim 
motivom mornarskih črt, tar-
tana aU psihadelično preli
vajočih se motivov. 

Ker je letošnja modna z i 
ma v z n a m e n j u pokr i t ih 
glav, b o za prenovl jen v i 
dez poskrbela mehka kapa-
klobuček, simpatična bare-
ta ali nostalgična krznena 
kučma, kot največji m o d 
ni hit s e z o n e , ki se bo čez 
kakšen mesec ali dva ž e za
čela poslavljati. Ujemite za
to še kakšno njeno muhi-
co , se z njo pogre j te , po
krijte, se vanjo ovi j te - in 
si polepšajte hladne januar
ske dni! 

Pripravila: V L A S T A 
C A H - Ž E R O V N I K 

Nagradno vprašanje 
januarja 

Kaj sestavlja trendovski stil »moul in rouge«? 
a) Korzeti , čipke, erotični elementi v oblačenju; 
b ) Krznene kape, volnene rokavice, mufi. 

DESKANJE 
PO SPLETU 

Informacije na dlan 
v tej rubriki smo si že ne

kajkrat ogledali strani z re
ferencami, informacijami 
in koristnimi podatki, ven
dar ne bo odveč, če skoči
mo še do ene izmed takšnih 
strani. Gre za The Giant 
Glosary, Veliki besednjak, 
po domače. Našli ga boste 
na naslovu www.giantglos-
sary.com. 

Gre za precej obsežno re
ferenčno stran, kjer boste naš
li veliko koristnih informa
cij in tudi marsikaj takega, 
kar najbrž ne boste nikoli po
trebovali. Ja, takšne so pač 
te velike zbirke podatkov: za 
vsakogar mora biti nekaj. To 
pa potem pomeni obsežnost, 
kajne. Vendar vas bo tukaj ob
sežnost prej osupnila, kot od
vrnila od obiska. Poglejmo, 
zakaj. 

Stran je impresivna že na 
prvi pogled. Struktura delu
je portalsko, in v množici mo
dulov osrednje strani se na
hajajo podatki o lokalnih ča
sih, delnicah, razni kazalci 
o števičnosti prebivalstva na 
planetu, zemljevidi držav sve
ta, nacionalne zastave in po
dobni podatki. Poglejte v ru
briko Številke ( T h e Num-
bers), kjer boste med drugim 
našli povezavo na US Census 
Bureau. Gre za nadvse korist
no stran, o kateri bomo še 
najbrž pisali, za tokrat pa naj 
bo dovolj , če pač omenimo, 
da se na njej nahaja kup sta
tističnih podatkov v zvez i z 
Združenimi državami. 

Zelo zanimivo in poučno 
moram priznati. Hkrati moj 
ram omeniti tudi vrsto up( 
rabnih pretvornikov merski 
enot in valut. Seveda ne b 
umanjkal tudi kakšen peril 
dični sistem, leksikon in p< 
dobne zadeve. Tu so še alm 
nahi in razne knjižnice, skra 
ka vse, kar potrebujete za r 
sno raziskovalno delo ali ui 
nje. 

Res je, da je stran, tako k( 
večina sorodnih spletišč, na 
prej namenjena ameriškii 
obiskovalcem, toda za razli 
ko od drugih je tukaj veliki 
vsebin posvečenih pojasnj« 
vanju razlik med Evropo i 
ZDA. Govorim o povsem tel 
ničnih razlikah, tipa, mersk 
enote in podobno, da ne b 
pomote . 

Za tiste, ki vas zanima p 
sanje v angleščini, je na vc 
Ijo odličen učbenik s poglav 
o stilu, slovarjih, pravilih. 
Za konec pa velja omeniti Š 
prevajalnike, slovarje sope 
menk, koledarje, zgodovir 
ske in kulturne referenci 
Tehnika, znanost, umetnos 
ekonomija - in še veliko dni 
gih reči. Za ogled tega spli 
tišča si morate vzeti čas. N 
bo vam žal. 

Vas j a Ocvii 
vas ja@slowwwenia .co! 

Š t . 2-10. j a n u a r 2002 

http://www.giantglos-
http://sary.com
mailto:vasja@slowwwenia.co
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KAJ BI DANES KUHALI 

Zelenjava in sir 
Ker bomo v prihodnje jedli vse manj mesa, je dobro poznati tudi jedi, ki so nekoliko 

drugačne, kot smo jih morda vajeni - z veliko zelenjave, z jajci in sirom. 

Fižol na italijanski način 
Potrebujemo: 5 dag hamburške slanine, 75 dag stročjega fižola, 50 dag paradižnika, 50 

dag krompirja, skodelico slane vode . 
Priprava: na kocke narezano slanino prepražimo, dodamo narezan stročji fižol, na 

kolesca narezan paradižnik in na majhne kocke narezan krompir - plast za plastjo. Prelije
mo s skodelico slane vode in pokrito počasi dušimo 30 do 40 minut. Lahko dušimo tudi v 
pečici. Med dušenjem ne mešamo. Tik preden postrežemo, potresemo s sesekljanim zele
nim peteršiljem. 

Piše: MAJDA KLANŠEK 

Čebulna 
zloženka z 

jajci 
Za 6 oseb potrebujemo: 30 

dag čebule, maslo, 3 dag mo
ke, 1/2 1 mleka, 5 dag nari-
banega ementalca, 12 jajc, 
sol, poper, nariban muškat-
ni orešek. 

Priprava: olupljeno in sese
kljano čebulo spražimo skupaj 
z maslom na nizki temperatu
ri, da postane zlato mmena. Po
trosimo z moko. Zalijemo z 
mlekom, nenehno mešamo in 
takoj, ko zavre, začinimo z muš-
katnim oreškom, posolimo, po-
pramo in odmaknemo s štedil
nika. Vmešamo sir. Trdo ku
hana jajca olupimo in nareže
mo na ploščice ter zlagamo v 
plasteh, pri tem pa vsako pre
lijemo s čebulno omako. Po
trosimo z listi masla in zape-
čemo 20 minut v dobro ogreti 
pečici. Postrežemo takoj. 

Zelenjavna zloženka 
Z a 6 oseb potrebujemo: 70 dag krompirja, 2 mala jajčev-

ca, 1 veliko čebulo, strok česna, 40 dag paradižnika, 20 dag 
sira mozzarel le , nekaj listov bazilike, maslo, olje, poper. 

Priprava: olupljene jajčevce vzdo lžno narežemo na tan
ke ploščice in posohmo. Nato jih speremo, odcedimo, obri
šemo in na olju opečemo. Sesekljano čebulo spražimo, do
damo sesekljan česen in paradižnik, posol imo, popopramo 
in pustimo pol ure stati. Cel krompir kuhamo 15 minut. 
Nato ga olupimo in narežemo na tanke ploščice. Tako nare
ž e m o tudi sir. Nepregorno posodo namažemo z maslom ter 
menjaje polagamo krompir, jajčevce in sir, zraven pa zali
vamo s paradižnikovo omako. Posol imo, popramo, potro
simo z bazihko in pečemo 20 minut v pečici, segreti na 180 
stopinj C. 

Ocvrti ribji kroketi 
Z a 4 osebe potrebujemo: 900 g rib, čebulo, por, korenček, ze leno, peteršilj, 1 jajce, 1/ 

2 kozarca belega kisa, maslo ali margarino, drobtine, sol, poper. 
Priprava: v osoljeni vodi skuhamo očiščene ribe, vodi dodamo tudi narezano čebulo zeleno 

in korenček ter nekaj zrn popra. Riba naj se v vodi ohladi, nato jo odcedimo in ji odstranimo 
kožo in kosti. Ribje meso drobno sesekljamo ali zmeljemo s strojčkom za mletje mesa. Sese
kljano ribo stresemo v skledo, dodamo drobno narezan beh del pora, sesekljan peteršilj, 
poper, sol in razžvrkljano jajce. Primešamo toliko drobtin, da nastane primerno gosta zmes. Iz 
zmesi oblikujemo krokete in jih zlato rumeno ocvremo na vročem maslu ali margarini. 

Jajca z gorčico 
Potrebujemo: 4 do 5 jajc; za omako: 5 dag gorčice, 4 dl sladke smetane, 10 dag emental

ca, 2 žlici naribanega parmezana, sol, poper. 
Priprava: olupimo in vodoravno prepolovimo trdo kuhana jajca. Po lož imo jih v nepre

gorno posodo; za omako pomešamo gorčico, smetano in naribani ementaler. Posol imo, 
popramo in s tem prelijemo jajca. Potrosimo s parmezanom in pečemo 20 minut v pečici, 
da dobijo barvo. 

Enolončnica iz 
kitajskega zelja 

Za 6 oseb potrebujemo: 750 g govedine, 3 čebule, 250 g 
korenja, 4 žlice olja, 1/2 1 juhe iz goveje jušne kocke, glavo 
kitajskega zelja, sol, poper, 2 do 3 žlice paradižnikove mez
ge, 2 žlici kisa, žl ico moke, žl ico margarine. 

Priprava: čebulo sesekljamo, meso narežemo na kocke, ko
renje podolgaste pramene. V kožici segrejemo olje in popeče-
mo meso, da porjavi. Dodamo čebulo in korenje, prepražimo, 
da čebula postekJeni. Zalijemo z juho in dušimo v pokriti ko
žici 40 minut. Medtem očistimo kitajsko zelje in ga narežemo 
na rezance. Po 40 minutah stresemo zelje k mesu in dušimo 
vse skupaj še 10 minut. Enolončnico začinimo s soljo, poprom 
in paradižnikovo mezgo. Če je preredka, jo zgostimo s prežga-
njem; na žlici maščobe prepražimo moko, da svetlo zarume-
ni, zlijemo v enolončnico in še enkrat prevremo. 

Ješprenjeva 
juha z 

mlekom 
ZA 4 osebe potrebujemo: 

200 g ješprenja, 1/4 litra mle
ka, 100 g prekajene slanine, 
1 čebulo, šopek peteršilja, 2 
korenčka, 1 por, 1 krompir, 
strok česna, pol gomolja ze
lene, jušno kocko, sol, po
per. 

Priprava: olupimo čebu
lo, česen, korenje, krompir 
in zeleno. Vse dobro seseklja
mo. Sesekljamo tudi peter
šilj in por. Slanino nareže
mo na majhne kocke. Zme
šamo pripravljeno zelenjavo 
in slanino. Vse skupaj damo 
v kožico in prepražimo. Do
damo ješprenj in premeša
mo. Zalijemo z dvema litro
ma vode. Kuhamo v pokriti 
posodi na majhnem plame
nu in vmes večkrat preme
šamo. Ko je juha napol ku
hana, prilijemo mleko, do
damo jušno kocko, solimo 
in popramo. Juha je kuhana 
v približno dveh urah. Potem 
jo potresemo s poprom in po
nudimo s kruhom. 
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O d luknje v 
zemlji do f i lma 

Čarobni literarni svet, prelit v magijo teme in luči 
»v luknji v zemlji je ži

vel Hobit,« je J. R. R. Tol-
kien napisal na prazen list 
med preg ledovanjem di
plomskih nalog in nadalje
vanje življenja posvetil ugo
tavljanj u zakaj in odkod 
luknja in Hobit. Bolj, ko je 
to ugotavljal, bolj je bil z 
odkritjem začaran. 

Profesor po izobrazbi in 
službi je z ustvarjanjem Sred
njega sveta začel davnega 1917. 
Najprej samo z beležkami, po
tem s Hobitom (1937). Gos
podarja prstanov (GP) je za
čel pisati 1938, ga pisal med 
drugo svetovno vojno in ga pr
vič objavil leta 1954. Silma-
rillion, to neverjetno »enci
klopedijo« Srednjega sveta, je 
posmrtno (1977) objavil šele 
njegov sin. Tolkien sam tega 
ni hotel storiti. Lastne zasvo
jenosti s svojim odkritjem ni 
hotel deliti z nikomer. 

Njegov pristop žanru je bil 
poseben. Simboliko je zavra
čal, pisal je zaradi fascinacije 
z močjo in možnostjo književ
ne domišljije, zaradi fascina
cije z lingvistiko (za potrebe 
svojega epa si je izmisUl(!) kar 
nekaj jezikov in načinov pi
sav - vsi funkcionirajo, bolj 
ali manj, tudi prakhčno - ter 
več kot tisočletno zgodovino 
svojega sveta.), zaradi uteme
ljevanja angleških legend ter 
zaradi preobračanja ene od 
perspektiv na tovrsmo književ
nost. Fantastika - oziroma, če 
v pomanjkanju pravega sloven
skega uporabimo angleški izraz 
fantasy - je beg, da. Toda s pra
vim pristopom beg lahko po
stane enakovreden tolažbi in 
celjenju, in tedaj lahko pomeni 
pomoč k točnejšemu, celovi
tejšemu vpogledu v stvari. Ki 
vključuje upor prod robohza-
ciji družbe in vračanju k har
moniji z naravo. 

Mojstrska, strastna domiš
ljija in občutek za podrob-
nosd, ki na skoraj nevidne 
načine povezujejo naš svet z 

njegovim, so največja bogas
tva knjige. Napake so to, da 
GP nima nobenih polnokrv-
nih ženskih karakterjev, tem
več idealizirane skice, poleg 
tega pa je, sploh za nevešče
ga bralca, včasih napisan malo 
arhaično. » D o m a č « problem 
je tudi to, da je prvi sloven
ski prevod precej neposre-
čen. M K pripravlja nov pre
vod [Branka Gradišnika), ki 
bo izšel v času prihoda filma 
na slovenska platna. 

So pa ravno zaradi teh 
knjižnih napakic filmska pri
čakovanja večja: Peter Jack-
son se je doslej izkazal kot 
srhljiv avtor, in verjetno bo 
komponento srhljivosti vne
sel tudi v film. To bo knjižni 
osnovi dodalo »f i lmske« , ep
ske razsežnosti. Prav tako je 
brezkrvnim ženskim karak
terjem dana večja vloga. Si
cer pa sam trud ustvarjalcev 
filma govori zase. Pripoved 
o snemanju se namreč bere 
kot še en napeti roman. Če 
gremo samo skozi nekatere 
številke: vse tri filme so sne

mali naenkrat, v Nov i Zelan
diji, snemanje je trajalo 274 
dni. Gigantski podvig, vsaj po 
logistiki, primerjajo z vojnim 
pohodom. V tem času so us
tvarili 64 miniaturnih prizo
rišč, preko 2000 kosov orožja 
in 20 tisoč posameznih vsak
danjih predmetov, s kateri
mi bi prizorišča postala ve
rodostojna. Igralci so prestali 
utrujajoč trening, ki pa to
krat ni bil samo fizičen - na 
izust so se namreč morali 
naučiti Tolkienovih starin
skih jezikov. Če bo vse to in 
še več zadostovalo, da se bo 
sedaj svet delil na tiste, ki so 
gledali film GP, in tiste, ki 

ga še niso (kot se je govori lo 
in se še govori za knjigo) -
bomo videli . Začetek je že 
obetaven: prihodek ni'ravno 
Pottersko rekorden, je pa do
volj velik, stabilen in izgle
da dolgoročnejši. Obenem pa 
je GP pravkar, poleg dveh 
manjših, dobil tudi nagrado 
Ameriškega filmskega inšti
tuta za najboljši film, dobro 
torej kaže tudi za kakšnega 
Oskarja. 

Bratovščino prstana, prvi 
del sage, si bomo v Sloveniji 
ogledali 17. januarja. Ostala 
dva dela bosta sledila v eno
letnem razmiku. 

PETER Z U P A N C 

CELJSKIH PET 
Miiii,PRVAKOV 

Tedenski pregled od ponedeljka do nedelje (31.12. do 6.1.) 

Napovedana živahnost Divje dirke se je izkazala za pra
vilno, saj je divjanje za dvema milijonoma ameriških ze
lencev deklasiralo vse ostale filme in gladko zasedlo prvo 
mesto v prvem tednu novega leta. Očitno utrujene glave po 
novoletnih bakanalijah so najlažje prenesle absurdno gage 
in štose, psihološko kompliciranje in dramatiziranje v prav 
tako novincu prejšnjega tedna, filmu Niti besede, pa jih je 
pusfilo hladne. Zato pa topla čustva še vedno obdajajo ljub
ko Anne Hathaway in njeno levitev v princesko. Poslavlja 
se njena sopotnica, ki je kljub platinastim lasem osvojila in 
razrahljala sodne dvorane, zadnje kroge pa opravlja tudi 
francoska avtomobilistična komedija Taksi 2. 

Gremo v kino! 
Mary Poppins sega ljudem do srca, še posebej, če jo v 

filmu igra Julie Andrevvs in zato (leta 1964) dobi oskarja. 
Veliko vas je znalo navesti, da je bila Andrevvsova za to 
nagrado nominirana tudi za vlogi v filmih Moje pesmi, mo
je sanje (1965) in Victor/Victoria (1982). Vstopnice pa bo
do prejeli Saša Mirkovič in Jan Perčič iz Celja ter Majda 
Tašker iz Ljubečne. 

Nagradno vprašanje: V rubriki Prihajata vam predstav
ljamo film Dan za trening, v katerem igra tudi Denzel Was-
hington. Če boste na dopisnico napisali, kaj se mu je lepega 
zgodi lo prav zaradi tega filma, boste na dobri pofi do vstop
nice Celjskih kinematografov, v pomoč pa naj navedemo 
kratice AFI (American Film Institute). Lažje že skoraj ne 
more bifi! 

Odgovore na dopisnici pošljite na Novi tednik, Prešer
nova 19, 3000 Celje, do ponedeljka, 14. januarja (do ta
krat morajo prispeti!). Izžrebali bomo tri dobitnike vstop
nice za ogled filma. 

Niti besede 
Michael Douglas je genial

ni psiholog zato, ker zna pri 
zdravljenju odvreči masko 
psihologa in ker zna iz živ
ljenjskih okoliščin potegniti 
komično plat in se s tem prib
ližati pacientom. Zadostuje 
za prepričljivost? Morda je ge
nialni psiholog tudi zato, ker 
so vsi ostali tako zanič, in ni 
povsem jasno, kaj sploh de
lajo na svojih delovnih me
stih. No, je že bolje. 

Brittany Murphy je pa
cientka, za katero se nihče, 
vključno z njo samo, ne mo
re odločiti, če je katatonična, 
travmatična, shizofrena, hi-
pohonder ali preprosto laž-
nivka. Streljanje na slepo z 
različnimi psihološkimi de
finicijami je nekaj, kar je 
morda v psihološkem triler-
ju (saj veste, namesto krogel 
- imena bolezni) tudi za pri
čakovati, ampak malce več 
natančnosti sploh ne bi bilo 
odveč. 

Če smo pogoltnili ta dva 
okruška in če smo priprav
ljeni pogoltniti še kakšno ma
lenkost (tretja največja bi bila 
ta, da bo tako genialen in 
na vse pripravljen lopov, kot 
je Sean Bean, logično premi
slil in brez vmesnih postaj 
ugotovil, kje najti iskani dia
mant)... smo v bistvu - pre
senečenje! -žepogoltnili film. 
Zgodba ni nič zares izredne
ga, ampak ni slaba; jasno, 
če se gre za ameriško psiho
logijo, bo katarzi kot načinu 
prehoda v srečno in zdravo 
življenje pomagalo grandioz-
no soočenje, družina pa bo 

nujni eliksir... ampak ker se 
dajo predvideti, so lahko te 
floskule bolj znosne; najbolj, 
ša pa je režija Garyja Fleder-
ja. Ko dečko ruši svet svojim 
junakom in jim na ostankih 
prejšnjega ekspresno gradi 
novega in se kamera z vese
lo vrtoglavico suče okoli njih, 
ni to nek ravno mega origi
nalen poseg, je pa napeto, 
kot mora biti. In ko s kratki
mi rezi prehaja iz napetega 
dogajanja na enem mestu v 
napeto dogajanje na drugem 
mestu, uspeva (vsaj tistim, 
ki so »padli noter«) dvojno 
zaustavljati dih. Znova nič 
posebej originalnega, ampak 
vsaj učinkovita uporaba us
taljenih filmskih načinov pri-

'povedovanja. 
Film je zaradi neke zabav

ne, čeprav nepomembne ma
lenkosti, možno opisati na 
zelo zabaven način. Psiho-
logova odisejada se konča z 
nočnim kopanjem grobov 
na... Potterjevem polju. Ime
na tega Potterja nam ne iz
dajo, ampak asociacija na pr
vo žogo je logična. Spet }iaTry. 
Harry vlada! Torej: film, ki 
se začne kakor Odkupnina, 
se konča kakor uvod, kakor 
razvodenela najava v Kamen 
modrosti. In ker fantje v Ni
ti besede iščejo diamant = ka
men, ki ga ne bi niti iskali, 
če bi bili dovolj modri, ima
te vse na kupu in vse niti po
vezane. Edino filma bi nam 
morali zavrteti v obratnem 
vrstnem redu. 

PETER ZUPANC 
Ocena: tiha šestica (6/10) 

PRIHAJATA 
Dan za trening 

Training Day 

IGRAJO Denzel Washington, Ethan Haivke, Scott Glerm, Tom Be-
renger, CUfCmtis, Dr. Dre, MacyGray, SnoopDogg 
REŽUA Antoine Fuqua 
SCENARIJ David Ayer 
PRODUCENTA Jeffrey Silver in Bobby Newmyer 
ŽANR akcijska drama 
TRAJANJE 100 minut 

Policijski narednik A l o n z o Harris (Washington) je vete
ran oddelka za narkotike, ki je po trinajstih letih dela s 
svojimi metodami postal skoraj enak slabim fantom, profi 
katerim se bori. Jake Hoyt (Hawk) pa je idealističen novi
nec, ki ima natanko 24 ur časa, da se dokaže svojemu kariz-
matičnemu šefu. V teh 24 urah oba moža postavita na koc
ko svoje življenje in kariero. Mladi scenarist David Ayer je 
scenarij napisal ž e leta 1995, kmalu zatem pa je Los Ange-
les pretresel resnični policijski škandal zaradi brutalnega 
ravnanja, ponarejanja dokazov, laganja in kraje denarja ter^ 
zaseženih mamil. . . 

Zooiander 
Zoolander 

IGKASO Ben Stiler, OwenWilson, WiUFerreH, Christine Taylor, 
MillaJovovich, Jerry Stiller, Jon Voight 
REŽUA Ben Stiller 
SCENARIJ Ben Stiller, John Hamburg, Drake Sather 
PRODUCENTI Be/iSri/er, ScoURudin, Stuart Comfeld 
ŽANR komedija 
TRAJANJE 90 minut 

Dofični Ben Stiller se je v svoji družinski komediji (dru
žinski zato, ker v njej igra pol njegove žlahte) lofil sveta 
vrhunske mode. Derek Zoolander (B. Stiller) je tri leta za
pored obranil naslov maneken leta in odpravil na tisoče 
paparacov, ne da bi si pri tem skrivil en sam las popolne 
pričeske, nato pa ga v četrto premaga novinec Hansl (Wi l -
son) . Vrne se v rodni N e w Jersey, da bi z očetom (Voight) in 
brati delal - v premogovniku. A ga poženejo, zato se lepi 
vrne na Manhattan, i zzove Hansla na manekenski » d v o h o d « , 
z novinarko Matildo (Taylor) pa razkrije zaroto ekscentrič-
nega kreatorja Mugata (Ferrell) in njegove z lobne pomoč
nice Katinke (Jovovich) . N e da bi si skrivil ena sam las na... 
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Opel vivaro je dostavnik leta 2002. 

Vivaro/trafic 
gospodarsko 

vozilo leta 
2002 

strokovna žirija 20 no
vinarjev iz različnih ervop-
skih držav je te dni progla
sila Oplovo dostavno vozi
lo vivaro oziroma renaul-
ta trafica za mednarodno 
gospodarsko vozi lo leta 
2002. 

Vozi lo je v obeh primerih 
enako, le prodajajo ga z raz
ličnima imenoma. Oba av
tomobi la sta p repr ič l j ivo 
zmagala pred konkurenco^ 
v kateri je letos sodelovalo 
deset voz i l . Opel vivaro oz i 
roma njegov dvojček renault 
trafic je bil že izbran za do-
stavnika leta 2002 na Dan
skem in Irskem, medtem ko 
je v Veliki Britaniji osvojil 

naslov najboljšega novega 
dostavnika. Kot je bilo za
pisano v obrazloži tvi ob po
delitvi nagrade, sta vivaro 
oz i roma trafic navdušila s 
svojo dovolj nevsakdanjo ob
liko, praktičnostjo in gospo
darnostjo. Poleg tega sta si 
avtomobila pridobila laskavi 
naslov tudi zaradi majhnih 
stroškov vzdrževanja in raz
vrstitve v ugodne zavaroval
ne razrede. Vivaro poganja
ta ta hip dva dizelska mo
torja, ki ponujata 82 ozi ro
ma 100 K M . Pri nas je re
nault trafic že naprodaj, med
tem ko naj bi prodaja opla 
vivara stekla čez nekaj me
secev. 

Bo višji DDV 
podražil 

avtomobile? 
z začetkom leta 2002 se 

je spremenila tudi davčna 
stopnja pri obdavčevanju 
avtomobilov oziroma DDV. 

Ta se je povečal za odsto
tek in je po novem 20-od-
stoten. Koliko se bodo za
radi tega spremenile cene? 
Težko je reči, vendar trgov
ci pravijo, da v sedanjih ča
sih nimajo nobenega mane
vrskega prostora in da bo mo
ral to podražitev po vsej ver
jetnosti plačati kupec. Seve
da pa je vprašanje, ali se bo
do avtomobili podražili zgolj 
za odstotek. Navada namreč 
je, da se z novim letom tudi 
sicer spremenijo cene. Obi
čajno navzgor, navzdol le ma
lokrat . 

Največji minusi in plusi 
številke za leto 2001 kažejo, da se je prodaja lani naj

bolj povečala pri Jaguarju (plus 21,5 odstotka), sledila je 
Alfa Romeo (16,9 odstotka), pa Škoda (16,1 odstotka), 
Citroen (plus 12,1 odstotka) ipd. M e d tovarnami, ki pa so 
lani najbolj padle oziroma se je zmanjševanje njihove pro
daje dogajalo najbolj hitro, pa so Mazda (minus 24,7 od
stotka), Mitsubishi (minus 19 odstotkov), Honda (14,8 
odstotka), Lancia (14,5 odstotka), Nissan (minus 7,4 od
stotka), Saab (6,8 odstotka) ipd. 

Kakšna bo usoda Daevvooja? Na sliki leganza. 

Pogajanja o 
DaeiAfooju naj bi se 

kmalu končala 
čeprav je usoda Daewoo Motor dokaj negotova, se 

ve, da postaja pri tej južnokorejski avtomobilski hiši 
vse pomembnejši ameriški General Motors. 

Pogajanja o nakupu Daevvoo Motor trajajo že več kot 
leto dni, sedaj pa naj bi jih končali do konca januarja. 
Znano je, da naj bi General Motors za tovarno Daewoo 
odštel nekako 400 milijonov dolarjev. To je skoraj de
setkrat manj kot so sprva načrtovali oziroma upali pri 
Daevvooju. S tem denarjem bo G M kupil dve tovarni na 
Koreji in dve v tujini. Za sedaj pa seveda še ni jasno, kaj 
bo novi večinski lastnik storil z Daewoojem. Vsekakor 
se bo zelo hitro lotil bolečega saniranja, proti temu pa 
so že ob začetku pogajanj silovito protestirali domači 
sindikati. 
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VODNIK 
Gledališče 

SLG-Ločitev 10. 1. ob 20. i 
jj-i premiera na Odru p o d , 
,(jrom, za izven; 12. 1. ob^ 
10 uri na Odru pod odrom, J 
3̂ abonma po posebnem raz-

joredu in izven. Moje srcel 
g v Zvorniku ostalo 16. L -

15.30 za abonma I. G i m - ' 
lazije Celje. : 

Dom II. slovenskega ta-, 
jora v Ž a l c u 14. 1. ob 19.30; 
predstava Podnajemnik , j 
]IG Celje. \ 

Dom kulture Velenje 10.1 
[. ob 19.30 gledališka pred-j 
jtava Buh ustvare... in pok-i 
^re. 12. l . o b 16. uri lutkovna i 
predstava Janko in Metka. • 

Koncerti 
Narodni dom Celje 15. 1.1 

ob 19.30 koncert pozavnistai 
Branimirja Slokarja in pia
nistke Katarine Kegler. ] 

Glasbena šola Velenje 12.; 
1. ob 17. in 19.30 novoletni: 
koncert Pihalnega orkestral 
Premogovnika Velenje. 15. L ' 
ob 19.30 koncert 4. letnikov? 
Gimnazije Velenje - umetniš-^ 
ka smer. 16. 1. ob 18. uri jav-i 
ni nastop učencev osnovne^ 
stopnje Glasbene šole Velenje.: 

Cerkev v Črešnjicah 13.; 
1. božični koncert MPZ Pros-; 
vetnega društva A . Bezenšek] 
iz Frankolovega. \ 

Razstave 
Savinov likovni salon Ža

lec 11. 1. ob 19. uri razstava; 
grafičnih del Poldeta Obla--
ka, do 31. 1. 

i 
Upravna zgradba Gorenja \ 

Velenje 10. 1. ob 13. uri ot--
iVoritev razstave »Šest i zz ivov , 
j-šest avtorjev«. \ 

Občinska matična knjiž-^ 
niča Žalec 10. 1. ob 18. uril 
razstava fotografij Mirana; 
Orožima »Tako živi Vrbenski; 
ribnik«, do 24. 1. \ 

Galerija sodobne umetno
sti slikarska dela Jane Vizjak. 

Zgodovinski arhiv Celje 
razstava »Srečanje s celjski
mi rokodelc i« . 

Likovni salon Celje Me
stece Celje 2. 

Galerija Mozaik umetniš
ka dela - miniature. 

Galer i ja l ikovnih del 
mladih na Starem gradu Ce
lje fotografije Tjaše Volk in 
risbe Patrika Benedičiča iz 
Šmartnega pri Litiji; slike 
dimnikov, beneške maske in 
pustni kostumi OŠ Pinka 
Tomažiča iz Kopra ter slike 
umetnikov iz 12 držav. 

Kulturni center Laško ka--
rikaturist Božo Kos. 

Osrednja knjižnica raz
stava Stare celjske gostilne, 
do 31. 1. 2002. 

Likovni salon razstava 
Out Of The Blue, Tanje La-
žetič in Dejana Habichta. 

Pokrajinski muzej Celje 
razstava Srednjeveški tlakov-
ci, do 31. 1. 

Galerija Borovo - proda
jalna Amina Kolarič, do 23. 
L ; Avla Splošne bolnišnice 
»Evropa v šol i« , do 29. L . 

Stalne 
razstave 

Muzej novejše zgodovi
ne Živeti v Celju in Sloven
ska zobozdravstvena zbirka. 
Hermanov brlog »Prometna 
pot v Hermanov br log« . Sta
ri pisker »Zatirani, a nikdar 
poteptani«; atelje Josipa Pe
likana »Celje, ki ga ni v e č « . 

Delavnice, 
seminarji... 

Mladinski center Celje 10. 
1. od 16. do 17.30 angleški 
tečaj, od 17.30 do 19.30 te
čaj sprostitvenih tehnik; 11. 
1. od 16.30 do 18. ure španš
čina; 12. 1. od 16. do 18. ure 

M o j zdravnik 
2 0 0 2 

Novi tednik tudi letos sodeluje v akcija Moj zdravnik 2002, ki 
jo že nekaj let pripravlja revija Viva. Tudi tokrat bralci in poslu
šalci sirom Slovenije izbirajo splošnega zdravnika, ginekologa 
in pediatra. Glasujete lahko za vse tri ali samo za enega. Med 
njimi bodo izbrali zmagovalca akcije Moj zdravnik. Glasovanje 
bo trajalo do 21. marca, rezultate bodo razglasili 4. aprila 2002. 

Glasovalci bodo tudi nagrajeni in sicer bomo vsak teden 
izbrali tistega, ki bo pol leta prejemal revijo Viva, vsi gla
sovalci pa bodo vključeni v zaključno žrebanje za 20 prak
tičnih nagrad in tri glavne nagrade, ki jih prispeva Meblo 
Top, Tapecirano pohištvo, d.o.o., v vrednosti 100 tisoč in 
dvakrat po 75 tisoč tolarjev. 

Nagrajenka prejšnjega tedna je Irena Polutnik iz Šentjur
ja, ki bo pol leta prejemala revijo Viva. 

novinarska delavnica , od 
16.30 do 18. ure aerobika; 
14. 1. od 18. do 19.30 de
lavnica slikanja na svilo, od 
20. do 22. ure tae-bo; 15. 1. 
od 16. do 17.30 začetni te
čaj italijanščine, od 17.30 do 
19. ure pa delavnica izdelo
vanja nakita, od 15.30 do 
20.30 plesna šola; 16. 1. od 
16. do 17.30 nemščina, od 
20. do 22. ure pa tae-bo. 

Ostalo 
Mladinski center Celje 10. 

1. ob 20. uri potopisno pre
davanje Damjana Končnika 

o Grenlandiji. 11. 1. ob 18. 
uri revija maturantskih in ra-
verskih frizur. Frizerske šo
le Celje. 

K n j i g a r n a M o h o r j e v a 
družba 16. 1. ob 19. uri kul
turni večer z enim najsta
rejših še ž iv ih us lužbencev 
Mohor j eve družbe Celje iz 
časov pred 2. sve tovno vo j 
no . 

Dom kulture Velenje 11. 
1. ob 19. uri kulturni večer 
Marjana Marinška z naslo
vom »Trio Moj dom v Kali
forn i j i« . 

PLANINSKI KOTIČEK 
Planinsko društvo Celje -

mladinski odsek vabi mlade 
planince od 12. do 18. let to 
soboto na pohod na Kopitnik. 
Odhod iz Celja, z nove avtobu
sne postaje, bo ob 8. uri. Prija
vite se lahko po telefonu na šte
vilko 031 565-282. 

Planinsko društvo Zlatar
ne vabi 13.1. na pohod od Pre
bolda do Doma pod Reško pla
nino in na Goljavo. Odhod bo 
ob 7 uri z osebnimi avtomobi

li z avtobusne postaje ob Gla-
ziji. 

19. 1. vas vabijo, da se pri
družite pohodnikom na 20. po
hodu »Zdravju naproti«. Odhod 
s posebnim vlakom iz Celja bo 
ob 8.30 z železniške postaje. 

20. 1. pa vabijo na 4. Vince-
kov pohod. Odhod iz Celja, z 
avtobusne postaje ob Glaziji, 
bo ob 5.30. 

Prijave zbirajo po telefonu 
(03) 5452-927 

IŠČEMO DOM 
Več informacij o izgubljenih živaUh dobite v zavetišču za 

male živali Zonzani v Jarmovcu pri Dramljah na telefonu 
749-06-02 in na spletni strani http://come.to/zonzani. Od
piralni čas za ogleide psov je ob delavnikih od 12. do 16. ure. 

V Cerovcu pod Bočem so 7. januarja našli dveletnega bernardinca. 

Š t . 2-10. j a n u a r 2002 

KINO 
Celjski kinematografi si 

pridržujejo pravico do spre
membe programa. 

Union: od 10. do 16. 1. ob 
17., 19. in 21. uri komedija 
Zoolander. 

Mal i Union: od 10. do 13. 
1. ob 16.30 družinska kome
dija Krokodil Dundee v L.A. , 
ob 18.30 triler Niti besede, 
ob 20.30 kriminalna drama 
Dan za trening. Od 14. do 
16. 1. ob 18. uri družinska 
komedija Krokodil Dundee 
v L. A . , ob 20. uri pa triler 
Niti besede. 

Metropol: od 10. do 13. 1. 
ob 16., 18.15 in 20.30 kome
dija Divja dirka, 11. in 12. 
1. ob 22.30 kriminalna dra
ma Dan za trening, 12. 1. 
ob 10. uri Divja dirka in od 
13. do 16. 1. ob 16. in 18.15 
komedija Divja dirka, ob 
20.30 pa kriminalna drama 
Dan za trening. 

Kino Šentjur 13. ob 18. in 
14. l . o b 18.30 ameriški film 
Hitri in drzni. 

Kino Šmarje 11. ob 20. in 
13. 1. ob 18. uri drama Ni
kogaršnja zemlja. 

Kino Žalec 11., 12. in 13. 
1. ob 18. uri ter 12. 1. ob 20. 
uri komedija Kaj ženske lju
bijo, 11. in 13. 1. ob 20. uri 
pa drama Kruh in mleko. 

Kino Velenje - velika dvo
rana od 10. do 15. 1. kome
dija Blondinka s Harvarda; 
mala dvorana 12. in 13. 1. 
ob 16. uri komedija Shrek, 
14. in 15. 1. ob 19. uri pa ko
medija Kruh in tulipani. 

Kino Zreče 13. 1. ob 17. in 
19. uri ameriški film Corel-
lijeva mandolina. 

Podjetje NT&RC d.o.o., 
direktor: Srečko Š r o t . 

Poslovni sekretar: Vera Grešnik 
Podjetje opravlja časopisno-

založniSko, radijsko in 
agencijsko-tržno dejavnost. 

Naslov: 
Prešernova 1 9 , 3 0 0 0 Celje, 

telefon ( 0 3 ) 4 2 2 5 0 0 0 , 
fax: ( 0 3 ) 5 4 41 0 3 2 , 

Novi tednik izhaja vsak četrtek. 
Cena izvoda je 3 5 0 tolarjev 
Naročnine: Majda Klanšek. 
Mesečna naročnina je 1 2 0 0 
tolarjev. Za tujino j e letu i 
naročnina 2 8 . 8 0 0 tolarjev 

Številka žiro računa: 5 0 7 0 0 M ) 1 
1 0 6 9 0 0 . Nenaročenih rokopisov 

in fotografij ne vračamo. 
Tisk: Delo, d.d.. Tiskarsko 

središče, Dunajska 5 , 
direktor: Ivo Oman. 

Novi tednik sodi med proizvode, 
za katere se plačuje 8 % davek 

na dodano vrednost. 

NOVI TEDNIK 
Odgovorna urednica: 

Tatjana Cvirn. 
Tehnični urednik: 

Franjo Bogadi . 
Računalniški prelom: 

Igor Šar lah . 
Oblikovanje: Minja Bajagič . 

E-mail uredništva: 
t edn ik@nt- rc . s i ; E-mail 
tehničnega uredništva 
tehnika. tednik@at-rc .s i 

Odgovorna urednica: 
Nataša L e s k o v š e k . 

Odgovorna urednica 
informativnega programa: 

Serge ja Mi t ič . 
Glasbeni urednik: 

Stane Špege l . 
Vodja tehnike: 

A l e k s a n d e r Ma te l i č . 
Telefon s tudia 

(za odda je v ž i v o ) : 
( 0 3 ) 4 9 0 0 8 8 0 , 
( 0 3 ) 4 9 0 0 8 8 1 

E-mail : r ad io@nt - r c . s i 

UREDNIŠTVO 
Uredništvo: Mar je la Agrež , 

Mi lena Brečko-Pok l i č , S i m o n a 
Brg lez , Nataša Gerkeš -Ledn ik , 

J a n j a Intihar, Bo jana J a n č i č , 
B rane J e r a n k o , Gregor Kat ic , 
Sebas t i j an Kopušar , Ma te j a 

Podjed, Alma JVl. Sedlar , 
Urška Sel išnik , Branko 

S t a m e j č i č , Ivana S t a m e j č i č , 
S i m o n a Šo l in i č , Tone Vrabl . 

Tajnica uredništva: 
Mojca Marot . 

AGENCIJA 
opravlja trženje oglasnega 

prostora v Novem tedniku in 
Radiu Celje ter nudi ostale 

agencijske storitve. 
Vodja Agenci je: Vesna Lejič. 

Koord ina to r t ržen ja : 
Jože Cerovšek. 

Organ izac i j sk i vodja: 
Franček Pungerčič. 

Propaganda: Valter Leben, 
Vojko Grabar, Zlatko Bobinac, 

Carmen Koprivica, Vesna 
Matjašič, Polona Rifelj; 
Telefon: ( 0 3 ) 4 2 2 5 0 0 0 

fax: ( 0 3 ) 5 4 41 0 3 2 , 
( 0 3 ) 5 4 4 3 511 

Spre jem oglasov po elektronski 
pošti: agenci ja@nt- rc . s i 

Krizni center za mlade 
Smo varna hiša na Ipavčevi 8 v Celju, lahko nas pokličeš 

na telefon 548-60-70. Imaš problem? Čutiš stisko? Pridi 
kadarkoli! Z nami se lahko pogovoriš, dobiš informacije in 
bivaš tudi do 21 dni! Ne ostajaj sam! Poišči nas, vrata Kriz
nega centra so morda vrata iz stiske! 

http://come.to/zonzani
mailto:tednik@nt-rc.si
mailto:tehnika.tednik@at-rc.si
mailto:radio@nt-rc.si
mailto:agencija@nt-rc.si


40 FOTOREPORTAŽA 

Narava 
poskrbela 

za 
živahnost 
č e p r a v celjski občini ni

kakor ne uspe turistično oži
viti Šmartinskega jezera, je 
za to v z imi , kakršna je le
tos, poskrbela narava sama. 
Jezero je v celoti zamrzni lo , 
debelina ledu je približno dva 
decimetra, na njem pa sre
čate vse: od drsalcev do ti
stih, ki se po njem voz i jo z 
motornimi sanmi, kolesi, z 
motorji. Hokejski navdušen
ci so si uredili igrišče. Le kak
šnega okrepčila ni nikjer mo
goče dobiti. Ker gostinske po
nudbe ob jezeru pač ni več. 
Drsalci se tudi zavedajo, da 
na jezeru drsajo na lastno od
govornost. Moti pa jih, da ob
čina ne poskrbi vsaj za to, 
da bi nekdo izmeri l debeli
no ledu sredi jezera. 

N G L 
Foto: GREGOR K A T I Č 


